

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ် တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

လွန်စွာကပ်ငြိသည်စိတ်

ပန်းတို့ကို ကောင်းနိုးရာရာ ဆွတ်ခူးသောသူကဲ့သို့ ကာမဂုဏ်တို့ကို မရသေးသည့်ကို တောင်တရားပြုသည့်ကို တွယ်တာ၊ လွန်စွာကပ်ငြိသည် စိတ်ရှိသောသူကို ကြီးစွာ သော ရေအလျဉ်သည် အိပ်ပျော်နေသောသူကို လှမ်းမိုး တိုက်ယူသွားသကဲ့သို့ သေမင်းသည် သိမ်းယူ၍ သွား၏။
ပုပ္ဖဝင်(ဓမ္မပဒ-၄၇)

၁၃၀၅ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၁၃ ရက် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်၊ တနင်္လာနေ့ အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၀၈၆)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျုံးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်အရေးနှင့် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖြင့်အရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမ့မရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြင့်စီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ခရစ်တော်မွေးနေ့(ခရစ္စမတ်) ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းခြင်းအခမ်းအနားတွင် ခရစ္စမတ်နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ခရစ်တော်မွေးနေ့(ခရစ္စမတ်) ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ခရစ်တော်မွေးနေ့(ခရစ္စမတ်) ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ယဉ်းမနားမြို့ ရန်အောင် (၁)ရပ်ကွက်ရှိ စိန့်မိုင်ကယ်ကက်သလစ်ဘုရားကျောင်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ □

ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး နောင်တလောရေလယ်ကျွန်းပေါ်တွင် သဲသောင်ပြင်ကမ်းခြေအဖွဲ့အစည်းဖွဲ့စည်း ခုတ်ယူအကြိမ် ဖွင့်လှစ်

မြစ်ကြီးနား ဒီဇင်ဘာ ၂၄
အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် နောင်တလောကျေးရွာအုပ်စုပိုင် ဧရာဝတီမြစ်အတွင်းရှိ ရေလယ်ကျွန်း (သဲသောင်ပြင်) ပေါ်တွင် သဲသောင်ပြင် ကမ်းခြေအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်းကို ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် တိုးတက်ရေးအတွက် ခရီးစဉ်ဒေသခံများကို စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်ကတည်းက စတင် စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ ❁

ယနေ့ မတ် ၈ ရာ

သတင်းတု၊ သတင်းမှား၊ ဘက်လိုက်သတင်းများနှင့် လတ်တလောပြန်မာ့မီဒီယာ ဆောင်ပေးခြင်း ၈၁ ၁၆

ဒေသခံပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ စော်ဆောင်ပေးနေသည့် ကျောက်ဆည်မြို့နယ် တောင်နံ့သာကျေးရွာမှ နှိမ်စားပိတ်ပင်မှု ယုံမျိုးစုံလုပ်ငန်း သေးငယ်လတ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ၈၁ ၁၈

စိတ်ကောင်းစေတနာအခြေပြု လူထုလုပ်ရှားမှု

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ စာတတ်မြောက်မှုနှုန်းသည် နိုင်ငံပွံ့ပြိုင်တိုက်တွက်မှုကို တိုင်းတာသည့် အညွှန်းကိန်းများတွင် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။ စာတတ်မြောက်ခြင်းသည် လူတစ်ဦးချင်းကို အကျိုးကျေးဇူးပြုထွန်းပေးသောကဲ့သို့ ရုပ်ရှင်ဒေသတွင်နှင့် နိုင်ငံအတွင်း လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုလုံး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းမှုတို့ကိုပါ အကျိုးကျေးဇူးဖြစ်ထွန်းစေသည်။

ယနေ့ကမ္ဘာပေါ်တွင် စာတတ်မြောက်မှုနှုန်း အမြင့်ဆုံးဆုံးနိုင်ငံများတွင် နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၉၉ ဒသမ ၇၈ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၉၉ ဒသမ ၉၉ ရာခိုင်နှုန်းအထိ စာတတ်မြောက်ကြပြီး စာတတ်မြောက်မှုအနိမ့်ဆုံးနိုင်ငံများတွင် ၂ ဒသမ ၃၁ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၄၃ ဒသမ ၂၁ ရာခိုင်နှုန်းအထိသာ စာတတ်မြောက်ကြသည်ကို သိရသည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင် စာတတ်မြောက်မှုနှုန်း အနိမ့်ဆုံးနိုင်ငံများမှာ ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းပါးသည့် အာဖရိကနိုင်ငံအများစု ပါဝင်ပြီး အာရှမှ ဆိုလျှင် နိုင်ငံအတွင်း တည်ငြိမ်မှုနှင့် ပညာသင်ကြားရေးကို အားပေးမှုနည်းပါးသည့် အာဖရိကတိုက်တို့သို့သာ နိုင်ငံပါဝင်နေသည်ကို တွေ့ရသည်။ မျက်မှောက်ကမ္ဘာတွင် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု ပပျောက်ရေး၊ ရောဂါဘယများ တိုက်ဖျက်ရေးနှင့် စာမတတ်သူ ပပျောက်ရေးတို့မှာ အကြီးမားဆုံး စိန်ခေါ်မှုများအဖြစ် တည်ရှိနေသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် အင်္ဂလိပ်ကိုလုံးဖြုတ်ဖြစ်စေ စာတတ်မြောက်မှုနှုန်း မြင့်မားသည့်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ခဲ့ရာ စာတတ်မြောက်စိတ်ကောင်းစေတနာအခြေပြုလုပ်ငန်းများသည် ထိုစဉ်က ခေတ်ပြိုင်နိုင်ငံ အလုပ်အကိုင် စာတတ်မြောက်မှုနှုန်းများကို မြှင့်တင်ပေးခဲ့သည်။ ၁၉၄၀ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရရှိခဲ့စဉ် စာတတ်မြောက်မှုနှုန်းမှာ ၃၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ကိုသာ ရောက်ရှိရာ စာတတ်မြောက်မှုနှုန်း မြင့်မားလာစေရန် အစိုးရအဆက်ဆက်တို့က စေတနာ့ဝန်ထမ်း လူထုလုပ်ငန်းများလမ်းဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အောင်မြင်မှုဖြင့်မြင့်မားလာရရှိခဲ့သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စာတတ်မြောက်မှုနှုန်းသည် ၁၉၅၀ ခုနှစ်တွင် ၈၀ ဒသမ ၀၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်တွင် ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၁၀ ခုနှစ်တွင် ၉၅ ဒသမ ၀၁ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် သက်ကြီးစာတတ်မြောက်မှုနှုန်း ၉၅ ဒသမ ၀၈ ရာခိုင်နှုန်းရှိနေသည်။ သို့ရာတွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စာတတ်မြောက်မှုမှာ ၈၉ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် ကြားဖြတ်သန်းခေါင်စာရင်းအရ စာတတ်မြောက်မှု ၈၉ ဒသမ ၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိနေသည်။ အရေအတွက်အားဖြင့်ဆိုပါက ၂၀၁၉ ခုနှစ် ကြားဖြတ်သန်းခေါင်စာရင်းအရ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် စာမတတ်သူ ၄ ဒသမ ၁ သန်းခန့်ရှိနေသည်။

နိုင်ငံသားတိုင်းစာတတ်မြောက်မှုသာ နိုင်ငံပွံ့ပြိုင်တိုက်တွက်ရေးအတွက် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ရာ စာမတတ်သူဦးရေ များပြားနေခြင်း၊ ကျောင်းပြင်ရောက် ကလေးသူငယ်များပြားနေခြင်းတို့က မဖြစ်မနေဖြေရှင်းဆောင်ရွက်သွားရမည် စိန်ခေါ်မှုများပင်ဖြစ်သည်။ စာမတတ်ခြင်းသည် ဆင်းရဲနွမ်းပါးခြင်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသကဲ့သို့ ရောဂါဘယထွေထွေနှင့်လည်း တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်း ဖြစ်နေသည်။ စာတတ်မြောက်အောင် သင်ကြားပေးလိုက်သည့်အခါ အသိပညာဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ချရေးနှင့် ရောဂါဘယများ တိုက်ဖျက်ရေးတို့ကို ပိုမိုစွဲ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် မြှင့်တင်ပေးပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာအားဖြင့် စာတတ်မြောက်မှုကို အလေးထားပြီး သင်ကြားမှု သင်ယူမှုတို့ကို အားပေးသည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည်။ စာကို မြင်ပါလျက် မဖတ်တတ်ခြင်းသည် အမှောင်ကမ္ဘာသို့ ကျရောက်နေခြင်းပင်ဖြစ်ပြီး စာပေသင်ကြားပေးခြင်းသည် အလင်းပေးခြင်း။ အမှောင်ကမ္ဘာမှ ထုတ်ပေးခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စာတတ်မြောက်ရေး လှုပ်ရှားမှုသည် မွန်မြတ်သော စိတ်ကောင်းစေတနာပေါ်တွင် အခြေပြုသည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း လူထုလုပ်ငန်းမှ နည်းလမ်းပင်ဖြစ်ရာ ဒေသအသီးသီးတွင် ဖွင့်လှစ်သင်ကြားနေပြီဖြစ်သည့် စာတတ်မြောက်ရေးသင်တန်းများအား လိုက်လံရှာဖွေ ကူညီဖြည့်ပံ့ပါကြောင်း။

(၇၆) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်(၅)ရပ်

- ၁။ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားနှင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးဖြစ်သည် ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသည့် ဒီမိုကရေစီအရေးသုံးပါးကို ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၂။ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုစနစ် တည်ဆောက်ရာတွင် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ၊ ပင်ကိုအရည်အချင်း စွမ်းရည်များနှင့် ပြည့်စုံသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်ပေးနိုင်သည့် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ ဥပဒေနှင့်အညီ လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံးအကြားအလပ်မရှိ ဆန္ဒစုပေးပိုင်ခွင့်ရရှိစေရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၄။ အကြမ်းမက်ဖြစ်စဉ်များအားလုံးချုပ်ငြိမ်းပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးအတွက် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး တိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၅။ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အခြေခံသည့် MSME စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

ခရီးသွားကဏ္ဍအတွက် ၂၀၂၄ ခုနှစ် အာဆီယံခရီးသွားပြည့်စုံ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု ကုမ္ပဏီလေးခု သွားရောက်ပြသမည်

ရန်ကုန်၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - ကြောင်းသီးဖြူ ၂၀၂၄ ခုနှစ် အာဆီယံခရီးသွားပြည့်စုံ အဖွဲ့အစည်းများသည် လာအိုနိုင်ငံသို့ ကျင်းပမည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် အာဆီယံခရီးသွားပြည့်စုံ အဖွဲ့အစည်းများသည် ခရီးသွားကဏ္ဍအတွက် အခွင့်လမ်းကောင်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုအဖွဲ့နှင့် ကုမ္ပဏီလေးခု သွားရောက်ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်အောင်က ပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် အာဆီယံခရီးသွားပြည့်စုံ အဖွဲ့အစည်းများသည် လာအိုနိုင်ငံကိုယ်စားပြုအဖွဲ့နှင့် ကုမ္ပဏီလေးခု သွားရောက်ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်အောင်က ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ခရီးသွားပြည့်စုံ အဖွဲ့အစည်း ၁၀ နှစ်ခန့်မှ အလှည့်ကျအဖွဲ့ဖြင့် တစ်စိတ်စိတ်နှင့် နိုင်ငံအဖြစ် ကျင်းပနေခြင်းဖြစ်ပြီး လာမည့်နှစ်အတွက် လာအိုနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ကိုင်ကျင်းပရန် အလှည့်ကျခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် အာဆီယံခရီးသွားပြည့်စုံ အဖွဲ့အစည်းများသည် လာအိုနိုင်ငံသို့ အခွင့်လမ်းကောင်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုအဖွဲ့နှင့် ကုမ္ပဏီလေးခု သွားရောက်ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်အောင်က ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ခရီးသွားပြည့်စုံ အဖွဲ့အစည်း ၁၀ နှစ်ခန့်မှ အလှည့်ကျအဖွဲ့ဖြင့် တစ်စိတ်စိတ်နှင့် နိုင်ငံအဖြစ် ကျင်းပနေခြင်းဖြစ်ပြီး လာမည့်နှစ်အတွက် လာအိုနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ကိုင်ကျင်းပရန် အလှည့်ကျခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် အာဆီယံခရီးသွားပြည့်စုံ အဖွဲ့အစည်းများသည် လာအိုနိုင်ငံသို့ အခွင့်လမ်းကောင်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုအဖွဲ့နှင့် ကုမ္ပဏီလေးခု သွားရောက်ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်အောင်က ပြောကြားသည်။

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၀-၂-၂၀၂၀ ကျပ်/လီတာ

မြို့နယ်	၉၂ Ron	၉၅ Ron	၉၈ Ron	၉၉ Ron	၁၀၀ Ron	၁၀၅ Ron	၁၀၈ Ron	၁၁၀ Ron	၁၁၅ Ron	၁၁၈ Ron	၁၂၀ Ron	၁၂၅ Ron	၁၂၈ Ron	၁၃၀ Ron
ရန်ကုန်မြို့	၂၅၂၀	၂၅၃၀	၂၅၄၀	၂၅၅၀	၂၅၆၀	၂၅၇၀	၂၅၈၀	၂၅၉၀	၂၆၀၀	၂၆၁၀	၂၆၂၀	၂၆၃၀	၂၆၄၀	၂၆၅၀
မန္တလေးမြို့	၂၅၂၀	၂၅၃၀	၂၅၄၀	၂၅၅၀	၂၅၆၀	၂၅၇၀	၂၅၈၀	၂၅၉၀	၂၆၀၀	၂၆၁၀	၂၆၂၀	၂၆၃၀	၂၆၄၀	၂၆၅၀
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်	၂၅၂၀	၂၅၃၀	၂၅၄၀	၂၅၅၀	၂၅၆၀	၂၅၇၀	၂၅၈၀	၂၅၉၀	၂၆၀၀	၂၆၁၀	၂၆၂၀	၂၆၃၀	၂၆၄၀	၂၆၅၀

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၄၄၀	၂၄၂၂
95 Ron	၂၄၃၉	၂၄၂၃
HSD (500 ppm)	၂၂၉၄	၂၃၇၀
HSD (50 ppm)	၂၃၀၀	၂၄၂၇
HSD (10 ppm)	၂၃၀၇	၂၄၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လောင်မြန်မြို့မြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မဟာမိတ်၊ မွန်-တနင်္သာရီကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်စိတ်စီ အရေအတွက်များစွာဖြင့် မြင်း/မြေပြင်လေသည် လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင်သည်။ အရေအတွက်များစွာဖြင့် မြင်း/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၃၀ မှ ၃၅ မိုင်အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ ကျန်မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မဟာမိတ်၊ မွန်-တနင်္သာရီကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် မြောက်ပေမှ ကိုးပေခန့်နှင့် မြစ်ဝကျွန်းပေါ်၊ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် အလေးပေ မြောက်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ အဖွဲ့ဝင်များအား ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် လူငယ်များက ဓမ္မသီချင်းဖြင့် သီဆိုချီးမွမ်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှထံ ဘုန်းတော်ကြီးစိုးလင်းအောင်နှင့် သီလရှင် နေဝံကျိုးအစ်တိုက ခရစ္စမတ်အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှက ခရစ္စမတ်အထိမ်းအမှတ် လက်ဆောင်အဖြစ် အလှူငွေများ ပေးအပ်စဉ်။

□ ရှေ့မှ

ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက် အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့် ဇနီး၊ ကောင်စီဝင်များနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေဒေါက်တာ တင်မောင်အေး၊ ဘုန်းတော်ကြီးစိုးလင်းတော်ရဆရာတော် ဒေါက်တာတင်မောင်အေးနှင့်

ခရစ်ယာန်ဘာသာ ဘုန်းတော်ကြီးများ၊ သီလရှင်များ၊ ကက်သလစ်လူငယ်အဖွဲ့များနှင့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် ရုပ်စိရပ်ဖများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဓမ္မသီချင်းဖြင့် သီဆိုချီးမွမ်း

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် စိန့်မိုင်ကယ်ကက်သလစ်ဘုရားကျောင်းသို့ ရောက်ရှိကြရာ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ခရစ်ယာန်အသင်းတော်များကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ သိက္ခာတော်ရဆရာတော် ဒေါက်တာ တင်မောင်အေး၊ ဘုန်းတော်ကြီးစိုးလင်းအောင်နှင့် ခရစ်ယာန်ဘာသာ ဘုန်းတော်ကြီးများ

တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် အခမ်းအနားကို စတင်ကျင်းပပြီး ခရစ်တော်မွေးနေ့အခမ်းအနားကို အဖွင့်မေတ္တာဖြင့် ဖြစ်သက်လေ့ရှိသည့် ပြင်းပြသည့် ရည်မှန်းချက်များ ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် လူငယ်များက ဓမ္မသီချင်းဖြင့် သီဆိုချီးမွမ်းကြသည်။

နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြား

ယင်းနောက် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ခရစ်ယာန်အသင်းတော်များကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ သိက္ခာတော်ရဆရာတော် ဒေါက်တာ တင်မောင်အေးက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားရာတွင် ယခုကျင်းပပြုလုပ်သည့် ခရစ်တော်မွေးနေ့(ခရစ္စမတ်)

ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းခြင်း အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်ဝန်များ မအားလပ်သည့်ကြားမှ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများကို ချစ်သည့်စိတ်၊ နိုင်ငံတော်အေးချမ်းဘုံ ဖြစ်သက်လေ့ရှိသည့် ပြင်းပြသည့် ရည်မှန်းချက်များဖြင့် မိမိတို့ ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်များကို အလေးတန်ထားပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်ကိုယ်တိုင် လာရောက်ချီးမြှင့်ပေးသည့်အတွက် မိမိတို့ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်များအနေဖြင့် အထူးကျေးဇူးတင် ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာဖြစ်ရပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်တကွ အဖွဲ့ဝင်များအားလုံး

စာမျက်နှာ ၄ သို့

❖ မည်သည့်ဘာသာကို ကိုးကွယ်သည်ဖြစ်စေ ဘာသာတိုင်းသည် လူသားများအတွက် လောကီအကျိုး၊ လောကုတ္တရာကောင်းကျိုး၊ ငြိမ်းချမ်းမှု၊ မေတ္တာတရား၊ ချစ်ခြင်းတရား၊ ကရုဏာတရားများကိုသာ ညွှန်းပြပေးနေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်

* ဘာသာတရားတိုင်းသည် ငြိမ်းချမ်းမှုကို အခြေပြုထားခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် လူ့အဖွဲ့အစည်းတိုင်းတွင်လည်း ငြိမ်းချမ်းမှုရှိအပ်သည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်

* နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးတမ်းများ အမြဲဖြင့်လှစ်ထားသကဲ့သို့ တပ်မတော်အနေဖြင့်လည်း ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အမြဲအသင့်ရှိနေပြီး ထာဝစဉ်စိတ်ဝင် ကြိုဆိုလျက်ရှိ

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ခရစ္စမတ်ကာလတွင် ငြိမ်သက်ခြင်း၊ ဝမ်းမြောက်ခြင်း၊ မေ့ရပ်ခြင်းနှင့် ပြည့်ဝပါစေကြောင်း နှုတ်ခမ်းနှုတ်ဆိုကာ စကား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မီတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဝိလ်ချပ်မူဖျား၊ မင်းအောင်လှိုင်က ခရစ္စမတ်ခွန်းနှုတ်ဆိုကာ စကားပြောကြားရာတွင် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်များအနေဖြင့် ခရစ္စမတ်ပွဲတော်အစီအစဉ်များကို နှစ်စဉ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ကျင်းပကြလေ့ရှိကြပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် နှစ်စဉ်ခရစ္စမတ်နေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ထားသည့် ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်နေ့ဝန်းကျင်တွင် ကျင်းပကြပြီး လူတစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး မေတ္တာ၊ ကရုဏာကို ပြသကာ ပျော်ရွှင်ခြင်း၊ ဝမ်းမြောက်ခြင်းများဖြင့် ကျင်းပကြသည့်အတွက် ယနေ့သည် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်များ၏ ထွက်ကြီးမြတ်သည့် နေ့နေ့နေ့ဖြစ်ကြောင်းကိုလည်း ဂုဏ်ပြုပြောကြားလိုပါကြောင်း။

ထပ်လောင်းဆန္ဒပြု မေတ္တာပို့သော်

ယခုကဲ့သို့ ခရစ္စမတ်ပွဲတော် နေ့ထူးနေ့မြတ်အခါမယမတွင် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်များနှင့်အတူ ပါဝင်ဆင်နွှဲရသည့်အတွက် များစွာဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်းနှင့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်များအားလုံးနှင့်တကွ မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအပါအဝင် ကမ္ဘာ့သူ၊ ကမ္ဘာ့သားများအားလုံး ခရစ်တော်၏ မေတ္တာတရားနှင့် ငြိမ်းချမ်းသာယာရှိပြေပါစေပေထံလောင်းဆန္ဒပြု မေတ္တာပို့သော်ပါကြောင်း။

ခရစ္စမတ်ပွဲတော် ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ပေးသောရက်ခြင်း၏ အနှစ်သာရသည် လူ့သားမျိုးနွယ်များအပေါ် သူရားရအောင် ကြိုးပမ်းလှသည့် မေတ္တာတရားများ၊ ချစ်ခြင်းတရားများ၊ ကရုဏာတရားများကို မျှဝေပေးခြင်း၊ ပြသပေးခြင်းဖြစ်ပြီး တစ်ဦးအပေါ်တစ်ဦး မေတ္တာတရား၊ ချစ်ခြင်းတရားများနှင့် ခရစ္စမတ်၏ အနှစ်သာရကို လူ့သားအားလုံးက တည်ဆောက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့သော် လူ့သားအားလုံး ငြိမ်းချမ်းသာယာဝေပြာသည့် လူ့အဖွဲ့အစည်း၊ လူမှုအသိုက်အဝန်းမှသည် အေးချမ်းသာယာသည့်ကမ္ဘာကြီးအဖြစ် ရောက်ရှိလာနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကမ္ဘာ့ပေါ်တွင် ကိုးကွယ်မှုဘာသာများစွာရှိပြီး အဓိကဘာသာကြီး ၄ ခုအဖြစ် ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ ခရစ်ယာန်ဘာသာ၊ အစ္စလာမ်ဘာသာ၊ ဟိန္ဒူဘာသာတို့ကို သတ်မှတ်ထားကြပါကြောင်း၊ မည်သည့်ဘာသာကို ကိုးကွယ်သည့်ဖြစ်စေ တာဝန်ရှိသည့် လူ့သားများအတွက် လောကီအကျိုး၊ လောကုတ္တရာကောင်းကျိုး၊ ငြိမ်းချမ်းမှု၊ မေတ္တာတရား၊ ချစ်ခြင်းတရား၊ ကရုဏာတရားများကိုသာ ညွှန်ပြပေးနေသည့်ကဲ့သို့ တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဘာသာတရားအသီးသီးက စောင့်ရှောက်ပေးထားတစ်ခုခုအဖြစ် လူ့သားများ၏ ကိုယ်ကျင့်တရားများနှင့် ယဉ်ကျေးမှုများကို ချမှတ်ပုံဖော်ပေးပါကြောင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အမှတ်တရနှင့် ရန်ကြီးရန်စလင်စာတရားကို စွန့်ပယ်ကြရန် အကြံပေးဖော်ပြပါကြောင်း။

◆ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် ကျင်းပသည့် ခရစ္စမတ်နေ့ထူးနေ့မြတ်အခါမယမမှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အဓိကလိုအပ်နေသည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးတို့ အမြန်ရောက်ရှိနိုင်ရေးနှင့် ဘာသာတရားအားလုံး ငြိမ်းချမ်းစွာအတူလက်တွဲ နေထိုင်ရေးဟူသည့် ကောင်းမြတ်သောအခွင့်အရေးများကို မိမိတို့နိုင်ငံသားများအားလုံး ရရှိနိုင်စေရန် ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မီတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဝိလ်ချပ်မူဖျား၊ မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှအဖွဲ့ဝင်များ ခရစ်တော်မွေးနေ့(ခရစ္စမတ်) ကျော်အထိမ်းအမှတ်အခါအခင်းအားဖြင့် တက်ရောက်လာကြသည့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် ဆရာတော်ကြီးများနှင့် ဆရာတော်များ၊ ကာကွယ်ရေးဗိုလ်ချုပ်အမှုဆောင်များနှင့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် ရုပ်စိရိပများအား ရင်းနှီးနှီးနှီးနှီးနှုတ်ဆိုကာ စေတနာပြု

ဖျက်ဆီးမှု သတ်ဖြတ်သည့်ဆုံးမမှု ဖုဒ္ဓဂိုဏ်းအစုအဝေးတို့ကို ရှောင်ကြဉ်ကြပြီး လူ့ဘောင်လောကကို ငြိမ်းချမ်းစေရန် သာယာဝေပြောစေရန် ဘာသာတရားအသီးသီးက စောင့်ရှောက်ပေးထားပါကြောင်း၊ ဘာသာတရား၏ ညွှန်ပြမှုအဆုံးအမများကို လိုက်နာကုသ်သုံး၊ ကျင့်ကြံကြမည့်ဆိုပါက ငြိမ်းချမ်းသာယာသည့် လူ့အသိုက်အဝန်း၊ ငြိမ်းချမ်းသာယာဝေပြာသည့် နိုင်ငံအဖြစ် မလွှဲမသွေတည်ရှိနေမည်ဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ်ခွင့်ပြုထား

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံသားအများစုကိုးကွယ်သည့် ဗုဒ္ဓဘာသာသာယာနေ့နှင့်အတူ ခရစ်ယာန်၊ အစ္စလာမ်၊ ဟိန္ဒူဘာသာ သာသနာတို့အပြင် အခြားဘာသာများကိုလည်း အသိအမှတ်ပြုထားပါကြောင်း၊ ဥပမာများနှင့် မဆန့်ကျင်ဘက် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများနှင့် အခြားဘာသာသာယာနေ့များကို ထိခိုက်နှိမ်နင်းမှုမရှိပါက မိမိတို့ကိုးကွယ်သည့် ဘာသာသာယာနေ့ကို လွတ်လပ်စွာကိုးကွယ်ခွင့်ပြုထားပါကြောင်း၊ အသိအမှတ်ပြုထားသည့် ဘာသာသာယာနေ့များကိုလည်း တတ်နိုင်သမျှ ကျင့်စောင့်ရှောက်မည်ဟု ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အများဆုံးကိုးကွယ်မှုရှိနေသည့် ဗုဒ္ဓဘာသာနှင့်အတူ ခရစ်ယာန်ဘာသာ၊ အစ္စလာမ်ဘာသာ၊ ဟိန္ဒူဘာသာနှင့် အခြားသော ဘာသာဝင်

များသည် ရှေးနှစ်ပေါင်းပေါင်းစက်ကတည်းက အတူတကွ နေထိုင်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ မည်သည့်ဘာသာကိုမျှ ထိခိုက်နှိမ်နင်းစေခြင်း၊ ခွဲခြားဆက်ဆံခြင်းမရှိဘဲ လူမျိုးမရွေး၊ ဘာသာမရွေးအပြန်အလှန် လေးလေးစားစား၊ ညီညီညွတ်ညွတ်၊ စည်းစည်းလုံးလုံးဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ ကောင်းကျိုးများကို ညီအစ်ကိုမောင်နှမရင်းစိတ်ထားဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီး တည်ဆောက်ကြရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ ဘာသာရေးကို အလွန်စားစားပြုပြီး မိမိတို့နိုင်ငံသားများ အချင်းချင်းအကြားတွင် စည်းလုံးညီညွတ်မှု ဖြစ်ပေါ်စေရန်၊ လေးလေးယုံကြည်မှု လျော့ပါးပြီး မခင်မမြတ်အောင် လုပ်ဆောင်နေမှုများကိုလည်း အစဉ်သတိပြုကာ ကွယ်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အဖြူအဝါနှင့်ရီနေ

ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး အနည်းငယ်ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ ဘာသာတရားတိုင်းသည် ငြိမ်းချမ်းမှုကို အမြဲပြုထားခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် လူ့အဖွဲ့အစည်းတိုင်းတွင်လည်း ငြိမ်းချမ်းမှုလိုအပ်သည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မီတီအနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ အဖြူအဝါနှင့်ရီနေပြီး အဖြူအဝါလှုပ်ရှားမှုကို အမြဲထိန်းချုပ်စောင့်ရှောက်ပြီး နေထိုင်နေရာသည် ကောင်းမြတ်သောအခွင့်အရေးများကို မိမိတို့နိုင်ငံသားများအားလုံး ရရှိနိုင်စေရန် ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြပါမည်ဟု တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ချမှတ်ထားသည့် အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက် (၂၀၂၅ ခု တိုင်ပြည် သာယာဝေပြောရေးနှင့် စားရေးကြံ့ခိုင်မှုပေးပေးရေးတို့ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဘာသာသာယာစွာ အဓိကအဆုံးအမဟုတ်သော ဝေပြောခြင်း ဖြစ်သည့်အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်အတူ တိုင်းပြည်သာယာဝေပြောရေးအတွက် မိမိတို့အားလုံး ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေးကြရန် တပ်စိုက်တွန်းလှုံ့ပါကြောင်း၊ ဘာသာတရားအဆုံးအမများနှင့်အညီ စည်းကမ်းတကျနေထိုင်လုပ်ကိုင်ခြင်းသည် သာယာဝေပြောမှုကို ရစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စားရေးကြံ့ခိုင်မှုပေးပေးခြင်းသည်လည်း တိုင်းပြည်သာယာဝေပြောခြင်းကို တိုက်ရိုက်အထောက်အကူပြုစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းဘာသာဝင်တို့ ညီညီညွတ်ညွတ် ဘာသာတရားနှင့်အညီ ကိုယ်စီစီနိုးသိမ်း ကြိုးစားလုပ်ဆောင်သွားကြရန် လိုပါကြောင်း။

ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် ကျင်းပသည့် ခရစ္စမတ်နေ့ထူးနေ့မြတ် အခါမယမမှစ၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အဓိကလိုအပ်နေသည့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးတို့ အမြန်ရောက်ရှိနိုင်ရေးနှင့် ဘာသာတရားအားလုံး ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူလက်တွဲ နေထိုင်နေရာသည် ကောင်းမြတ်သောအခွင့်အရေးများကို မိမိတို့နိုင်ငံသားများအားလုံး ရရှိနိုင်စေရန် ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြပါမည်ဟု တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါကြောင်း။

လူနဲ့ချစ်သည့်နှစ်ပေါင်း ၂၀၀၀ ကျော်ကလေးသည် ခရစ်တော်မွေးဖွားသည့် ညအခါမယမတွင် ကောင်းတင်တင်တင်တင်တင် သုံးထိန်းနေသည့်သုံးထိန်းများကို ကိုယ်ထင်ကြားပြီး “ရှင်လက်ကားအခန်းကြီး ၂ ယူဝီလာမင်း ၁၄” တွင် “Peace on Earth and Good will to all men” “ခရစ်တော်ပေါ်တွင်လည်းငြိမ်းသက်ခြင်းရှိစေတတ်သည်။ လူတို့အား မေတ္တာ ကရုဏာ ရှိစေတတ်သည်”ဟု ပြောကြားသည်ကို ဖော်ပြထားပါကြောင်း။

ဘာသာရေးသည် လူ့သားများအတွက် စိတ်ပိုညီညွတ်စေရန် ယုံကြည်မှု၊ နိုးလှုံ့မှုဖြစ်သကဲ့သို့ ကြီးမားသည့်အင်အားလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၄ မှ

လူသားများ ကောင်းကျိုးအတွက် လိုအပ်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး သာယာဝပြောရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တို့ကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဘာသာရေးအပိုင်မမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းသည်လည်း အကျိုးကျေးဇူး ကြီးမားနိုင်သည်ဟု ပုဂံကြည်ပါကြောင်း။

ယနေ့အစီအစဉ်ကို ဦးဆောင်ကျင်းပသည့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် ဆရာတော်ကြီးများနှင့် ဆရာ တော်များ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ လူကြီးမင်းများ၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အထူး ဧည့်သည်တော်များနှင့် နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာချမ်းသာပြီး မေတ္တာတရား ပွားများနိုင်ကြပါစေ၊ ပျော်ရွှင်ခြင်း၊ ရွှင်လန်းခြင်း၊ ငြိမ်သက်ခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းခြင်း၊ မိမိမြေကံခြင်းနှံအတူ ခရစ္စမတ်၏ ကောင်းခြင်းမင်္ဂလာအပြုဖြာ ခံစား နိုင်ကြပါစေဟု ဆန္ဒရှိကောင်းတောင်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဆရာတော် ရှာမီအေးလ က အထူး ဆန္ဒရှိကောင်းတောင်းစကား ပြောကြားသည်။

စုပေါင်းသပြိုင်သီဆိုချိမ်းမိမ်း

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စနိုက်တို့သည် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် ဆရာတော်ကြီးများနှင့် ဆရာ တော်များ၊ သီလရှင်များ၊ ကက်သလစ်လူငယ်အဖွဲ့ များ၊ ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် ရုပ်စံရုပ်ပုံများနှင့်အတူ "ဟိတ်ဆိတ်ဘုံ သန့်ရှင်းည ကျွေး" မေ့သီချင်းကို စုပေါင်းသပြိုင်သီဆိုချိမ်းမိကြသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စနိုက်တို့သည် ကြီး စွဲလမ်းအောင်နှင့် သီလရှင် နော်ဂျူး၊ခစ်တို့က ခရစ္စမတ်ခရီးစဉ်လက်ဆောင်ပစ္စည်းများအပေါ် ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်ဖျာဖြိုး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ခရစ်တော်မွှေးနေ့ (ခရစ္စမတ်) ကျေးဇူးတော် ချိမ်းမိမ်းခြင်းအထိမ်းအမှတ် မိတ်သဟာယ နေ့လယ်စာကို အတူတကွသုံးဆောင်စဉ်။

တော်ဝန်ကြီးချုပ်က ခရစ္စမတ်အထိမ်းအမှတ် လက်ဆောင်သစ်သီးခြင်းနှင့် အလှူငွေများ ပြန်လည် ပေးအပ်သည်။

ရင်းရှင်းနှီးနှုံး နှုတ်ဆက်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ

ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်စနိုက်၊ အဖွဲ့ဝင်များ သည် ခရစ်တော်မွှေးနေ့(ခရစ္စမတ်) ကျေးဇူးတော် ချိမ်းမိမ်းခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် ဆရာတော်ကြီးများနှင့် ဆရာ တော်များ၊ ကက်သလစ်လူငယ်အဖွဲ့များနှင့် ခရစ်

ယာန်ဘာသာဝင် ရုပ်စံရုပ်ပုံများအား ရင်းရှင်းနှီးနှုံး နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြပြီး ခရစ်တော်မွှေးနေ့ (ခရစ္စမတ်) ကျေးဇူးတော်ချိမ်းမိမ်းခြင်းအထိမ်းအမှတ် မိတ်သဟာယ နေ့လယ်စာကို အတူတကွသုံးဆောင်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းစဉ်

ကျေးဇူး

တိုးတက်စေရန် စနစ်တကျ စီမံ ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆေးလယ်ကျွန်း သဲသောင်ပြင် အပန်းဖြေစခန်း ဖွင့်လှစ်ပြီးဖြစ် သည့်အတွက် လာရောက် လည် ပတ်သူများ လုံခြုံအေးချမ်းစေရန် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှု

မရှိစေရန် လိုက်နာဆောင်ရွက်ရ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် သဲသောင်ပြင် ကမ်းခြေယယ်အပန်းဖြေစခန်းဖွင့်ပွဲ အတွက် သီကော့ဆရာတော်ကပ် ဦးရှုန်လွန်က ဆုတောင်းဆက်ကပ် ပေးပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်

ပြည်နယ် စီးပွားရေးဝန်ကြီး ဦးမျိုးဆွေနှင့် ပြည်နယ်ခရီးသွား လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတူးခေါင်တို့က ဖဲဖြူမြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက သဲသောင် ပြင် ကမ်းခြေယယ်ပေါ်တွင် ရိုးရာ စားသောက်ဆိုင်များ ဖွင့်လှစ် စားရိက္ခာ၊ အပန်းဖြေတင်ယူများ ရောင်းဝယ်များ၊ ပန်းအလှများ၊ အမှတ်တရဓာတ်ပုံရိုက်ရန် နေရာ များအလှဆောင်ရွက်ထားရှိမှု များနှင့် Sport Zone တွင် သဲသောင်ပြင် ဘောလုံးကွင်း၊ ဘော်လီဘောကွင်းနှင့် ဝိုက်ကျော် ခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်သွားမည့် နေရာများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု

စစ်ဆေးပြီး သဲသောင်ပြင်အတွင်း ရှိ မနေ့တိုင်ငယ်နှင့် မနေ့ကင်း ရေပျော်ငှက်များကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ အဆိုပါ သဲသောင်ပြင်ကမ်းခြေ ယယ်အပန်းဖြေစခန်းကို နေ့စဉ် နံနက် ၈ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီအထိ ဖွင့်လှစ်ထားမည်ဖြစ်ပြီး မြစ်ကြီး နားဖြူမှတစ်ဆင့် သွားရောက် လည်ပတ်မည့် သူများအနေဖြင့် ကချင်စုရပ်ကွက် စက်လှေဆိပ်နှင့် ကျွန်းပင်သာ လစ စက်လှေဆိပ် တို့မှတစ်ဆင့် လာရောက်နိုင်ရေး စက်လှေအသင်းနှင့် ချိတ်ဆက်

၍ စီမံဆောင်ရွက်ထားကြောင်း ပြည်နယ်ခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းထံမှ သိရသည်။ ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)



ပြည်တွင်းသတင်း (၂၁)ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့နှင့်သဘင်အခမ်းအနားကျင်းပ

ပြည် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ပြည်တွင်းသတင်း (၂၁)ကြိမ်မြောက်နေ့ သင်တန်း ဘွဲ့နှင့်သဘင်အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် နံနက်က ယင်း တက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင့်သဘင်အခမ်းအနား ကျင်းပ ပြည်တွင်းသတင်း (၂၁)ကြိမ်မြောက် ခေါက်တက်လုပ်နှင့် ဒုတိယပါမောက္ခ ချုပ်များ၊ သင်တန်းရေးရာဌာနမှူး၊ စီမံ/ ဘဏ္ဍာဌာနမှူးနှင့် ဘာသာရပ်ဌာနမှူးမှ ပါမောက္ခဌာနမှူးများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ဘွဲ့ရကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ၎င်းတို့၏ မိဘအဖွဲ့မျိုးများ တက်ရောက်

ကြသည်။
ဘွဲ့နှင့်သဘင် အခမ်းအနားတွင် ဦးစွာ ပြည်တွင်းသတင်း (၂၁)ကြိမ်မြောက် ခေါက်တက်လုပ်လွှဲ ဦးဆောင်သော သဟာယအဖွဲ့ဝင်များ နေရာယူကြပြီး အစီအစဉ်အတိုင်း ဘာသာရပ်အလိုက် ကောင်းစွာအောင်မြင်ပေါက်မြောက်ခဲ့ပြီ ဟု ပညာရေးအဖွဲ့က ကြေညာပြီးဖြစ် သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အား ပါမောက္ခချုပ်က ဘွဲ့လက်မှတ်များ မျိုးချီးမြှင့်သည်။ ပြည်တွင်းသတင်း (၂၁)ကြိမ်မြောက်

နေ့သင်တန်းဘွဲ့နှင့်သဘင်တွင် ပီဒူဘွဲ့၊ သိပ္ပံဘွဲ့၊ ပီဒူ(ဂုဏ်ထူး)ဘွဲ့၊ သိပ္ပံ(ဂုဏ်ထူး) ဘွဲ့၊ မဟာပီဒူဘွဲ့၊ မဟာသိပ္ပံဘွဲ့၊ ဥပဒေ ဘွဲ့၊ မဟာဥပဒေဘွဲ့၊ ကွန်ပျူတာပီပီပီပီဘွဲ့ (DCS)နှင့် စီးပွားရေးဥပဒေပညာ ဒီပလိုမာဘွဲ့(DBL) အစရှိသည့် ဘွဲ့ အသီးသီးအတွက် ဘွဲ့ရကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၁၃၂၅ ဦးကို ပါမောက္ခချုပ်က ဘွဲ့လက်မှတ်များ အသီးသီးအပ်နှင်းချီးမြှင့်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဝိုက်ဆက်(ပြန်/ဆက်)



ညီညွတ်ရေးဆိုတာ တူညီသောအကျိုး၊ တူညီသောအလုပ်၊ တူညီသော ရည်ရွယ်ချက်ရှိရမယ်။ တစ်တိုင်းပြည်လုံး လူတစ်မျိုးလုံးရဲ့ လွတ်လပ်ရေး၊ လူတစ်မျိုးလုံးရဲ့ အကျိုး၊ အဲဒီလိုတူညီတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်၊ တူညီတဲ့အကျိုး၊ တူညီတဲ့ အလုပ်၊ တိုင်းသူပြည်သားတွေရအောင် တူညီတဲ့အလုပ်လုပ်တဲ့ ညီညွတ်ရေးမျိုး ဖြစ်ရမယ်။ ပါးစပ်က ညီညွတ်ချင်ပါတယ် ပြောလို့မဖြစ်ဘူး။ အလုပ်မှာလည်း တူရမယ်။ အကျိုးမှာလည်း တူရမယ်။ ရည်ရွယ်ချက်မှာလည်း တူရမယ်။ အဲဒါမျိုး ကိုမှ ညီညွတ်ရေးလို့ ခေါ်ထိုက်တယ်။

[ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ၂၃-၁-၁၉၄၆ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော အမေပလ ပြည်လုံးကျွတ်ညီလာခံသဘင်ကြီး၌ ပြောကြားခဲ့သည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်]



ဂေါ်ရင်ဂျီကျွန်းသဘာဝအလှ

စာတံပုံ - ဦးချမ်းသာ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယတွဲဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး ဖိုးဝင်း (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေ)နေ့အထိမ်းအမှတ် စစ်ရေယာဉ်များတပ်တော်ဝင်ခြင်းအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ကျောဖုံးမှ

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း)၊ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး ဖိုးဝင်း၏ စနိုးဒေါသနိုးသန့်နွယ်၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့် စနိုး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင်နှင့် စနိုး၊

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများနှင့် စနိုးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်၊ လေတပ်ခေန်း ဌာနချုပ်မှူးချုပ်မှူးက မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းအနှံ့အပြားရှိ စစ်သင်္ဘောများ တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားအစီအစဉ်အရ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ် (ရေ) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇွဲဝင်းမြင့်က တပ်တော်ဝင်စစ်ရေယာဉ်ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ရှင်းလင်း

တင်ပြသည်။ ထို့နောက် ရေတပ်သင်တန်းကျင်းပနေချိန် ဌာနချုပ်မှူးက ဗျူဟာစစ်ရေယာဉ်စုမှူးထံ စစ်ရေယာဉ်များနှင့်ပတ်သက်သော စာရွက်စာတမ်းများကို လည်းကောင်း၊ စေ့ငံတပ်မတော်စစ်ဌာနချုပ်မှူးက မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းအနှံ့အပြားရှိ တပ်ဖွဲ့ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ တပ်မတော်(ရေ)မှ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့်စစ်ရေယာဉ်များနှင့် ပတ်သက်သော စာရွက်စာတမ်းများကိုလည်းကောင်း လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကိုယ်စား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း)က ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ယနေ့ကျင်းပပြုလုပ်သည့် အခမ်းအနားသည် တပ်မတော်(ရေ)၏ (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေ) နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနား ဖြစ်သကဲ့သို့ တပ်မတော်(ရေ)

အတွက် ၃၃ မီတာ ကမ်းခြေစောင့်တိုက်ရေယာဉ်နှစ်စင်း၊ ပြည်ပမှ နည်းပညာလွှဲပြောင်းခြင်းတပ်မတော်(ရေ)က ကိုယ်တိုင်တည်ဆောက်ခဲ့သည့် သတ္တမမြောက်နှင့် အဋ္ဌမမြောက် ၂၇ မီတာ Super Dvora အမြန်သွားကင်းလှည့်ရေယာဉ်နှစ်စင်း၊ မြစ်တွင်းသွား ကင်းလှည့်ရေယာဉ်တစ်စင်းတို့ တပ်တော်ဝင်အခမ်းအနားဖြစ်သည့်အပြင် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့ကို ကမ်းလွန်ကင်းလှည့်ရေယာဉ်တစ်စင်း၊ စာမဟာန် ၇ သို့



တပ်တော်ဝင်စစ်ရေယာဉ်များကို တွေ့ရစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ဧည့်သည်တော်များနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံ ရိုက်ဓာတ်

စာမျက်နှာ ၆၄
ကမ်းခြေစောင့် တိုက်ရေယာဉ် နှစ်စင်း လွှဲပြောင်းပေးသည့် အခမ်းအနား ဖြစ်သည့်အတွက် တပ်မတော် (ရေ) နှင့် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့တို့အတွက် ထူးခြား လေးနက်သည့် စွမ်းအားတစ်ရပ်ကို ထပ်မံဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်သည့်နေ့တစ်နေ့ ပင်ဖြစ်ကြောင်း။

အမြဲတမ်းလေ့ကျင့်နေရန်လိုအပ် တပ်မတော်(ရေ)ကို တည်ဆောက်ရာ တွင် အဆင့်လိုက် ဖွဲ့စည်းချက်ခြား ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပထမ အဆင့်ဖြစ်သည့် မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် သီးသန့်စီးပွားရေးဇုန်အား အပြည့်အဝ ကာကွယ်နိုင်သည့် သုံးဘက်မြင် စစ်ဆင် နိုင်စွမ်းရှိသည့် တိုက်ပွဲဝင်အဆင့်ရေတပ် (Three Dimensional Combat Ready Navy) အဖြစ် ခြေလှမ်းသစ် တစ်ရပ်ကို တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ဒုတိယ အဆင့်အနေဖြင့် အိန္ဒိယသမုဒ္ဒရာ အတွင်း ရှိ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်နှင့် ဆက်စပ် ပင်လယ်ပြင်များသို့ အင်အားဖြန့်ဖြူးကြက် နိုင်စွမ်းရှိသည့် ရေတပ် (Adjacent Force Projection Navy / Regional Navy) အဖြစ် တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်နှင့် ဆက်စပ် ပင်လယ်ပြင်များသို့ အင်အားဖြန့်ဖြူးကြက် နိုင်စွမ်းရှိသည့် ရေတပ် (Adjacent Force Projection Navy / Regional Navy) ဖြစ်ရန် ပင်လယ်ပြင်တွင် ရေရှည်ရပ်တည် နိုင်စွမ်းရှိပြီး တိုက်စွမ်းအား ပြည့်ဝသည့် စစ်ရေယာဉ်ကြီးများရှိသော အကောင်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ထံ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) က တော်ဝင်အခမ်းအနားအထိမ်းအမှတ် စစ်ရေယာဉ်ပုံစံပယ် ကို ဂါရဝပြုပေးအပ်စဉ်။

အထည်ဖော် တည်ဆောက်နိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ဒုတိယအဆင့်ရည်မှန်းချက်ကို ပြည့်စုံရန် ဒေသတွင်းအင်အား ဖြန့်ဖြူးကြက် နိုင်စွမ်းရှိသည့် စစ်ရေယာဉ်ကြီးများကို ဆက်လက် တည်ဆောက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ရေကြောင်း ဆိုင်ရာ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည့်နှင့်အမျှ တတိယ အဆင့် ရေရှည်ဖွဲ့စည်းချက်အနေဖြင့် မိမိတို့စီးပွားများ ဆက်စပ်တည်ရှိရာ ရေပြာသို့ အင်အားပို့လွှတ်နိုင်သည့် ရေတပ် (Blue Water Navy Ambition)

အဖြစ်ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်သွားမည်ပင် ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်(ရေ)၏ ရည်မှန်း ချက် အဆင့်တိုင်းကို အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုက်စွမ်းရည် မြှင့်မားသည့် စစ်ရေယာဉ်များ လိုအပ် သလို အဆိုပါစစ်ရေယာဉ်များကို ကိုင်တွယ် မောင်းနှင်နိုင်မည့် တိုက်စွမ်းရည်ပြည့်ဝ သော ရေတပ်စစ်သည်တော်များဖြစ်စေ ရေး အမြဲတမ်းလေ့ကျင့်နေရန် လိုအပ်မည် ဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော်(ရေ)အနေဖြင့် ရေယာဉ် တည်ဆောက်မှုအတွေ့အကြုံ များပြား

အတွေ့အကြုံနှင့် ကျွမ်းကျင်သည့် တည်ဆောက်ရေးစွမ်းရည်များ ဆက်လက် အသုံးချ ခေတ်မီစွမ်းအားကြီးမားပြီး အသွား ထက်သည့် စစ်ရေယာဉ်ကြီးများကို ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်နိုင်ရန် ယခုရှိရှိခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံနှင့် ကျွမ်းကျင်သည့် တည် ဆောက်ရေးစွမ်းရည်များကို ဆက်လက် အသုံးချပြီး အနာဂတ်တွင် ဖြစ်ပေါ်လာ မည့် လှမ်းကျင်ကြီးများနှင့် ရေယာဉ် တည်ဆောက်နိုင်စွမ်းရည်များ ပေါင်းစပ် တည်ဆောက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း။ စွမ်းအားကြီးမားသည့် စစ်ရေယာဉ်ကြီး များအပြင် အရပ်ဘက်ကုန်တင်ရေယာဉ် ကြီးများနှင့် ဆီတင်ရေယာဉ်ကြီးများကို လည်း တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခြင်းဖြင့် ရေတပ်စွမ်းအား (Naval Power) ရရှိ ရန် တစ်ခုတည်းသာမကဘဲ နိုင်ငံ၏ ရေကြောင်းစွမ်းအား (National Maritime



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ပေးအပ်သော ဂုဏ်ပြုပန်ခြင်းကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း က ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူက လက်ခံရယူစဉ်။

လူသားနှင့်အမျှ အရည်အသွေးများ ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာခဲ့ကြောင်း။ စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် တိုက်ပွဲဝင် စစ်ရေယာဉ်များ ဖြစ်စေရေးအတွက် စစ်ရေယာဉ်တစ်စင်းချင်းစီ၏ စွမ်းဆောင် နိုင်စွမ်းများ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာ စေရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းတည်ဆောက် သွားရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့ စစ်ရေယာဉ် တည်ဆောက်ရေး တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နေကြသည့် အရာရှိ အရာခံ အကြပ်၊ စစ်သည်အားလုံးကိုလည်း ပြီးနောက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကားလ တွင်လည်း

စာမျက်နှာ ၆ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တပ်မတော်ဝင်စစ်ရေယာဉ်များအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

စာမျက်နှာ ၇ မှ
ရန်ကုန် စစ်တွေနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်
အတွင်းသို့ စုစုပေါင်း ကုန်ပစ္စည်းတန်
၉၀၀၀ ကျော်အားစစ်ရေယာဉ် ၄၉ စင်း
ဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရ
ကြောင်း၊ ၎င်းသည် လူသားချင်းစာနာ
ထောက်ထားမှု အကူအညီပေးရလဒ်နဲ့
တာဝန်များကို ထိထိရောက်ရောက်
ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း။

တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကိုမျှော်ဆိုး
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ
ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ရခိုင်
ဒေသ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကာလများ
တွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့အစည်း
ဖြင့် "ဘယ်သူတရားမျှော်မျှော်ကိုယ်မပျက်
နဲ့" ဆိုသည့် စိတ်ကောင်းစေတနာဖြင့်
ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ ယခုဆိုလျှင် ၉၉
ရာခိုင်နှုန်းခန့် ဖြစ်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း။
ထိုသို့သာအချိန်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်
အတွင်း အကြမ်းဖက်သမားများက
တစ်ကျော့ပြန်၍ အဖျက်အဆွေး
လုပ်ငန်းများကို ပြန်လည်လုပ်ဆောင်နေ
သဖြင့် ရခိုင်ပြည်သူတို့၏ ဘဝအိုးအိမ်
စည်းစိမ်နှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို

မျက်ဆီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရကြောင်း။
လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် နိုင်ငံရေး
အခြေအနေတွင်လည်း တပ်မတော်(ခေ)
မှ အရာရှိ စစ်သည်များအနေဖြင့် နိုင်ငံ
တော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအမြဲအမြဲ
အာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး၊ ပြည်သူ့လူထု
၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ် မထိခိုက်စေ
ရေးတို့အတွက် တပ်မတော် (ကြည်း)၊
တပ်မတော်(လေ)နှင့်အတူဆောင်ရွက်
သူ အမြဲဖြစ်တည်ချေမှုန်းရေးကို ဆောင်ရွက်
ကြသည့်တို့ ဂုဏ်ယူပါကြောင်းဖြင့်
ပြောကြားလိုကြောင်း။

စွမ်းအားနှင့် စွမ်းရည်ပြည့်ဝ
ပင်လယ်ပြင်သည် နိုင်ငံတော်၏
အနာဂတ်အကျိုးစီးပွားကို ပုံဖော်နေ
သည့်အတွက် ပင်လယ်ပြင်ကို တာကွယ်
ဆောင့်ရောက်ရသည့် တပ်မတော်(ခေ)
၏ အဓိကတာဝန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ခေတ်
အဆက်ဆက် မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်
ရေးကြောင်းလုံခြုံရေးအတွက် အဓိက
အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်
ရှိသည့် တပ်မတော်(ခေ)သည် ယခုအခါ
(၇၆) နှစ်မြောက်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်
ကြောင်း၊ သမိုင်းကြောင်းတစ်လျှောက်

တပ်မတော်(ခေ)တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်
ခဲ့ကြသည့် တပ်မတော်(ခေ)၏ ပုဂ္ဂိုလ်ရှင်
များ၊ လက်ထွက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော
စစ်သည်တော်များ၏ ကြိုးပမ်း
တည်ဆောက်ခဲ့မှု အစဉ်အလာကောင်း
များကြောင့် နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်
က အားထားရသည့်ပြည်သူက အားကိုးရ
သော စွမ်းအားနှင့် စွမ်းရည်ပြည့်ဝသည့်
ရေတပ်စစ်ဌာနဖြစ်သည့် တပ်လှမ်းမေးပြီ
ဖြစ်ကြောင်း။

အားသန်ခွန်စိုက်ကြိုးပမ်း
ယနေ့ အခါသမယတွင် လက်ရှိ
တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် အရာရှိ
စစ်သည်များအနေဖြင့် ရိုင်းစွဲ သမိုင်း
အစဉ်အလာကောင်းများကို ဆက်လက်
ထိန်းသိမ်းကာ(၇၆)နှစ်မြောက်တပ်မတော်
(ခေ)နေ့မှာ ပင်လယ်ဆောင်ခွင့်ရှိသူ
များအဖြစ် ဂုဏ်ယူင်ကြားစွာဖြင့်
အားသန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်
သွားကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း
ပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်
ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ
တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ထံသို့
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ခေ) က
တပ်မတော်အခမ်းအနားအထိမ်းအမှတ်
စစ်ရေယာဉ်ပုံစံနံရံများကို ဂါရဝပြု
ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) နှင့်
အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်ဝင်စစ်
ရေယာဉ်များဖြစ်သော ၃၃ မီတာ
ကမ်းခြေစောင့်တိုက်ရေယာဉ် ၃ စစ်စင်း၊
၂၇မီတာမြန်မာ့ဒုတိယလှည့်ရေယာဉ်
၃ စစ်စင်းနှင့် မြစ်တွင်းသွားကင်းလှည့်
ရေယာဉ်တစ်စင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေ
စောင့်တပ်ဥက္ကဋ္ဌ လှိုင်မြင်းပေးအပ်သော
ကင်းတော်ဝင်ရေယာဉ်များအား လှည့်လည်
ကြည့်ရှုကြရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံ
ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထိုနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ခေ)
က တပ်မတော်စစ်ရေယာဉ်များအဖြစ်
ကြေညာခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အလှူငွေတင်
ခြင်း၊ တပ်မတော်(ခေ)အလှူငွေတင်
ခြင်း၊ တပ်မတော်ဝင်အလှူငွေတင်ခြင်း၊
ခေါင်းလောင်း (၈) ချက် တီးခြင်းနှင့်

တပ်မတော်ဝင်လှူငွေတင်ခြင်း၊ အစီ
အစဉ်အတိုင်းဆောင်ရွက်သည်။
ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်
ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ
တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ထံသို့
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ခေ) က
တပ်မတော်အခမ်းအနားအထိမ်းအမှတ်
စစ်ရေယာဉ်ပုံစံနံရံများကို ဂါရဝပြု
ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) နှင့်
အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်ဝင်စစ်
ရေယာဉ်များဖြစ်သော ၃၃ မီတာ
ကမ်းခြေစောင့်တိုက်ရေယာဉ် ၃ စစ်စင်း၊
၂၇မီတာမြန်မာ့ဒုတိယလှည့်ရေယာဉ်
၃ စစ်စင်းနှင့် မြစ်တွင်းသွားကင်းလှည့်
ရေယာဉ်တစ်စင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေ
စောင့်တပ်ဥက္ကဋ္ဌ လှိုင်မြင်းပေးအပ်သော
ကင်းတော်ဝင်ရေယာဉ်များအား လှည့်လည်
ကြည့်ရှုကြရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံ
ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထိုနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ခေ)
က တပ်မတော်စစ်ရေယာဉ်များအဖြစ်
ကြေညာခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အလှူငွေတင်
ခြင်း၊ တပ်မတော်(ခေ)အလှူငွေတင်
ခြင်း၊ တပ်မတော်ဝင်အလှူငွေတင်ခြင်း၊
ခေါင်းလောင်း (၈) ချက် တီးခြင်းနှင့်

တပ်မတော်ဝင်လှူငွေတင်ခြင်း၊ အစီ
အစဉ်အတိုင်းဆောင်ရွက်သည်။
ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်
ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ
တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ထံသို့
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ခေ) က
တပ်မတော်အခမ်းအနားအထိမ်းအမှတ်
စစ်ရေယာဉ်ပုံစံနံရံများကို ဂါရဝပြု
ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) နှင့်
အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်ဝင်စစ်
ရေယာဉ်များဖြစ်သော ၃၃ မီတာ
ကမ်းခြေစောင့်တိုက်ရေယာဉ် ၃ စစ်စင်း၊
၂၇မီတာမြန်မာ့ဒုတိယလှည့်ရေယာဉ်
၃ စစ်စင်းနှင့် မြစ်တွင်းသွားကင်းလှည့်
ရေယာဉ်တစ်စင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေ
စောင့်တပ်ဥက္ကဋ္ဌ လှိုင်မြင်းပေးအပ်သော
ကင်းတော်ဝင်ရေယာဉ်များအား လှည့်လည်
ကြည့်ရှုကြရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံ
ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထိုနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ခေ)
က တပ်မတော်စစ်ရေယာဉ်များအဖြစ်
ကြေညာခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အလှူငွေတင်
ခြင်း၊ တပ်မတော်(ခေ)အလှူငွေတင်
ခြင်း၊ တပ်မတော်ဝင်အလှူငွေတင်ခြင်း၊
ခေါင်းလောင်း (၈) ချက် တီးခြင်းနှင့်

တပ်မတော်ဝင်လှူငွေတင်ခြင်း၊ အစီ
အစဉ်အတိုင်းဆောင်ရွက်သည်။
ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်
ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ
တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ထံသို့
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ခေ) က
တပ်မတော်အခမ်းအနားအထိမ်းအမှတ်
စစ်ရေယာဉ်ပုံစံနံရံများကို ဂါရဝပြု
ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) နှင့်
အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်ဝင်စစ်
ရေယာဉ်များဖြစ်သော ၃၃ မီတာ
ကမ်းခြေစောင့်တိုက်ရေယာဉ် ၃ စစ်စင်း၊
၂၇မီတာမြန်မာ့ဒုတိယလှည့်ရေယာဉ်
၃ စစ်စင်းနှင့် မြစ်တွင်းသွားကင်းလှည့်
ရေယာဉ်တစ်စင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေ
စောင့်တပ်ဥက္ကဋ္ဌ လှိုင်မြင်းပေးအပ်သော
ကင်းတော်ဝင်ရေယာဉ်များအား လှည့်လည်
ကြည့်ရှုကြရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံ
ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထိုနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ခေ)
က တပ်မတော်စစ်ရေယာဉ်များအဖြစ်
ကြေညာခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အလှူငွေတင်
ခြင်း၊ တပ်မတော်(ခေ)အလှူငွေတင်
ခြင်း၊ တပ်မတော်ဝင်အလှူငွေတင်ခြင်း၊
ခေါင်းလောင်း (၈) ချက် တီးခြင်းနှင့်

တပ်မတော်ဝင်လှူငွေတင်ခြင်း၊ အစီ
အစဉ်အတိုင်းဆောင်ရွက်သည်။
ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်
ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ
တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ထံသို့
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ခေ) က
တပ်မတော်အခမ်းအနားအထိမ်းအမှတ်
စစ်ရေယာဉ်ပုံစံနံရံများကို ဂါရဝပြု
ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) နှင့်
အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်ဝင်စစ်
ရေယာဉ်များဖြစ်သော ၃၃ မီတာ
ကမ်းခြေစောင့်တိုက်ရေယာဉ် ၃ စစ်စင်း၊
၂၇မီတာမြန်မာ့ဒုတိယလှည့်ရေယာဉ်
၃ စစ်စင်းနှင့် မြစ်တွင်းသွားကင်းလှည့်
ရေယာဉ်တစ်စင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကမ်းခြေ
စောင့်တပ်ဥက္ကဋ္ဌ လှိုင်မြင်းပေးအပ်သော
ကင်းတော်ဝင်ရေယာဉ်များအား လှည့်လည်
ကြည့်ရှုကြရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံ
ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

(၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ခေ)နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် ပရိတ်တရားနာယူခြင်းနှင့် အရက်ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
(၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ခေ)နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် ပရိတ်တရားနာယူ
ခြင်းနှင့် အရက်ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင်
ရန်ကုန်မြို့ နယ်မြေခြေတပ်စခန်းဌာနချုပ်ရှိ မဟာဂုဏ်ယူရန်အောင်မြင်မှုနှင့် ကျင်းပ
ပြုလုပ်ရာ အလယ်တောရမာနာနာယက ဆရာတော် အဘိဓမ္မာဟောရှင်လှူ အဂ္ဂမဟာ
ပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တနန္ဒဟလာဘိဝံသ အမှူးပြုသော သံဃာတော်များ ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော်
မူကြပြီး ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ခေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင်၊ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(ခေ)
ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စွင်းဖြင့်၊ တပ်မတော်(ခေ)မှ အရာရှိကြီးများ အရာရှိ စစ်သည်
မိသားစုဝင်များနှင့် မိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
ဦးစွာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ခေ)နှင့်
အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူ
များက အလယ်တောရ မာနာနာယက
ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောင်
ကုသကြကာ သံဃာတော်များ ရွတ်ပွား
ချီးမြှင့်တော်မူသည့် ပရိတ်တရားတော်
များနှင့်အတူ ကြီးပြင်း လှူဖွယ်ပစ္စည်း
များ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။
ထို့နောက် အလယ်တောရမာနာနာယက
ဆရာတော်ထံမှ အနုမောဒနာတရား
နာယူကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုတို့အတွက်
ဆရာတော်က သံဃာတော်များ သံဃာ
တော်များအား အရက်ဆွမ်းဆက်ကပ်
လှူဒါန်းကြသည်။
(ခေ)နှစ်ပတ်လည်နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု



ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ခေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင် သံဃာတော်များအား လှူဖွယ် ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



ပခုက္ကူမြို့၌ ဆေးနှင့်ဆေးဝါးပစ္စည်းများပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေးနှင့် ဈေးနှုန်းမှန်ကန်စွာ ရောင်းချနေမှု ရှိ မရှိ ရှောင်တခင်စစ်ဆေး

ပခုက္ကူ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ သုံး ဆေးနှင့် ဆေးဝါးပစ္စည်းများ ရှောင်တခင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့ ပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေးနှင့် ဈေးနှုန်း ရှိ မရှိ
ပေါ်ရုပ်ကွက်များအတွင်းရှိ ဆေး မှန်ကန်စွာ ရောင်းချနေမှု ရှိ မရှိ
အရောင်းဆိုင်ဆိုင်၌ ပြည်သူများ အခြေအနေတိုက် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ မှုကို ပခုက္ကူစိုင်း စားသုံးသူရေရာ
ဝယ်ယူသုံးစွဲလျက်ရှိသော နေ့စဉ် ရက်တွင် တာဝန်ရှိသူများက ဦးစီးဌာန၊ ခရိုင်အစားအသောက်

နှင့်ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန
နှင့်ခရိုင်ပြည်သူ့ကုမ္ပဏီမာရရှင်းစီး
ဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ရုပ်ကွက်
ပခုက္ကူမြို့ ပေါ်ရုပ်ကွက်များ
အတွင်းရှိ ဆေးနှင့် ဆေးဝါးပစ္စည်း
ရောင်းချလျက်ရှိသည့် ဆိုင်များ၌
နေ့စဉ်သုံး ဆေးဝါးပစ္စည်းများ
ပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေးနှင့် ဈေး
ကစားရန်လှည့်ရွယ်၍ ဆေးနှင့်
ဆေးဝါးပစ္စည်းများကို ဝယ်ယူ
သို့လှောင်ထားခြင်း ရှိ မရှိ ဆေးဝါး
ပစ္စည်းအား အလွယ်တကူဝယ်ယူ
ရရှိနိုင်ရေးနှင့် ဈေးနှုန်းမှန်ကန်စွာ
ရောင်းချနေမှု ရှိ မရှိ ကောင်းလုံ
သောဆေးနှင့် ဆေးဝါးပစ္စည်း
ရောင်းချမှု ရှိ မရှိ သက်တမ်းလွန်
ဆေးဝါးများ ရောင်းချမှု ရှိ မရှိ
အခြေအနေတိုက် ကွင်းဆင်း
စစ်ဆေးသည်။
ယင်းနောက် ဆေးအရောင်း
ဆိုင်ရင်များနှင့် ဝန်ထမ်းချုပ်
ဆေးဝါးပစ္စည်းများ တိုက်ရိုက်
ဝယ်ယူသုံးစွဲသူ ပြည်သူများအား
အသိပညာပေး တောင်းပြောကြ
ကြောင်း သိရသည်။
ဘာဗီသာ(ပခုက္ကူ)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၏ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် သန်လျင်တပ်နယ်ရှိ နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံ၌ တက်ရောက်ဆေးကုသမှု ခံယူနေသူများအား သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေး၊ တပ်မတော်(ရေ)နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် လက်မှုအနုပညာပြခန်းကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၏ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၏ ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၏ ဇနီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါ၍ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သန်လျင်တပ်နယ်ရှိ နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံ၌ တက်ရောက်ဆေးကုသမှုခံယူနေသူများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်
ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၏ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်သည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ သန်လျင်တပ်နယ်ရှိ နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံသို့ သွားရောက်၍ သွားရောက်အားပေးရာ ကလေးကုသဆောင်တွင် တက်ရောက်ကုသလျက်ရှိသော မိသားစုဝင်များအား တစ်ဦးချင်းရောဂါဖြစ်ပွားမှု ဆေးဝါးကုသပေးထားမှုနှင့် ကျန်းမာရေးတိုးတက်ကောင်းမွန်မှုအခြေအနေများကို ရှိခင်းစီနီးနီးလိုက်လံစောင့်ရှောက်ပေးစောင့်ရှောက်မှုများ ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၏ ဇနီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် သီရိမဟာဓဇယုကျော်ကောင်စခန်းမှ၌ (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေ)နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ် လက်မှုအနုပညာပြခန်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး ခန့်မအတွင်း အင်ကျင်းပြသထားသည့် တပ်မတော်(ရေ) မိသားစုဝင်များအား ဒီဇိုင်းရေးဆွဲပေးချုပ်လုပ်ထားသည့် တစ်နံ့များ တစ်ဆင့်၍ သရုပ်ပြသမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ (ဆောင်းပါး)

ရန်ပုံငွေများပေးအပ်
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်



ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)၏ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်က မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းသို့ ရန်ပုံငွေများပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးကလက်ခံလှူဒါန်းကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (ဆောင်းပါး) သတင်းစဉ်

ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၏ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံ၌ တက်ရောက်ကုသလျက်ရှိသော မိသားစုဝင်များအား စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့။



တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၌ လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားကျင်းပရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

ထားဝယ် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပနိုင်ရေး ဒုတိယအကြိမ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ထားဝယ်မြို့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်က ပြုလုပ်သည်။

အစည်းအဝေးတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကိုက (၇၆) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင် အလံတင်အခမ်းအနား၊ လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားများအပြင် ပြခန်းများ၊ ဒေသမှ ထွက်ရှိသည့် MSME နှင့်ပတ်သက်သောပြခန်းများ၊ သစ်သီးဝလံ ပန်းမန်ပြိုင်ပွဲ၊ မွေးမြူရေးပြိုင်ပွဲ၊ စံပြုမိခင်နှင့် ကလေးပြိုင်ပွဲ၊ ရှေးဟောင်းပြခန်းများ အားကစားပြိုင်ပွဲ၊ ဖျော်ဖြေပွဲများနှင့် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များဖြင့် စည်ကားသိုက်ကြွစွာ ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားကို စည်ကားသိုက်ကြွစွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေး ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် လိုအပ်

ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကော်မတီဝင်များက အခမ်းအနားပြင်ဆင်ရေး ဖိတ်ကြားရေး၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် သတင်းထုတ်ပြန်ရေး၊ ကြိုဆိုနေရာချထားရေးနှင့် ဖို့ဆောင်ရွေး စစ်ရေးပြလုပ်ငန်း၊ လုံခြုံရေးနှင့် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေး၊ ပြခန်းများခင်းကျင်းပြသရေး၊ သစ်သီးဝလံပန်းမန်ပြိုင်ပွဲ၊ ကျင်းပရေး၊ မွေးမြူရေးပြိုင်ပွဲ၊ စံပြုမိခင်နှင့် ကလေးပြိုင်ပွဲများကျင်းပရေး စသည့်လုပ်ငန်းအားကော်မတီလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ (သတင်း)

(၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ်ပြခန်းများတွင် ဌာနဆိုင်ရာများ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊ ဌာနအလိုက်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုပြခန်းများနှင့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံစုပေးပို့မှုနှင့် လုပ်ငန်း



များ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှထွက်ရှိသော ဒေသထွက်ကုန်များ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ပစ္စည်းများနှင့် တူရိယာပစ္စည်းများကို ခင်းကျင်းပြသပေးမည့်အပြင် လာရောက်ကြည့်ရှုသော ပြည်သူလူထုများအား ကျန်းမာရေးဌာန

ပြခန်း၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ၄ ရက်နှင့် ၅ ရက် ညပိုင်းတို့တွင် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များ ပါရှိကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များလှေလှော်အသင်းရာပြည့်အထိမ်းအမှတ် လှေလှော်ပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်းသားတောင်းများအသင်းက ကြီးပွားကျင်းပသည့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်း ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ် လှေလှော်ပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ် အင်းလျားလမ်းရှိ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်း၌ ကျင်းပရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်းများ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



YUBC CENTENARY CUP ဖလားရရှိသော အမျိုးသား/အမျိုးသမီးအသင်းကို ပြည့်ထောင်စုဝန်ကြီးက လည်းကောင်း (ဝဲပုံ) ဆုရရှိကြသည့် ပြိုင်ပွဲဝင်များအား တက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ်များနှင့် YUBC အသင်းသား ဟောင်းများကလည်းကောင်း ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် အသင်း၏အောင်နိုင်ရေးအထိမ်းအမှတ် ကြေးကြော်သက်သို့ သံပြိုင်ပစ်ကြေး၍ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ပြီး ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်း၏ နှစ်စဉ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်ဂုဏ်ပြည့်စရာသံပွဲကို ညပိုင်းတွင် ဆက်လက်ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနား၌ YUBC အသင်းသားဟောင်းများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ တက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များလှေလှော်အသင်း ဥက္ကဋ္ဌ အသင်းသား၊ အသင်းသားများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များ လှေလှော်အသင်း ရာပြည့်အခမ်းအနားကို ပြည့်ထောင်စုဝန်ကြီး YUBC အသင်းသားဟောင်းများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များလှေလှော်အသင်း ဥက္ကဋ္ဌ၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ် ရန်ကုန်ယဉ်ကျေးရေးတက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ်တို့က ဖဲကြိုပြောဆိုလှုပ်လှော်ပေးသည်။

ထို့နောက် ပြည့်ထောင်စုဝန်ကြီး ခေါက်တက်စာအုပ် အဖွဲ့အမှတ်ကော်မတော်ပြောကြားရာတွင် YUBC အသင်းကြီး၏ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် "သေသည့်တိုင်

အောင် တက်တိုဆောင်" Row Till You Are DEAD တက်ညီလက်ညီလှေခတ်မည့် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကျောင်းသားမျိုးအက်တိုင်း ခေါင်းဆောင်မဲ့၊ ညည်းလုံးညီညွတ်မဲ့၊ တက်ညီလက်ညီရှိမှုတို့မှ ရှေ့ပန်းတိုင်သို့ အမြန်ဆုံးရောက်ရှိကာ အောင်ပွဲခံနိုင်မည့်ဆိုသည့် စိတ်ဓာတ်များကို မွေးမြူလေ့ကျင့်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံအဆင့်နှင့် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများတွင် လှေလှော်အားကစား အောင်မြင်တိုးတက်စေရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်နိုင်ပေးစေကြောင်းနှင့် YUBC အသင်းနှစ် ၁၀၀ ပြည့် အခမ်းအနားမှာညီနောင်နှစ်ပေါင်းများစွာတိုင် အသင်းကြီး၏ အစဉ်

အလာကောင်းများကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းပေးရန် မျိုးဆက်သစ်များအား လေ့ကျင့်ပေးပေးခြင်းဖြင့် ဖြင့် နိုင်ငံအကျိုး၊ တိုင်းပြည်အကျိုးကို သယ်ပိုးနိုင်ပါစေကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များလှေလှော်အသင်းဥက္ကဋ္ဌက ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ဖြူစကား ပြောကြားပြီး ပြည့်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တက်ရောက်လာသူများသည် YUBC အသင်း၏ သမိုင်းဝင်ဓာတ်ပုံမှတ်တမ်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြောင်း၊ ထို့နောက် လေ့လာလေ့လာရှုစေကာလှော်အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကြရာ

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်လှေလှော်အသင်း (YUBC) ၏ နှစ် ၁၀၀ ပြည့်အခမ်းအနားကို တက္ကသိုလ်များလှေလှော်အသင်း၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့် စွမ်းဆောင်ချက်များအား ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကျယ်ပြန့်စွာသိရှိရစေရန်၊ တက္ကသိုလ်များ၊ ဒီဂရီကျောင်းများ၊ ကောလိပ်များ ပိုမိုဆက်ဆံမှုရရှိပြီး လှေလှော်အားကစားထူးချွန်သူများ စနစ်တကျ မွေးမြူရေးကို ပိုမိုအားပေးခြင်းဆောင်ရွက်ရန်၊ တက္ကသိုလ်အသင်းသားများအသင်း ကျောင်းသား YUBC သို့ အသင်းသားအဖြစ် ဝင်ရောက်၍ မြန်မာ့လှေလှော်အားကစားပြိုင်ပွဲတော်များဝင်ဆောင်ရွက်လိုစိတ်များ မြှင့်မားလာစေရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အောင်ပွဲဆက်စေ တပ်မတော် (ရေ)

- ★ လှိုင်းကကြမ်းလည်း ကြမ်းသည့်လှိုင်းထဲ၊ မလျော့စွန့်နှင့် ထိုးခွဲရှေ့ဆက်၊ ရဲရဲတက် . . . လှိုင်းထက်အောင်လံ ထူခဲ့သည့်။ လှိုင်းသည်တို့တွက် ယဉ်လေပြီ။
 - ★ လေကရိုင်းလည်း ရိုင်းသည့်လေပြင်း၊ ဖက်ပြိုင်ခင်းလျက် ချင်းနင်းကျော်လွှား၊ ရေတပ်သား ... ဝေကြားစွမ်းရည် ထက်ခဲ့သည်။ လေသည်နှုန့် နေ့လေပြီ။
 - ★ မိုးကပြေးလည်း ပြေးသည့်မိုးကြား၊ မှုမထားဘဲ လှုပ်ရှားစစ်ဆင်၊ တိုက်ပွဲဝင် . . . ပီပြင်အောင်ပွဲ ဆက်ခဲ့သည်။ မိုးလည်းအပြေး ကင်းလေပြီ။
 - ★ ရေကဆန်လည်း ဆန်သည့်ရေဆိုင်း၊ အားချင်းပြိုင်လျက် ခိုင်မာတံစွား၊ တန်ခဏား . . . အားသစ်အင်သစ် ဖြစ်ခဲ့သည်။ ဒီရေဘယ်ခါ မဆန်ပြီ။
 - ★ ထို့ပြင်တစ်ဝ၊ ပြည့်ပပြည့်တွင်း ရန်ခဝင်းတို့ ချင်းနင်းကျူးကျော်၊ စိန်ခေါ် အားစမ်း မကြောက်တမ်းဟေ့ စွမ်းရည်လုံလူ၊ သတ္တိပြုလျက် မြန်မာ့ရေခြေ၊ မကျူးလေသမျှ၊ တစ်စမကျန် တုံ့ပြန်ဖြိုခွင်း၊ မာန်ဟုန်ပြင်းစွာ ရှင်းလင်းချေမှုန်း၊ လက်စတုံးခွဲ အဆုံးရန်ငှတ် ကင်းခဲ့သည်။ ဘယ်သူရန်မူ ဝံ့လေပြီ။
 - ★ တို့ရေပိုင်နက်၊ တို့အသက်ထက် ချစ်မက်မြတ်နိုး၊ ကာကွယ်မိုးလျက် နိုးကြားထက်သန်၊ စွမ်းအားမာန်ဖြင့် ပြိုင်စံကင်းသော တပ်မတော် (ရေ)။ ခပ်သိမ်းရန်အပေါင်း အောင်မြေ။ အောင်ပွဲဆက်ဆက် သာပါစေ။
- (ဂ်)နှစ်ပြည့် ဖန်မော်(ရေ)အား လေးစားဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။
- ဇော်မင်းမင်းဦး



မိုးယုမြို့၌ ရစွမ်းရည်အထိမ်းအမှတ် ပြေပွဲပြုပွဲများကျင်းပ

မိုးယု ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုးယုမြို့ မရပ်ကွက်ရှိ နှစ်ခြင်းအသင်း တော်စိသားစုတိုက်ခရစ်သန်ကျောင်းဝင်း၌ ရစွမ်းရည်အထိမ်းအမှတ်ဖြင့် ဝတ်ပြုဆုတောင်းခြင်း၊ မိတ်ဆုံစာမိတ်ခြင်းနှင့် ပျော်ရွှင်ပွဲများကို ယနေ့နံနက်က ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ဝတ်ပြုဆုတောင်းခြင်းများပြုလုပ်ရာတွင် မိုးယုတည်ထောင်စုမှ သင်းအုပ်ဆရာမ ဒေါ်အလစ်ဇာတ်၊ ဦးဆောင်သည့် မိုးယုမြို့ရှိ အသင်းတော်စိသားစုများနှင့်အတူ ပထမကျမ်းစာဖတ်ကြားခြင်း၊ လူငယ်ဂုဏ်ပြုတေးသီချင်းများသီဆိုကြခြင်း၊ တရားဒေသနာတော်ဖတ်ကြားခြင်း၊ မေ့ဒေသနာတော်များဖတ်ကြားခြင်း၊ မေတ္တာပို့ဆုတောင်းကြခြင်း၊ မေ့တေးသီချင်းများ စုပေါင်းသီဆိုကြခြင်း၊ ခရစ်တော်အား ကျေးဇူးတော်အိုးမွမ်းကြခြင်းနှင့် ကောင်းချီးမင်္ဂလာပေးဆုတောင်းခြင်းများနှင့် ပျော်ရွှင်ပွဲများ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုကိုနိုင်

ညအပူချိန်များ အနည်းငယ်လျော့နည်းနိုင်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့ တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။ မနက်ဖြန် အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်တို့နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် ညအပူချိန်များ အနည်းငယ်လျော့နည်းနိုင်သည်။

မိုး/လေ

ရှေးသက်ကျမ်းမြေခွဲ
ခရစ္စမတ်ကာလ
လာရောက်လည်ပတ်သူများဖြင့်
စည်ကားလျက်ရှိ

ချောင်းသာ ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ချောင်းသာမြို့ရှိ ချောင်းသာကမ်းခြေ၌ ယနေ့မိုးရွာလွှဲပိုင်းက အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်အပန်းဖြေသူများ ပြင်းစည်ကားများပြားလျက်ရှိသည်။ "ခရီးသွားစဉ်သည် ကနေ့စဉ်ပုံမှန်တော့ မရှိပါဘူး။ များတဲ့အခါများ၊ နည်းတဲ့အခါလည်း နည်းတာပေါ့။ နေ့ကြီးရက်ကြီးတွေမျိုး အခုလို ခရစ္စမတ်ပွဲတော်ကာလမျိုးတွေဆိုရင် လာပြီး အပန်း

ဖြေလည်တဲ့သူ အလွန်များပါတယ်။ တိုတယ် တည့်ခိုခန်းတွေမှာ လာတည့်သူတွေ၊ ကြိုတင်စာရင်းပေးထားတာတွေ ပြည့်နေတယ်လို့ကြားရတယ်။ နှစ်သစ်ကူးလည်း ရှိနေတော့ ဒီရက်ထဲမှာ လူက အလွန်စည်ကားပေပါတယ်။ မေးလည်း ရောင်းလို့ကောင်းပါတယ်" ဟု ကမ်းခြေတွင် မေးမြန်းသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ချောင်းသာကမ်းခြေ၌ လာရောက်လည်ပတ်သူများ

စိတ်အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ အယူခိုင်ရန်၊ လျှို့ဝှက်စေရန်၊ ကမ်းခြေသန်ရှင်းသာယာလှပရန်၊ ကမ်းခြေတွင် ရေခဲရောင်းချသည့် ဈေးသည်များ သတ်မှတ်သတ်ကမ်းများနှင့် အညီ အညီချရစေရန်နှင့် ယာဉ်ကြောဝတ်ဆံ့မှုမဖြစ်စေရန်တို့အတွက် တာဝန်ရှိသူများက ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိသည်။

ကျော်ကျော် (ပြန်/ဆက်)

စက်မှုသင်တန်းကျောင်းများအနေဖြင့် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများကို ပိုမိုလေ့ကျင့်မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ရမည်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ချာလီသန်းသည် ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့ရှိ အမှတ်(၅)စက်မှု သင်တန်းကျောင်း (မကွေး) သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။



လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင်တွင် အသုံးချနိုင်သည့်အထိ သင်ကြားပေး ဦးစွာကျောင်းအုပ်ကြီးက သင်တန်းကျောင်း ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ လေ့ကျင့်သင်ကြား နေမှုစနစ်တို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက စက်မှုသင်တန်းကျောင်းများအနေဖြင့် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများကို ပိုမိုလေ့ကျင့်မွေးထုတ် ပေးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေသ နှင့် နိုင်ငံတော်အတွက် လိုအပ်သော ကျွမ်းကျင် လုပ်သားများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် သင်ရိုး ညွှန်တမ်းများ၊ လေ့ကျင့်သင်ကြားရေးစနစ်တို့ကို လည်း အမြဲတမ်းသုံးသပ်၍ အဆင့်မြှင့်တင်နေရမည် ဖြစ်ကြောင်း ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် သင်တန်း သား သင်တန်းသူများအား လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင် အမှတ်တကယ် ပြန်လည်အသုံးချနိုင်သည့် အထိ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားပြီး ဆရာ ဆရာမများနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံဆက်ဆံ ကြည့်ရှု (အပေါ်ယာပုံ)

လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင်တွင် အသုံးချနိုင်သည့်အထိ သင်ကြားပေး ဦးစွာကျောင်းအုပ်ကြီးက သင်တန်းကျောင်း ဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ လေ့ကျင့်သင်ကြား နေမှုစနစ်တို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက စက်မှုသင်တန်းကျောင်းများအနေဖြင့် ကျွမ်းကျင်လုပ်သားများကို ပိုမိုလေ့ကျင့်မွေးထုတ် ပေးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေသ နှင့် နိုင်ငံတော်အတွက် လိုအပ်သော ကျွမ်းကျင် လုပ်သားများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် သင်ရိုး ညွှန်တမ်းများ၊ လေ့ကျင့်သင်ကြားရေးစနစ်တို့ကို လည်း အမြဲတမ်းသုံးသပ်၍ အဆင့်မြှင့်တင်နေရမည် ဖြစ်ကြောင်း ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် သင်တန်း သား သင်တန်းသူများအား လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင် အမှတ်တကယ် ပြန်လည်အသုံးချနိုင်သည့် အထိ လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားပြီး ဆရာ ဆရာမများနှင့် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံဆက်ဆံ ကြည့်ရှု (အပေါ်ယာပုံ)

စီးပွား တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး၏ အနာဂတ် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့ရှိ စုပေါင်း ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမကြီးပရော ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်လှိုင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်လှိုင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ အသေးစား အလယ်စားနှင့် အလတ် စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်သည်။ တစ်နည်းဖြင့်ထုတ်ကုန်များထုတ်လုပ် ရေးဦးစွာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မကွေးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ ပုဂ္ဂလိက စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ က တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်၍ ဒေသတစ်ခု ထုတ်ကုန်တစ်ခု အစီအစဉ်များတွင် ပါဝင်ခြင်းဖြင့် တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီ၏ အကျိုး

ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက် လာသည့် လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် မိမိတို့၏လုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကြုံတွေ့ရသည့် အခက် အခဲများကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေးဆက်လက် ပြ မှသာ လိုအပ်ချက်များ၊ အခက်အခဲများကိုသိရှိပြီး ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က အမှတ်စဉ် ၆၅၂ ကြေးကြားသည်။

MSME ထုတ်ကုန်များ လှည့်လည်ကြည့်ရှု

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသည့် အသေးစား၊ အလယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် များက လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်စဉ် တွေ့ကြုံနေရသည့် အခက်အခဲများ ကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်တို့က ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိဂုံးရပ်အမှာစကားပြောကြား၍ ဝမ်းကျင်ပြသထား သည့် MSME ထုတ်ကုန်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် မကွေး တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်တို့သည် မကွေးတိုင်းစုနံ့ တိုင်ထောင်စုမည့် မြေနေရာသို့ရောက်ရှိပြီး တာဝန် ရှိသူများက လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင် ရွက်သည့်အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည့်အား မှာကြား ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စီးပွား တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး၏ အနာဂတ် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးမြို့ရှိ စုပေါင်း ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမကြီးပရော ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်လှိုင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်လှိုင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ အသေးစား အလယ်စားနှင့် အလတ် စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်သည်။ တစ်နည်းဖြင့်ထုတ်ကုန်များထုတ်လုပ် ရေးဦးစွာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မကွေးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ ပုဂ္ဂလိက စက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ က တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်၍ ဒေသတစ်ခု ထုတ်ကုန်တစ်ခု အစီအစဉ်များတွင် ပါဝင်ခြင်းဖြင့် တစ်ဦးတစ်ယောက်ချင်းစီ၏ အကျိုး



ဒေသပွဲပြီးရေးလိုအပ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသော ကျွမ်းကျင်နည်းပညာရှင်များဖြစ်စေရေး ပျိုးထောင်ဆောင်ရွက်

ကျောက်ပန်းတောင်း ဒီဇင်ဘာ ၂၄ သို့ပြန်နည်းပညာ ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်စေတီသည် ယမန်နေ့ မွန်လွင်တိုင်းတွင် အစိုးရနည်းပညာ အထက်တန်းကျောင်း(ကျောက် ပန်းတောင်း)၌ ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ဒေသတွင်း MSMEs လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆိုင်ရာ နည်းပညာလိုအပ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသော ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် များ မွေးထုတ်နိုင်ရန်၊ ပုဂံနှင့် ပုပ္ပိုးတိုက် သဘာဝခရီးသွား လုပ်ငန်းများတွင် လှည့်စစ်သုံးယာဉ် များ တွင်ကျယ်စွာအသုံးပြုရန်၊ ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိရေး ကာလတို သင်တန်းများနှင့်လုပ်ရန် တိုက် တွန်းမှာကြားသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး သည် ကျောင်းသားဟောင်းများ က ဤကျောင်းတက်ရောက်ခဲ့ပြီး

အလုပ်အကိုင်များရရှိကာ ဘဝ အဆင်ပြေစေရေးအတွက် အကြံပြုပေးလမ်းညွှန် တက်ရောက် ပြီး ကျောင်းသားများအနေဖြင့် လေ့လာရရှိသော နည်းပညာ များဖြင့် ဘဝမြှင့်မားအောင် တည်ဆောက်နိုင်သလို နိုင်ငံပွင့်ပြီး တိုးတက်ရေး တည်ဆောက်ရာ တွင် အုတ်တစ်ချပ်၊ သဲတစ်ပွင့် ပါဝင်နိုင်ရေး၊ လက်တွေ့လုပ်ငန်း ခွင် အတွေ့အကြုံ ပြည့်စုံရေး၊ ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ပြိုင်ပွဲများကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရေး ဆောင် ရွက်ရန်မှာကြားကာ တာဝန်ရှိသူ များ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ များအား လက်ပြုစုညှိနှိုင်း စာအုပ်များကို ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး သည် အင်အားရှိယာဉ်နှင့် အလုပ် ရုံများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ ပြည့်သူ့အစိုးရနည်းပညာ ကျွမ်း ကျွမ်း ဖော်ဆောင်နိုင်သော

ဆီထွက်သီးနှံများ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်နှင့် ဒေသခံတောင်သူများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
နေပြည်တော် စေယျာသီရိမြို့နယ်အတွင်း ဆီထွက် သီးနှံ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် နေပြည်တော် ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးဆောင်ပိုင်ဆွေသည် မြို့နယ် အတွင်းရှိ တောင်သူများအား မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်က တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ)

ပြောကြားသည်။

စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေးဆွေးနွေး

ထို့နောက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစေတင်အောင်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးမြင့်သန်း တို့က မြို့နယ်အတွင်း ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးနေသည့် အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်က တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ)

ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခက်အခဲများတင်ပြ တွေ့ဆုံရာတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် က စေယျာသီရိမြို့နယ်အတွင်း ဆီထွက်သီးနှံ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် တောင်သူများအနေဖြင့် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခက်အခဲများကို တင်ပြလေ့ရှိပြီး ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း မြေနေရာသို့ရောက်ရှိပြီး တောင်သူ များကလည်း ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးရာတွင် လိုအပ် သည့် နည်းပညာများ၊ သွင်းအားများနှင့် စိုက်ပျိုးရေး ရရှိရေး အခြေအနေများကို တင်ပြဆွေးနွေးရာ နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်က ဌာနဆိုင်ရာတာဝန် ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးမည်။ စေယျာသီရိမြို့နယ်၌ ယခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးရာသီတွင် ဆီထွက်သီးနှံနေကြော့ ကာ ၃၀၀၊ ဆောင်းစုပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားကာ နေပြည်တော်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဦးစီးမှူး ဦးဝင်းထိန်က ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးရာတွင် ဌာနမှ ကြည့်ဆောင်ရွက်ပေးမည်အရာများကို ရှင်းလင်း

ထွန်းလင်း(ဇေယျာမြေ)



ပြည်ပဝင်ဆီများကို တတ်နိုင်သမျှလျော့စား၍ အသွင်ပြောင်းဆီများ စားသုံးခြင်းကို လှုံ့ဝင်ရောင်ကြည့်ပါ

ဂါဇာတွင် ရည်မှန်းချက်ပြည့်မြောက်သည်အထိ စစ်ဆင်ရေးဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဟု အစ္စရေးဆို

ဂေ့ရဆလင် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် ဂါဇာကမ်းခြေတွင် ရည်မှန်းချက်ပြည့်မြောက်သည်အထိ ၎င်းတို့၏ စစ်ဆင်ရေးကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင်နေတန်ယာဟုက ထပ်လောင်းပြောကြားလိုက်သည်။



ဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင်နေတန်ယာဟုသည် ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်က အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်နှင့် တယ်လီဖုန်းဖြင့် ရုပ်တည်ချက်အတွက် သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်ကို ကျေးဇူးတင်ကြောင်း အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ်ရုံးက ပြောသည်။

ထို့ပြင် ဝန်ကြီးချုပ် နေတန်ယာဟုသည် အစ္စရေးအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ ရည်မှန်းချက်များ ပြည့်မြောက်သည်အထိ စစ်ပွဲကို ဆက်လက် ဖော်ဆောင်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်းလည်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အင်နီအိတ်ချ်လေ

ခေတ္တမျှ ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ယခုနှစ် ဇူလိုင်လလယ်မှ စတင်ခဲ့သော လက်ရှိ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်၏ ပထမလေးလံအတွင်း နီပေါ၏ လျှပ်စစ်ကားတင်သွင်းမှုသည် သုံးဆန်းပေါင်း မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်း အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ဒီဇင်ဘာလလယ်တွင် လျှပ်စစ်ကား စုစုပေါင်း ၃၆၆၆ စီး တင်သွင်းခဲ့ပြီး ယခင်ဘဏ္ဍာနှစ် အလားတူ ကာလအတွင်း တင်သွင်းမှု ၃၅၃၇ စီးသာရှိခဲ့ကြောင်း အဆိုပါဌာန၏ စာရင်းများအရ သိရသည်။

ယင်းတို့အနက် ၂၂၉၇ စီးကို တရုတ်နိုင်ငံမှ တင်သွင်းခဲ့သည်။ နီပေါသည် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် စုစုပေါင်း လျှပ်စစ်ကား အစီအစဉ် ၄၀၅၀ နှင့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ၁၈၀၇ စီး တင်သွင်းခဲ့ကြောင်း အဆိုပါဌာနက ပြောသည်။

နီပေါ၏ အစီအစဉ်အရ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ပုဂံလိကခရီးသည် တင်ယာဉ်များ၏ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အများပြည်သူ့ယာဉ်ပျံဆောင်ရေးယာဉ်များ၏ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းကို လျှပ်စစ်ကားများအသုံးပြုနိုင်ရေး လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ဆင်ယွာ

အာဂန်အိမ်စောင့်အစိုးရက လူမျိုးရေးပဋိပက္ခများနှင့် ရန်လိုမှုပေါင်း ၂၀၀ နီးပါးကို ပြေငြိမ်းပေးနိုင်ခဲ့

ကတူးလ် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

အာဂန်အိမ်စောင့်အစိုးရ၏ စွယ်စုံရေးရာနှင့် လူမျိုးစုရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ယခင်နှစ်အတွင်း လူမျိုးရေးပဋိပက္ခများနှင့် ရန်လိုမှုပေါင်း ၂၀၀ နီးပါးကို ပြေငြိမ်းပေးနိုင်ခဲ့သည်ဟု ဒေသတွင်းသတင်းဌာန တစ်ခုဖြစ်သည့် တိုလိုနိုယူစီက ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ယခုအချိန်အထိ လူမျိုးရေးပဋိပက္ခ ၁၅၇ မှု ပြေလည်သွားခဲ့ပြီး အမှပေါင်း ၁၀၀ ကျော်ကို ပြေလည်အောင် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကာ လူမျိုးရေးပဋိပက္ခများကို အမြန်ဆုံးဖြေရှင်းနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းနေကြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဟမ်ဒူလာဖီထရက်ထ်၏ ပြောကြားချက်ကို ပုဂံလိကသတင်းမီဒီယာများတွင် ကိုးကားဖော်ပြထားသည်။

လူမျိုး၊ ဘာသာစကား၊ ကိုးကွယ်မှုဘာသာအယူဝါဒ နှင့် မျိုးနွယ်စုအများအပြား တည်ရှိရာ အာဖဂန်နစ္စတန်သည် ဆယ်စုနှစ် လေးခုကျော်ကြာစစ်ပွဲများနှင့် ပြည်တွင်းပဋိပက္ခများကို ပြင်းထန်စွာခံစားခဲ့ရပြီး မိသားစုများနှင့် မျိုးနွယ်စုများစွာအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။

ဆင်ယွာ

သိပ္ပံနည်းကျစမ်းသပ်မှုများနှင့်အတူ စပေ့စ်အိတ်စ်ဒရက်ဂွန်အာကာသယာဉ် ကမ္ဘာမြေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

လေ့စဉ်အိန်ဂျလစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ထောက်ပံ့ရေးစပေ့စ်အိတ်စ်ဒရက်ဂွန် ကုန်တင် အာကာသယာဉ်သည် သိပ္ပံနည်းကျသုတေသန နမူနာများနှင့်အတူ ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် ကမ္ဘာမြေသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

နာဆာ၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ အဆိုပါ အာကာသယာဉ်သည် ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက် အရှေ့တိုင်းစံတော်ချိန် ညနေ ၅ နာရီ ၅ မိနစ်တွင် နိုင်ငံတကာအာကာသစခန်း (အိုင်အက်စ်အက်စ်) မှ ခွဲထုတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့နောက် နာရီ ၂၀ ခန့်အကြာတွင် ဒရက်ဂွန်အာကာသယာဉ်သည် အမေရိကန်နိုင်ငံ ဖလော်ရီဒါပြည်နယ် ကမ်းလွန်သို့ လေထီးအကူအညီဖြင့် ဆင်းသက်နိုင်ခဲ့သည်။

ထိုအာကာသယာဉ်ကို ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်ရှိ နာဆာ၏ ကနေဒီအာကာသစင်တာမှ စပေ့စ်အိတ်စ်ဖယ်လ်ဂျက်-၉ ခွဲယူဖြင့် နိုင်ငံတကာ ၄ ရက်တွင် လွှတ်တင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အာကာသယာဉ်သည် နိုင်ငံတကာ ၁၁ ရက်တွင် အိုင်အက်စ်အက်စ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထိုမှစ၍ နာဆာအတွက် စပေ့စ်အိတ်စ်၏ ၂၉ ပြိုင်မြောက် မီးပွားဖြစ် ထောက်ပံ့ရေးစနစ်ဖြစ်ကြောင်း၊ သုတေသနစူးစမ်းလေ့လာမှုများ အမှတ်စဉ်ထောက်ပံ့ပေးသွားမည်ဟု ပေါင် ၆၅၀၀ ခန့်ကို ပို့ဆောင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ယွာ



ဩစတြေးလျအရှေ့ပိုင်းတွင် မိုးကြိုးမုန်တိုင်းများ တိုက်ခတ်ပြီးနောက် ထောင်နှင့်ချီသောဒေသခံများ ဓာတ်အားပြတ်တောက်

ဆစ်ဒနီ ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ဩစတြေးလျနိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်း ဒေသ ဒေသခံများ လျှပ်စစ်မီးပြတ်တောက်ခဲ့ကြောင်း ဒေသတွင်းစလန်း ပြည်နယ်တွင် မုန်တိုင်းများ ဖြစ်ထန်ခဲ့သည့် မုန်တိုင်းများ ဝင်ရောက် တိုက်ခတ်ပြီးနောက် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် ထောင်နှင့်ချီ ဖျက်စီးခဲ့ပြီး သုံးစွဲရာ ၅၇၀၀၀

မှာ ဓာတ်အားပြတ်တောက်ခဲ့ကြောင်း ပြည်နယ်အရှေ့တောင်ပိုင်းရှိ အိမ်များနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းပေါင်း ၁ ဒသမ ၅ သန်းခန့်ကို လျှပ်စစ်ဖြန့်ဖြူးပေးနေသည့် ကွင်းစလန်းအစိုးရပိုင်

အီနာဂျက်စ် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားအရေး လုပ်ငန်း၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ တစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

သတိပေးပြောကြားအန္တရာတ်ကတိုက်မှ ဝင်ရိုးစွန့်ခွင့် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ အရှေ့တောင်ဘက်ပြည်နယ်များဆီသို့ တိုက်ရိုက်ပုံကတ်များသောကြောင့် ပြင်းထန်သည့် မိုးကြိုးမုန်တိုင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်ဟု ဩစတြေးလျလူထုလိင် တစ်ခုဖြစ်သည့် အေဘီစီသတင်းဌာနက သတိပေးပြောကြားထားသည်။

ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ဂြိုဟ်တော်ဆစ်ဒနီကို ဖြတ်ကျော်ဝင်ရောက်လာသည့် မုန်တိုင်းကြောင့် ဆစ်ဒနီလေဆိပ်ရှိ လေယာဉ်ခရီးစဉ်များ ဖျက်သိမ်းခဲ့ရပြီး တချို့နေရာများတွင် ရုတ်တရက် ရေကြီး ရေလွှဲမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း သေဆုံးမီဒီယာများတွင် ဖော်ပြသည်။

ဆင်ယွာ

အကျဉ်းသား ၁၀၀၇ ဦး သိရိလတ်အထူးလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပြု

ကိုလံဘို ဒီဇင်ဘာ ၂၄

သိရိလတ်သမ္မတ ရာဇနားလ်ဝစ်အိဆင်းဂီသည် ခရစ္စမတ်ရက်ဖြစ်အခါ သေယွတ် အကျဉ်းသား ၁၀၀၇ ဦးကို အထူးလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်ပြုလိုက်ကြောင်း အကျဉ်းဦးစီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဂါမီနီက ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် မီဒီယာသို့ ပြောသည်။

အကျဉ်းသား ၉၅၉ ဦးနှင့် အကျဉ်းသူ ၁၅ ဦးမှာ သမ္မတလွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် ရရှိရန် သတိပတ်ချက် ပြည့်မီသူများဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။ ၎င်းတို့ကို ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် အကျဉ်းထောင်မှ လွတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ဆင်ယွာ

ဘူဂျန်ဒီ - ကွန်ဂိုနယ်စပ်အနီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ၂၀ ထက်မနည်း သေဆုံး

ဘူဂျန်ဘူရာ ဒီဇင်ဘာ ၂၄

ဘူဂျန်ဒီ - ကွန်ဂိုဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ နယ်စပ်အနီးတွင် ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက် ညပိုင်းက သေနတ်သမားများ၏ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် လူပေါင်း ၂၀ ထက်မနည်း သေဆုံးမှုဖြစ်ပွားကြောင်း ဘူဂျန်ဒီအစိုးရ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြောသည်။

ဘူဂျန်ဒီနိုင်ငံအနောက်ပိုင်း ဘူဂျန်ဘူရာပြည်နယ် မုတင်ခဲဘူဂျန်ရိုက် ဂါဇာဘက် ကျေးရွာတွင် အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးငယ်များကို အဓိက ပစ်ခတ်ထိုးကာ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဘူဂျန်ဒီအစိုးရ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဂျီမီနီယိုနီဖီဖီက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောသည်။

ဆင်ယွာ



ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၌ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ပြီးနောက် သစ်ပင်လဲကျနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ဘားအံ ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးသည် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများနှင့်အတူ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက် နံနက် ပိုင်းက ဘားအံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေကျပ် ၇၂ သာမံ ၅၅၅ သန်းဖြင့် ချမ်းမြေ့စေ့မျှကုမ္ပဏီမှ ဆောင်ရွက်သော ၁၂ ပေအကျယ် နောင်ခရိုင်ကျေးရွာ ကုန်ထုတ်လမ်း လေးဖာလုံ ခွဲဖောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်း ၄၀ ရာခိုင်နှုန်း ခန့် ပြီးစီးမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် တောင်ခရိုင်ကွင်းအတွင်း တောင်သူများ၏ နေထိုင်မှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး တောင်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးဆက်ဆံအားပေး စကားပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ သည် ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၄၈၈ သာမံ ၄၆ သန်း

ဖြင့် ငွေစင်ဆန်းသစ်ကုမ္ပဏီနှင့် မဟာသူမြတ် ကုမ္ပဏီတို့မှ ဆောင်ရွက်သော လှိုင်ရွာ-ကျောသုပတ်- ကော့အိန်းမယ်-ကျောထွန်းလမ်းလမ်း မြေသား တာပေါင်ချုံခြင်း၊ ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်း ၁ ဒသမ ၆၀၅ ကီလိုမီတာနှင့် မြောက်စီတာအရှည် ကွန်ကရစ် တံတားတစ်စင်း တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် အထူးတွင် ဖော်လှန်မှုရခိုင်နှုန်း တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး ကော့လုံကံကျေးရွာအုပ်စု တောဘူလုံကွင်းအတွင်း ဆောင်းဆီထွက်သီးနှံမြေပြင် ၁၀၆၅ ဧက စိုက်ပျိုး စိုက်ပျိုးကိုင်သွားစေရန်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ (အပေါ်ပို) စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယပြည်နယ်ဦးစီးမှူး နော်သူလေးထီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆောင်းမြေပြင်

စိုက်ပျိုးထောက်ပံ့မှုနှင့်လူထု၍ ရှင်းလင်းတင်ကြွေးမြှား ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က တစ်စကပ်နံ့တိုင်းအထွက် နှုန်းကျော်လှန်ထွက်ရှိရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန် အစောဆုံးများ ကြီးထွားအောင်မြင်စေရေး ကုန်(ဝ) ဆစ်ကော့ကုန်ထုတ်ကုန်သွင်း သွင်းအားများ ထည့်သွင်း ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် တောင်သူအသိုက်ပညာပေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားသည်။
ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ဘားအံမြို့နယ် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၅၇၅ ဒသမ ၅၅၄ သန်းဖြင့် အန္တရာယ်မြန်မာ့စတီယို ဆောင်ရွက်သော ကော့ဒိုက်ခရိုင် အထူးအဖွဲ့အဖွဲ့လမ်း မြေသားတာပေါင်ချုံခြင်း၊ ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ကွန်ကရစ်တံတား တစ်စင်း တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းတို့ကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။
ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ သည် ကော့ကူကြိုင်-ကျောပု-စာသပြင်အမြောက် လမ်းပိုင်း ၈ မိုင် ၃ ဖာလုံမှ ၁၀ မိုင် ၃ ဖာလုံအထိ BOT ပုံစံဖြင့် လမ်းအား တာဝန်ပေးဆောင်ရွက်သော AK ကုမ္ပဏီမှ မူလလမ်းအား ကာကွယ်ထပ်ပိုးလျှော့ခင်း ခြင်းလုပ်ငန်းကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။
ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ကော့ပင်ကျေးရွာခွဲ ခရမ္မစတီအကြို တပ်ပြု ဆုတောင်းပွဲ၌ တက်ရောက်အားပေးဖွဲ့ကြားပြီး ငွေကျပ် ၆ သိန်းကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

ရှမ်းပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေးမြှင့်တင်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် စေရေးနှင့် ဝန်ထုတ်အထွက်နှုန်း ရရှိစေရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်း အဝေးကို ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက် ညနေ ပိုင်းက ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့ အစိုးရအဖွဲ့ရုံးအစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုလ်ဗိုလ်ကျော်၊ ပြည်နယ်ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်၍ စားချေကုသမှုလုံခြုံရေး၊ ဆန်စပါး အပါအဝင် သီးနှံနှင့် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု မြှင့်တင်နိုင်ရေးနှင့် သား၊ ငါးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အတွက် ကြံညီဆည်းဆောင်ရွက် ပေးရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ စိုက်ပျိုးရေး ရရှိစေရေးဆိုင်ရာ စိုက်ပျိုးရေး မွေးမြူရေးကြားသည်။
ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကျိုင်းတုံ မြို့နယ် ယန်းလောကျေးရွာအုပ်စု ကျိုင်းမောင်းရွာချောင်းဘေးဝယ်ာ များတွင် စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေး အတွက် မြေချောင်းမြည့်သုံး ဆိုလ်ာ စနစ်ဖြင့် နှံ့ခင်းဆောင်းများ ဆောက်ရွက် ထားရှိမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများအား လုပ်ငန်း ဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များ ဆွေးနွေး မှာကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ကျိုင်းတုံမြို့



ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန (ရေအခင်း) အထောက်အပံ့ တာဝန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန (ခရိုင်) ဝန်ထမ်းအိမ်ရာကို လည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ကျိုင်းတုံမြို့၊ စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဗဟိုစင်တာ လယ်မြေများ ရေကြေးရေလျှံမှု ကာကွယ်နိုင်ရန်နှင့် နေရာတိုင်းဆိုင်ရာ စိုက်ပျိုးရေးရရှိရေး အစဉ်အဆက်အဆုံနှင့် မူလမြေသား ရေပေးမြောင်းကို အုတ်စီ ရေပေးမြောင်း အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်း၊ စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဗဟိုစင်တာ စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့အစည်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထုတ်လုပ်မှုစနစ် ကျင့်သုံးရန် လိုအပ်ချက်များ၊ ကုန်မြှင့်တင်မှုများကို အမြင်ခွဲ၍ နှစ်သီးသား သီးနှံပုံစံပုံစံ ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုး နှစ်မျိုးအခြေအနေကို စစ်ဆေးနိုင်စွမ်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ကျိုင်းတုံမြို့နယ် လွယ်မြေကျေးရွာအုပ်စု လွယ်မြေ ကန်ရေလိုဏ် ရေတံခါးတပ်ဆင်ခြင်း၊ ရေမှတ်တိုင်စိုက်ခြင်း လုပ်ငန်း၊ တာချီလိတ်ခရိုင် မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်ရှိ အမှတ်(၉) စက်မှု လယ်ယာစခန်းခွဲနှင့် မိုင်းပဲကျွန်း ရေတံခါး ပြုပြင်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများအား လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက် များ ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သက်တက်

မဲခေါင်-လန်ချန်းပူပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အထူးရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့်လုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ပဲခူး ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ပဲခူးမြို့နယ် ရွာသစ်ကျေးရွာတွင် မဲခေါင်-လန်ချန်း ပူပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အထူးရန်ပုံငွေ(၂၀၂၂)ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အား ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြား ရေးမှူးချုပ် ဒေါ်ညိုညိုထွန်းနှင့်အဖွဲ့တို့က သွားရောက် စစ်ဆေးကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
ရှေးဦးစွာ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ်သည် ရွာသစ်ကျေးရွာခန်းမ ဆောင်ရွက် ဌာနဝန်ထမ်းများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ရပ်စပ်ရပ်များ၊ ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများနှင့် မဲခေါင်-လန်ချန်းစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားပြီး ပဲခူးခရိုင်ကျေးလက်ဦးစီးမှူး ဦးသန်းမင်းက RBF စီမံကိန်းရန်ပုံငွေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများအား အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အစုအဖွဲ့ ရှိစွဲဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ သမဝါယမ အသင်းဖွဲ့ စည်းမှုအခြေအနေများ မြို့နယ်ကျေးလက်ဦးစီးမှူး ဦးမင်းမင်းက တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှုများ ရွာသစ်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများပတ်ဝန်းကျင် လိုအပ်သည်များ ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် မဲခေါင်-လန်ချန်းစီမံကိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကျေးလက်ကုန်ထုတ် လမ်းတံတားလုပ်ငန်း၊ ကျေးလက်ရေးရာရေလုပ်ငန်း၊ ကျေးရွာတွင်းလမ်း ကံခင်းလုပ်ငန်း၊ Green House စနစ်ဖြင့် သီးနှံစိုက်ခင်းများ၊ RBF ကျေးလက်စီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ထူထောင်ခြင်းလုပ်ငန်း စီမံကိန်း ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်သည့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများအား ကွင်းဆင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



သတင်းဦး

ဥပျာတသန္တတေတံမြတ်ကြီးတွင် ရွှေစင်ရွှေပြားကပ်လှူပူဇော်နိုင်ရေး နှိုးဆော်လွှာ

ဆက်သွယ်ရန်လိုဝံ့စာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ ဖြူတော် နေပြည်တော်တွင် "ဥပျာတသန္တတေတံမြတ်ကြီး"ကို နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်ပြည်သူ့တို့က သဒ္ဒါထက်သန်စွာဖြင့် စုပေါင်းပါဝင်လှူဒါန်းပူဇော် တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့ရာ စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ ဖောင်းရစ်သုံးခုအနက် တတိယဖောင်းရစ်နှင့် ဒုတိယဖောင်းရစ်အား ရွှေစင်ရွှေပြားများ ကပ်လှူပူဇော်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

ယခုအခါ ဆက်လက်၍ ကုန်သော ပထမဖောင်းရစ်စီရီးယား (၃၄၇၄.၇၈) စတုဂံပုံရင်းပေးအား ရွှေစင်ရွှေပြား ကပ်လှူရန် စီစဉ်လျက်ရှိပါသည်။ ရွှေစင်ရွှေပြား (၁)ချုပ် (အရွယ် တစ်ပေ x တစ်ပေ အလေးချိန် ရွှေတစ်ကုပ် သား) ၏ ကုန်ကျစရိတ်မှာ ၂၅,၀၀၀,၀၀၀/- (ကျပ် နှစ်ဆယ်ငါးသိန်း ဝိတ်ဝီ) ဖြစ်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ ရုံးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့များ၊ ကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်သူ့တစ်ဦးချင်းမှ သဒ္ဒါတော်အား နှည်းပေးမှုကို ကူညီလိုပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်ပါစေရန်နှင့် ကုသိုလ်ပါဝင်လှူဒါန်း လိုပါက အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်၍ဖြစ်စေ၊ ညှိမ်းဖက်အဖွဲ့၊ မြန်မာစံပေးရေးဘဏ်၊ ရွှေသင်္ကန်း၊ ငွေစာရင်းအမှတ် CF.၀၀၀၀၈၇၃ သို့ ဝေးပြည်ဖြစ်စေ ကုသိုလ်ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ -

- (၁) ဦးမြင့်ဦး၊ အဖွဲ့ဝင်၊ နေပြည်တော် ကောင်စီ ၀၉-၂၅၁၇၉၀၃၇
- (၂) ဦးမောင်မောင်၊ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ၀၉-၄၄၄၄၄၄၄၄၉
- (၃) ဦးထွန်းကြည်၊ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်၊ ဥပျာတသန္တတေတံမြတ်ကြီး ၀၉-၅၂၁၇၅၉၀
- (၄) ဦးတင်မောင်ကြည်၊ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်၊ ဥပျာတသန္တတေတံမြတ်ကြီး ၀၉-၅၀၇၈၁၇၃
- (၅) ဦးဇော်မောင်ထွန်း၊ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်၊ ဥပျာတသန္တတေတံမြတ်ကြီး ၀၉-၄၄၄၄၄၇၉၀၇

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဆရာအတတ်ပညာဦးစီးဌာန ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲ တတိယနေ့ပွဲစဉ်များ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဆရာ အတတ်ပညာဦးစီးဌာန ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပညာရေး ဒီဂရီကောလိပ်ပေါင်းစုံအားကစား ပြိုင်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏ သိဒ္ဓါအားကစားကွင်း၊ အားကစား ရုံတို့၌ကျင်းပလျက်ရှိရာ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ တတိယနေ့ ပွဲစဉ်များအဖြစ် သက်ဆိုင်ရာ အားကစားနည်းများ အလိုက် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြောင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြောင်း



ဆရာအတတ်ပညာ ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်ခင်အေးကြည် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ် ပြောင်းရွှေ့ခြင်းအားကစားနှင့် တာဝန် ရှိသူများ ပြိုင်ပွဲစဉ် ပညာရေးဒီဂရီ ကောလိပ်အသင်းမှူးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြန်ပြန်အားကစား နည်းပြများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လာရောက်ကြည့်ရှု အားပေးကြပါသည်။ (အမေဂျီ)

သိဒ္ဓိဘောလုံးကွင်း၌ ပြေးခုန်ပစ် ပြိုင်ပွဲ၏ ဒုတိယနေ့ပွဲစဉ်အဖြစ် အမျိုးသား ဝီတာ ၂၀ အပြိုင် ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီး ဝီတာ ၂၀ အပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား ဝီတာ ၅၀ အပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား ဝီတာ ၈၀ အပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီး ဝီတာ ၈၀ အပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီး ဝီတာ ၈၀ အပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုး သားအပြိုင်ပွဲနှင့် အမျိုးသမီး လှုပ်တစ်ပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပကြရာ

အမျိုးသား ဝီတာ ၂၀ အပြိုင် ပြိုင်ပွဲတွင် မောင်စိုင်းသန်းသု (မန္တလေး)က ပထမ၊ ဖော်စော တွားကိုင် (ဘားအံ)က ဒုတိယ၊ မောင်ညိုစုံအောင် (ဘိုကလေး) က တတိယရရှိကြသည်။ အမျိုး သမီး ဝီတာ ၂၀ အပြိုင်ပွဲတွင် မခန့်သုအောင် (ဘားအံ)က ပထမ၊ မရွှေခိုင်စိုင်း (ဘားအံ)က ဒုတိယ၊ မခိုင်ရွှေဝင်း (မြစ်ကြီးနား) က တတိယရရှိကြပြီး အမျိုးသား

ဝီတာ ၈၀ အပြိုင်ပွဲတွင် စောအောင်အောင်ချင်း (ဘားအံ) က ပထမ၊ မောင်ချစ်မင်းဦး (မကွေး) က ဒုတိယ၊ မောင်သူရအောင် (တောင်ကြီး)က တတိယရရှိကြပြီး အမျိုးသမီး ဝီတာ ၈၀ အပြိုင် ပြိုင်ပွဲတွင် မစိုင်းချစ် (စစ်ကိုင်း)က ပထမ၊ မင်းမေအောင် (ဘားအံ)က ဒုတိယ၊ ကဒုတိယမဟာနဂလင်း (ထားဝယ်) က တတိယ ရရှိကြသည်။ အမျိုးသား အပြိုင်ပွဲနှင့် ပြိုင်ပွဲတွင် မောင်မင်းထက်အောင် (စစ်ကိုင်း) က ပထမ၊ မောင်အောင်တီ (တောင်ကြီး)က ဒုတိယ၊ မောင်စွယ် (မန္တလေး)က တတိယရရှိကြပြီး အမျိုးသမီး အပြိုင်ပွဲတွင် မဟာနဂလင်း (ထားဝယ်)က ပထမ၊ နန်းအေးအေးမိုး (ဘားအံ)က ဒုတိယ၊ မေဆုရိုင်အောင် (တောင်ကြီး) က တတိယရရှိကြသည်။ အမျိုးသား လှုပ်တစ်ပြိုင်ပွဲ တွင် မောင်ငြိမ်းချမ်းစိုး (ပြည်)က ပထမ၊ မောင်စိုင်းစော် (မန္တလေး)က ဒုတိယ၊ မောင်ဇော်ဇော်အောင် (ဘားအံ)က တတိယရရှိ

ကြပြီး အမျိုးသမီး လှုပ်တစ်ပြိုင်ပွဲ တွင် နန်းတိုးစိုးလှိုင် (စစ်ကိုင်း) က ပထမ၊ နန်းစိမ်းမြသွေး (တောင်ကြီး) က ဒုတိယ၊ နန်းတိုးစလွင် (ရန်ကင်း)က တတိယဆု များကို ရရှိကြရာ ပြိုင်ပွဲများအပြီး တွင် ဆုရရှိသူများကို ဒုတိယ ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးကြသည်။ ပညာရေး ဒီဂရီကောလိပ် ပေါင်းစုံ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး တော်လီဘောပြိုင်ပွဲ၏ တတိယ နေ့ရာလှုပ်စဉ်များကို ယနေ့နံနက် ပိုင်းတွင် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓါအားကစားကွင်း (A) ရှိ၍ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ အမျိုးသမီး တော်လီဘောပြိုင်ပွဲ တွင် မန္တလေးစုန်(ခ)အသင်းက ရန်ကုန်စုန်(ခ) အသင်းကို သုံးပွဲ တစ်ပွဲဖြင့်လည်းကောင်း၊ အမျိုး သား တော်လီဘောပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေးစုန်(ခ)အသင်းက ရန်ကုန် စုန်(ခ) အသင်းကို သုံးပွဲ-တစ်ပွဲ ဖြင့်လည်းကောင်း အနိုင်ရရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာအားကစားလ(စတုတ္ထပတ်) စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများ ကျင်းပပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာအားကစားလ(စတုတ္ထပတ်) စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များနှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက်တပ်ဖွဲ့များ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ကြသည်။ ထိုသို့ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများ ကျင်းပပြုလုပ် ရာတွင် နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၏ စုပေါင်း လမ်းလျှောက်ပွဲကို နယ်မြေစစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်း စစ်ရေးပြကွင်း၌လည်းကောင်း၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်ဖွဲ့များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် စုပေါင်းတန်းစီကွင်းနှင့် တပ်ဖွဲ့စု ပေါင်းတန်းစီကွင်းများ၌ လည်းကောင်း၊ အရှေ့ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်ဖွဲ့များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အားကစားကွင်းနှင့် တပ်ဖွဲ့စု အားကစား ကွင်းများ၌လည်းကောင်း၊ အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက်တပ်ဖွဲ့များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အားကစားကွင်းနှင့် တပ်ဖွဲ့စုအားကစားကွင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် စစ်ရေးပြကွင်းနှင့် တပ်ဖွဲ့စုအစီစဉ်

လည်းကောင်း၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက်တပ်ဖွဲ့များအလိုက် စုပေါင်း လမ်းလျှောက်ပွဲများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် အားကစား ကွင်းနှင့် တပ်ဖွဲ့စုအားကစားကွင်းများ၌ လည်း ကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်ဖွဲ့များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို တပ်ဖွဲ့စုပေါင်းတန်းစီကွင်းများ၌ လည်းကောင်း၊ အနောက်တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၏ စုပေါင်း လမ်းလျှောက်ပွဲကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ပုသိမ်တပ်ဖွဲ့စု ဘောလုံးကွင်း၌လည်းကောင်း၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်၏ စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို တပ်ဖွဲ့စု အားကစားကွင်း၌လည်းကောင်း၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်ဖွဲ့များ အလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို မန္တလေး နန်းမြို့တွင်းရှိ မြေနန်းစံကျော် ရွှေနန်းတော်ကြီးအနီး နှင့် တပ်ဖွဲ့စုအားကစားကွင်းများ၌လည်းကောင်း၊ တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် ကွပ်ကဲမှုအောက် တပ်ဖွဲ့များအလိုက် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် စစ်ရေးပြကွင်းနှင့် တပ်ဖွဲ့စုအစီစဉ်



ပြတိုင်းများ၌လည်းကောင်း ကျင်းပပြုလုပ်ကြရာ တိုင်းမှူးများ၊ ဒုတိယတိုင်းမှူးများ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ တပ်မဟာ/တပ်ဖွဲ့မှူး များနှင့် အရာရှိ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ ပါဝင်ဆင်နွှဲ ရှိ သည့်မှတ်တမ်းစာကြောင်းများအတိုင်း စုပေါင်း လမ်းလျှောက်ကြပြီး သတ်မှတ်နေရာများတွင် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ကြ ဖြစ် (အမေဂျီ) သတ်မှတ်နေရာ၌ ကိုယ်လက်ကြံ့ခိုင် ဆောင်ရွက်ကြသည်။ အလားတူ တာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) ရှိသည်။

ရုံး/ဌာနများ၏ ဒီဇင်ဘာအားကစားလ (စတုတ္ထပတ်) စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)၊ စခန်းမှူးချုပ်၊ စခန်းမှူးနှင့် ရုံး/ဌာနများမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ ပါဝင်ဆင်နွှဲ၍ သတ်မှတ် လမ်းလျှောက်ကြပြီး သတ်မှတ်နေရာများတွင် စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ကြ ဖြစ် (အမေဂျီ) သတ်မှတ်နေရာ၌ ကိုယ်လက်ကြံ့ခိုင် ဆောင်ရွက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

သတင်းစဉ်

သတင်းတု၊ သတင်းမှား၊ ဘက်လိုက်သတင်းများနှင့် လတ်တလောမြန်မာ့မီဒီယာ

ကေဇင်ရွှန်း

၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်နောက်ပိုင်းမှစ၍ ကမ္ဘာ့မီဒီယာကဏ္ဍတွင် သမားရိုးကျမီဒီယာ (Traditional Media) နှင့် ခေတ်သစ်မီဒီယာ (New Media) ဟူ၍ ကွဲပြားစွာ တည်ရှိလာခဲ့ပါသည်။ သမားရိုးကျမီဒီယာ၌ ပုံနှိပ်နှင့် အသံလွှင့်လုပ်ငန်းများပါဝင်ပြီး ခေတ်သစ်မီဒီယာ၌မူ Online နှင့် Social Media မျိုးစုံပါဝင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

တစ်ချိန်က သမားရိုးကျမီဒီယာတွင် သတင်းစာကျင့်ဝတ်နှင့် သတင်းသမားတစ်ဦးမှအစ၍ လိုက်နာစေရန်ထိန်းကြပ်ရမည့် စည်းကမ်းစည်းကမ်းနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ရှိခဲ့သော်လည်း ခေတ်သစ်မီဒီယာတွင်မူ လူထုအားလုံးအယုတ်၊ အလတ်၊ အမြတ်မရွေး ပါဝင်ရရှိခွင့်ရပြီး သတင်းသမားနှင့် သတင်းကျင့်ဝတ်ဆိုသည်ကို ဖော်ပြလိုက်နာနိုင်စွမ်းမရှိတော့ချေ။ သမားရိုးကျမီဒီယာ ဖော်စကားစဉ်ကပင် သတင်းလောက၌ သတင်းတု၊ သတင်းမှားနှင့် ဘက်လိုက်သတင်းများ အမျိုးမျိုးရှိခဲ့သော်လည်း နောက်ခံခြေရာလိုက်၍ သက်ဆိုင်ရာသတင်းတိုက်ကိုင် သတင်းသမားကို စေတနာတော်နိုင်ငံခြားသို့ အလွန်အမင်း ဆိုရွှေကုမှု မရှိခဲ့ပါ။

လူသားများအတွက် အထူးရိုးစိတ်ရရာ ခေတ်သစ်မီဒီယာ၌မူ နည်းပညာအလှူအစမ်းထွန်းကားလာအထိ သတင်းသမားသာမက လူထုအားလုံးက သတင်းကို လိုသလိုပုံစံအရသာသာလှ ကြားသိမြင် သတင်းတု၊ သတင်းမှားနှင့် ဘက်လိုက်သတင်းများမှာ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအားလုံးရှိ လူသားများအတွက် အထူးရိုးစိတ်ရရာ ဖြစ်လာခဲ့ပါသည်။ ယင်းဖြစ်ရပ်ကို ကာကွယ်နိုင်စေရန်အတွက်သော်လည်းကောင်း၊ ရှေ့ကွက်၍ ပညာရေးမြှင့်တင်ရေးအတွက်ဖြစ်စေရန်နှင့် နိုင်ငံ၊ လူမျိုးနှင့် ဘာသာအလိုက် အမျိုးသားရေးသမိုင်းနောက်ခံနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအရသာများကို စံတန်း (Value) တစ်ခုအဖြစ် မြှင့်တင်မှုမရှိကြရန် ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀ ရာစုအစောပိုင်း ကမ္ဘာ့တစ်ကမ္ဘာစီကြီး များဖြစ်ပေါ်ပြီး ကိုလိုနီစနစ်ပျက်သုဉ်းခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်းမှာ အရှေ့နှင့်အနောက် စစ်အေးစစ်ပွဲ (East/West Cold War) ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်ကို လူတိုင်း သိရှိကြပြီးဖြစ်ပါသည်။ ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ် ဆိုဗီယက်ယူနီယံ ပြိုကွဲပြီးနောက် နှစ် ၅၀ ကြာ စစ်အေးစစ်ပွဲကာလ ပြီးဆုံးခဲ့ပါသည်။ ၁၉၉၀ မှ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်ကာလ အထူးအထူး အမေရိကန်တစ်နိုင်ငံတည်းကာလ ကမ္ဘာကို လွှမ်းမိုးခြယ်လှယ်သည့်ခေတ် (Unipolar World) ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။

ယင်းကာလများ၌ ကမ္ဘာ့အရပ်ခေတ်အသီးသီးတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ ကျူးကျော်ပါဝင်စွက်ဖက်မှုမှာ လွန်စွာများပြားလာသည်။ ထိုကြောင့် ခေတ်အလိုက်စုပွဲ့ထားသည့် နိုင်ငံငယ်များ၏ အဖွဲ့အစည်းများကလည်း မိမိသေသကိုကာကွယ်ရန် ပိုမိုစုပွဲ့အားကောင်းလာသည့်အတွက် ကမ္ဘာကျေ၌ (Multipolar World) ဖြစ်လာမည်ဟုပင် နိုင်ငံရေး

✳ တိုးတက်လာသော နည်းပညာများနှင့်အတူ အထူးရေပန်းစားလျက်ရှိသည့် New Media ပေါ်မှ သတင်းတု၊ သတင်းမှားနှင့် ဘက်လိုက်သတင်းများစွာတို့မှာ နိုင်ငံအား လုံးပျက်စီးပြိုကွဲသွားစေသည်အထိ အန္တရာယ်ရှိနေကြောင်းကို သတိပြုမိကြရန်လည်း အထူးလိုအပ်လျက်ရှိပါသည်

သုတေသီအများစုက သုံးသပ်ယူဆခဲ့ကြပါသည်။ သို့သော်လည်း ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်အစပိုင်း၌ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတလွှာ ခေါင်းတောင်လာသည့် အကြမ်းဖက်ဝါဒ (Terrorism) ကြောင့် လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၁ မှစ၍ World Trade Center ဖြစ်ရပ်ကြောင့်လည်းကောင်း၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံငယ်အများစုမှာ အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ ဆွဲဆောင်စည်းရုံးမှုများကိုသိ ပြန်လည်ရောဂါကြီးသွားခဲ့ပါသည်။

ပဋိပက္ခအတွင်း ကြားညှပ်ပါဝင်၍ ၂၀၀၁ ပြည့်နှစ်နီးနီးအထိ အီရတ်စစ်ပွဲအပါအဝင် စစ်ပွဲမျိုးစုံနှင့် ရှစ်ဆယ့်နှစ်နှစ်အထိ အမေရိကန်နိုင်ငံမှာ ကမ္ဘာ့အလယ်၌ တဖြည်းဖြည်း ဩဇာကျဆင်းလာခဲ့ပါသည်။ ထိုစဉ် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် စီးပွားရေးအလုပ်အကိုင်ဖွံ့ဖြိုးလာသည့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ရှေးနှင့် သဘာဝဓာတ်ခွေ များစွာကြွယ်ဝသော ရုရှားနိုင်ငံတို့မှာ အမေရိကန်နိုင်ငံကို ရင်ပေါင်တန်းလားနိုင်ခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်ကိုစေ-၁၉ ကမ္ဘာ့ဘက်ရောဂါနှင့်အတူ စီးပွားရေးကွဆင်းလာမှုများကြောင့် အမေရိကန်နိုင်ငံသည် ယှဉ်ပြိုင်ဘက်ဖြစ်လာသော ရုရှားနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့ကို နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ စစ်ရေးအပါအဝင် အနိမ့်ချခြင်း ထိတွေ့မိနိုင်ထားနိုင်ရန် လက်ရှိအခြေအနေအထားအရ အထူးသတိထားသောစွာကိုင်စွဲရမည်ကို တွေ့ရှိကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းအခြေအနေအထားတည်၍ ဝတ်စုံနိုင်ငံရေးအရ ဆက်စပ်လျက်ရှိသော မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံအများစုသည်လည်း ပဋိပက္ခအတွင်း ကြားညှပ်ပါဝင် လှုပ်ရှားနေပြီဖြစ်သည်ကို သတိပြုနိုင်ကြစေရန်ဖြစ်ပါသည်။

၁၀ နှစ်တာ ဒီမိုကရေစီကို ပြန်လည်ရောက်လမ်းစေခြင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏အခြေအနေမှာ ကမ္ဘာ့မျက်မှောက်အခြေအနေတင် ရှိမိရှိစေရ

အနေအထားတစ်ခုသို့ ရောက်ရှိလျက်ရှိပါသည်။ နက်ရှိုင်းသော သမိုင်းကြောင်းအနက်ခံနှင့် ကွဲပြားလျက်ရှိသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု ၁၀ ကျော်နှင့်ပိုင်သော နိုင်ငံအတွင်း နှစ် ၇၀ ကျော်ပြည့်တွင်း သောင်းကျန်းမှုစစ်ပွဲများကြောင့် လူထုပြဿနာအရ အချင်းနိမ့်ကျမှုနှင့် ရင့်ကျက်လာခြင်းမရှိ နည်းပါးခြင်းတို့က အထူးရိုးစိတ်ရရာဖြစ်လာခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံအား လုံးပျက်စီးပြိုကွဲသွားစေသည်အထိ အန္တရာယ်ရှိကြောင်းကို သတိပြုမိကြရန်လည်း အထူးလိုအပ်လျက်ရှိပါသည်။

ပြိုကွဲသွားစေသည်အထိ အန္တရာယ်ရှိ တိုးတက်လာသော နည်းပညာများနှင့်အတူ အထူးရေပန်းစားလျက်ရှိသည့် New Media များသည် သတင်းတု၊ သတင်းမှားနှင့် ဘက်လိုက်သတင်းများစွာတို့မှာ နိုင်ငံအား လုံးပျက်စီးပြိုကွဲသွားစေသည်အထိ အန္တရာယ်ရှိနေကြောင်းကို သတိပြုမိကြရန်လည်း အထူးလိုအပ်လျက်ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၁၉၇၀ ခုနှစ်တွင် လွတ်လပ်ရေးရရှိခဲ့ပြီး ၁၉၅၂ ခုနှစ်အထိ ဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြင့် လျှောက်လှမ်းခဲ့စဉ်အတွင်း နိုင်ငံ၏ ပုဂ္ဂလိကမီဒီယာကဏ္ဍမှာ လွတ်လပ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ခဲ့ပါသည်။ သမားရိုးကျမီဒီယာဖြစ်သော ပုံနှိပ်သတင်းစာများအနေဖြင့် သူငယ်၊ မြန်မာ့အလင်း၊ ရန်ကင်း၊ ထူး၊ ယံသာဝတီ၊ ကြေးမုံနှင့် လူထုသတင်းဇာတိစာအုပ်စာအုပ်များနှင့် ဝုတ်စေ့စာအုပ်များ တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အလားတူ အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ထုတ်ဝေသော ဒေးလီစက်စီ (Daily Monitor) သည်နေရာနှင့် (The Nation) ဂါးဂျာနယ် (Guardian) နှင့် ယူနိုက်အိတ်ပရက်စ် (Union Express) စသော သတင်းစာများလည်း ထုတ်ဝေခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၁၉၆၂ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးစနစ်သည်လည်း ဒီမိုကရေစီမှ အသွင်ပြောင်းလာကာ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းအများစုကို နိုင်ငံပိုင်ပြုလိုသည့် သဖြင့် ကြေးမုံ၊ ဗိုလ်တထောင်နှင့် မြန်မာ့အလင်း အပါအဝင် ဂါးဂျာနယ်သတင်းစာတို့ကို အရှေ့ကမ္ဘာ၏နိုင်ငံရေးအခြေအနေနှင့် အရှေ့အုပ်စုနှင့် သဘာဝဓာတ်ခွေ များစွာကြွယ်ဝသော အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံအချို့သို့ တိမ်းရှောင်သွားခဲ့ကြပြီး ပြည်ပမှနေ၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းရေး အခြေအနေများအပေါ် သုံးသပ်စွာရရှိခဲ့ပြီးနောက် အမျိုးမျိုး ပြုလုပ်ခဲ့ကြကြောင်း တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုအတူ အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ စီအိုင်အေ အပါအဝင် အဖွဲ့အစည်းမျိုးစုံကလည်း မြန်မာ့သတင်းစာအရာများကို ချဉ်းကပ်၍ ဝါဒဖြန့်ပွား

အမျိုးမျိုးကို ပြည့်တွင်း၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၌ The Nation သတင်းစာကို ထုတ်ဝေသော ဦးလောဘ်သည်လည်း ယင်းတို့အနက် တစ်ဦးအပါအဝင်ဖြစ်ခဲ့ကာ ထိုင်းနိုင်ငံ သတင်းစာလောက၌ ဝင်ရောက်၍ မြန်မာစာကြီးပုံနှိပ်ပေးတာ၊ ဦးနု၏လိမ်မနိမိကရေဖိတ် (PDP) အတွက် အလုပ်လုပ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိကြရပါသည်။ ယင်းနောက် ၁၉၇၀ မှ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် နောက်ပိုင်းများတွင် အထက်ပါ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြည်ပြေးသတင်းစာအရာအများစုသည် အနောက်အုပ်စု၏ ကျေးဇူးတင် နောက်ခံကျလူပုဂ္ဂိုလ် အနောက်နိုင်ငံရှိ အချို့မြို့များအပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ထိုင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယား နယ်စပ်မြို့များသို့ သတင်းစာသင်တန်းမျိုးစုံကို နိုင်ငံတွင်းမှ New Generation သတင်းသမားတွင် အား မက်လုပ်ပေး စည်းရုံးပေးပါသည့် တစ်ဦးပျံ့ချခဲ့ကြကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဆန့်ကျင်ဘက်အနုပညာတော်လှန်ရေး မျိုးဆက်တို့မှာ နိုင်ငံအတွင်း၌လည်း နိုင်ငံကြီးတစ်ချို့က ဘာသာစကားနှင့် အသံပညာတိုးပွားရေးကို ဖန်ပြုပြီး နိုင်ငံတွင်း လူငယ်အများစုကို သတင်းစာပညာအရင်းအမြစ်ဖြင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ Propaganda နည်းစနစ်များဖြင့် လူထုပြဿနာအရ သို့သော် ထိုင်းတို့၏ အဓိက Concept မှာမူ မည်သည့်အုပ်ချုပ်သူအစိုးရမျိုးကိုမဆို ဆန့်ကျင်တန်းလှန်သွားရန်နှင့် အလုံးစုံလွတ်လပ်သော လူ့အခွင့်အရေးမျိုးရရှိရန်ဖြစ်ရာ အမှန်တကယ် အနောက်နိုင်ငံများ၏ ဒီမိုကရေစီတန်ဖိုးများနှင့် ကိုက်ညီမှု လိုဝင်မှုဖြစ်ကြောင်းကို တွေ့ရှိကြမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ထိုင်းတို့၏ အဓိက Concept မှာမူ မည်သည့်အုပ်ချုပ်သူအစိုးရမျိုးကိုမဆို ဆန့်ကျင်တန်းလှန်သွားရန်နှင့် အလုံးစုံလွတ်လပ်သော လူ့အခွင့်အရေးမျိုးရရှိရန်ဖြစ်ရာ အမှန်တကယ် အနောက်နိုင်ငံများ၏ ဒီမိုကရေစီတန်ဖိုးများနှင့် ကိုက်ညီမှု လိုဝင်မှုဖြစ်ကြောင်းကို တွေ့ရှိကြမည်ဖြစ်ပါသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် ဦးအိမ်အ မြန်မာပိုင်အသံ၊ ဘီဘီစီမြန်မာပိုင်၊ အပါအဝင် ရော့တီ၊ မစ္စီမို၊ ခေတ်သစ်အစိုးရသော မီဒီယာများသည် သမားရိုးကျမီဒီယာနှင့် ခေတ်သစ်မီဒီယာနည်းလမ်းများကို အသုံးပြုလျက် နိုင်ငံကို ပြိုကွဲပျက်စီးစေမည် သတင်းတု၊ သတင်းမှားနှင့် ဘက်လိုက်သတင်းများကို ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံမီဒီယာများသည် သတင်းပတ်လုံးပတ်အထိ ထွက်လည်း အချို့သောမြေပြင် သတင်းစာများနှင့် အနည်းဆုံး မူတည်ကာ ၎င်းတို့ပုံစံထုတ်လွှင့်စဉ်လုံးလုံးသို့ ဘက်လိုက်သတင်း၊ သတင်းမှားများအား ရောနှောထုတ်လွှင့်ခြင်း ချိုးကြောင်းဖြစ်သဖြင့် နိုင်ငံ၏ ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် သတင်းများကို ဆန်းစစ်ချိန်သိရှိပုံ ပုံစံထုတ်လွှင့်ရန်မှာ အထူးအရေးပါကြောင်း အသိပေးဖော်ပြလိုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

မျက်မှောက် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေးဓာတ်ခွေတွင် အမေရိကန်၊ ရုရှားနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့၏ ပဋိပက္ခအကြား ပထမီနိုင်ငံရေးအခြေအနေအရ မြန်မာနိုင်ငံ တရုတ်၊ ဝါပတ်သက်နေရလျက်ရှိပါသည်။ သတင်းမှားများအား ရောနှောထုတ်လွှင့်ခြင်း ဖြစ်သော တရုတ်နိုင်ငံ ယူနိုက်တက်စတိတ်များ ဝင်လှည့်ပေးအထိ အထူးလမ်းကြောင်းဖြင့် ကြိုကြိုကာ ပထမီနိုင်ငံရေးအခြေအနေအရ မြန်မာနိုင်ငံ အကျိုးအမြတ် ပြုလုပ်ခဲ့ကြကြောင်း တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုအတူ အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ စီအိုင်အေ အပါအဝင် အဖွဲ့အစည်းမျိုးစုံကလည်း မြန်မာ့သတင်းစာအရာများကို ချဉ်းကပ်၍ ဝါဒဖြန့်ပွားစေရန်အတွက် ၁၇ သို့

✳ လက်ရှိအချိန်တွင် ဦးအိမ်အ မြန်မာပိုင်အသံ၊ ဘီဘီစီမြန်မာပိုင်အသံ၊ အပါအဝင် ရော့တီ၊ မစ္စီမို၊ ခေတ်သစ်အစိုးရသော မီဒီယာများသည် သမားရိုးကျမီဒီယာနှင့် ခေတ်သစ်မီဒီယာနည်းလမ်းများကိုအသုံးပြုလျက် နိုင်ငံကိုပြိုကွဲပျက်စီးစေမည် သတင်းတု၊ သတင်းမှားနှင့် ဘက်လိုက်သတင်းများစွာတို့မှာ နိုင်ငံအား လုံးပျက်စီးပြိုကွဲသွားစေသည်အထိ အန္တရာယ်ရှိနေကြောင်း တွေ့ရှိကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းမီဒီယာများသည် သတင်းထုတ်လုပ်မှုအပိုင်းတွင်လည်း အချို့သောမြေပြင် သတင်းအမှန်အနည်းစုအပေါ်မူတည်ကာ ၎င်းတို့ပုံစံထုတ်လွှင့်စဉ်လုံးလုံးသို့ ဘက်လိုက်သတင်း၊ သတင်းမှားများအား ရောနှောထုတ်လွှင့် ပြန်ချိန်ကြေးခြင်းဖြစ်သဖြင့် နိုင်ငံ၏ ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် သတင်းများကို ဆန်းစစ်ချိန်သိရှိ ပုံစံထုတ်လုပ်ရန်မှာ အထူးအရေးပါကြောင်း အသိပေးဖော်ပြလိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။

မန်းရွှေစက်တော်ဘုရားပွဲ ကျင်းပရန် မန်းချောင်းသဲသောင်ပြင် ပြုပြင်ခြင်း ၃၃ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ပြီးစီး

မင်းဘူး ဒီဇင်ဘာ ၂၄
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး (စတု) မြို့နယ်၌ မန်းရွှေစက်တော်ဘုရားပွဲတော် ကျင်းပရန် မန်းချောင်းသဲသောင်ပြင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်တိုင် ၃၃ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးနေပြီ ဖြစ်ကြောင်း မန်းရွှေစက်တော်ဘုရား ဂေါပကအဖွဲ့မှ သိရသည်။

အခန်းပေါင်း ၈၀၀ ကျော် ဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ပြီး ဘုရားဖူးရဟန်းရှင်လူ မိဘာပြည်သူများအား စိတ်အေးချမ်းသာ စွာ ညအိပ်တည်းခိုခွင့်ပြုမည်ဖြစ် ကြောင်း ထို့ပြင် အောက်စက်တော်ရည် ဘုရားဖူးများ အဆင်ပြေစွာ သွားရောက် ဖူးမြော်နိုင်စေရန် အရှည်ပေ ၁၀၀ ရှိ ယာယီသံပေါင် ဘေးလိတ်တာကိုလည်း ဧရိယာပေ ၁၀၀၀ အထိ အတွင်းတံဆင် မည်ဖြစ်ကြောင်း မန်းရွှေစက်တော် ဘုရားဂေါပကအဖွဲ့မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းလှိုင်က ပြောသည်။

မန်းရွှေစက်တော် ဘုရားကြီးသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တန်ခိုးကြီးဘုရားဖြစ်၍ နေ့စဉ်နေ့တိုင်း အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူး လာရောက်လှူဒါန်းသည်။ မန်းရွှေစက်တော်ဘုရား ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့သည့်တော်ကြီးကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက် (တပို့တွဲ) ဝါဆိုနေ့ ၅ ရက် တွင် စတင်



သဲသောင်ပြင်ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို စက်ယန္တရား၊ လူအင်အားများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေစဉ်။

ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါပွဲတော် ကြီးကို နှစ်စဉ်တပို့တွဲလဆန်း ၅ ရက်မှ မြန်မာနှစ်ဆန်း ၁ ရက်နေ့အထိ ရက်

ပေါင်း ၈၀ ကြာ စည်သာသွက်ဖြိုက်စွာ ကျင်းပလေ့ရှိပြီး ယခုနှစ်မှာမူ မြန်မာလ ဝါထပ်သည့်နှစ် ဖြစ်သည့်အတွက်

ပွဲတော်ရက်ကာလကို ၆၄ ရက်သာ ကျင်းပနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မောင်မောင် (မင်းဘူး)

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒီဇင်ဘာအားကစားလူထုလှုပ်ရှားမှုအထိမ်းအမှတ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ Fitness Dance ပြိုင်ပွဲတက်ရောက်ဆုချီးမြှင့်



မုံရွာ ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ဒီဇင်ဘာအားကစားလူထု လှုပ်ရှားမှုအထိမ်းအမှတ် ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ Fitness Dance ပြိုင်ပွဲနှင့်ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်က မုံရွာမြို့၊ ပြည်သူ့အားကစားကွင်းရှိ ရရှိသော စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အား တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့် ကြသည်။

ဆက်လက်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး တရားသူကြီးချုပ် ဦးစော်ထွန်းက တာဝန်ယူဆုချီးမြှင့်ပေးပြီး တိုင်းရင်း သား၊ ဥပဒေအသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့် ကြသည်။

ဒီဇင်ဘာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန် ဝန်ကြီးချုပ်တို့က တာဝန်ယူဆုချီးမြှင့်ပေးပြီး တိုင်းရင်း သား၊ ဥပဒေအသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့် ကြသည်။

ဒီဇင်ဘာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန် ဝန်ကြီးချုပ်တို့က တာဝန်ယူဆုချီးမြှင့်ပေးပြီး တိုင်းရင်း သား၊ ဥပဒေအသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့် ကြသည်။

ယင်းရောက် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ကျင်းပ ရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ပထမဆုရရှိသော လှိုင်မြေနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ-၂ အသင်းအား တစ်ဦး ချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့် ပြု ကာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၏ဇနီးက ဒုတိယဆု ရရှိသော စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အား တစ်ဦးချင်း ဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့် ကြသည်။

ဆက်လက်ပြီး တိုင်းဒေသကြီး တရားသူကြီးချုပ် ဦးစော်ထွန်းက တာဝန်ယူဆုချီးမြှင့်ပေးပြီး တိုင်းရင်း သား၊ ဥပဒေအသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့် ကြသည်။

ဒီဇင်ဘာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန် ဝန်ကြီးချုပ်တို့က တာဝန်ယူဆုချီးမြှင့်ပေးပြီး တိုင်းရင်း သား၊ ဥပဒေအသင်းအား တစ်ဦးချင်းဆုတံဆိပ်နှင့် ငွေသားဆုများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့် ကြသည်။

မော်ဘီမြို့နယ်နှင့် မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တို့၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မော်ဘီမြို့နယ် လှပဒါးကျေးရွာနှင့် ပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများမှ သံယာဇာတိများ၊ သာသနာ့အဖွဲ့ဝင် သီလရှင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအား ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်က ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ မွန်မြစ်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က အဆိုပါကျေးရွာရှိ ဆိုင်အဖွဲ့သား ဖုန်ရိပ်သာကျောင်းတိုက်၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးရာတွင် နယ်မြေခံဆေးကုသရေးအဖွဲ့က သွားနှင့်တိုင်ဆိုင် ရောဂါ ချက်စီရောဂါ ခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာရောဂါ၊ အဖိုး အကြေးရောဂါ၊ ကလေးရောဂါ၊ ဆီးချို၊ သွေးချိုရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါ

တို့နှင့်ပတ်သက်၍ သံယာဇာတိ ၂ ပါး၊ သာသနာ့အဖွဲ့ဝင်သီလရှင် ကိုးပါးနှင့် ဒေသခံပြည်သူ ၁၆၃ ဦးအား လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပေးပြီး ယင်းဒေသခံဆိုင်ရက် ဝေးနေမှုများကို မော်ဘီတပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ကြည့်ရှုကုသပေးသည်။

အလားတူ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံဆေးကုသရေး အဖွဲ့က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဟာအောင်မြေမြို့နယ် မဟာ အောင်မြေအနောက်ရက်ဂျက် ပင်မမော်တော်ယာဉ်ကျောင်းတိုက်၌ သံယာဇာတိ ၁၃၄ ပါးအား သွေးတိုးရောဂါ၊ အဆစ်အဖျက်ရောဂါ၊ ဆီးချိုရောဂါ၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါ၊ မျက်စိရောဂါ၊

သွားနှင့်တိုင်ဆိုင်ရောဂါ၊ ခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါ တို့နှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့်ဆေးဝါး၊ ကုသမှုများဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ECG၊ Ultrasound စက်တို့ဖြင့် ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးသပ်ပေးခြင်း၊ ဆီးချို၊ သွေးချိုနှင့် သွေးအိုစုများ စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာ ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ် သော သံယာဇာတိများအား နယ်မြေခံဆေးကုသရေးအဖွဲ့မှ လိုအပ် ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကားလျှောက်ကား ပြီး လိုအပ်သည့်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သွားနှင့်တိုင်ဆိုင်ရောဂါ၊ ခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါ တို့နှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့်ဆေးဝါး၊ ကုသမှုများဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ECG၊ Ultrasound စက်တို့ဖြင့် ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးသပ်ပေးခြင်း၊ ဆီးချို၊ သွေးချိုနှင့် သွေးအိုစုများ စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာ ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ် သော သံယာဇာတိများအား နယ်မြေခံဆေးကုသရေးအဖွဲ့မှ လိုအပ် ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကားလျှောက်ကား ပြီး လိုအပ်သည့်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သွားနှင့်တိုင်ဆိုင်ရောဂါ၊ ခွဲစိတ်ကုသမှုဆိုင်ရာရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါ တို့နှင့်ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့်ဆေးဝါး၊ ကုသမှုများဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ ECG၊ Ultrasound စက်တို့ဖြင့် ရောဂါရှာဖွေစစ်ဆေးသပ်ပေးခြင်း၊ ဆီးချို၊ သွေးချိုနှင့် သွေးအိုစုများ စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးအသိပညာ ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဆေးရုံတက်ရောက်ကုသရန် လိုအပ် သော သံယာဇာတိများအား နယ်မြေခံဆေးကုသရေးအဖွဲ့မှ လိုအပ် ကုသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကားလျှောက်ကား ပြီး လိုအပ်သည့်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ခေတ်သစ် ဂိုလ်ဒင်မစ် စိန်ကိန်းကို ဟန်ချက်ညီထိန်းညှိ ဆောင်ရွက်သွားမည်အခြေအနေ ဖြစ်ပေါ်လျက် ရှိပါသည်။

ပြီးခဲ့သည့် အစိုးရအစက်အဆန် အပါအဝင် လက်ရှိ နိုင်ငံတော်အစိုးရအဖြစ်ဖြင့်လည်း အထက်ပါစိန်ကိန်းကို သဘာဝတူညီမျှကြီးကြီး ဖြစ်သကဲ့သို့ အမြန်ဆုံး ဆက်လက်အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် နှစ်နိုင်ငံ အကြား ကြိုးပမ်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နေပြီ ဖြစ်ပါ သည်။

BRI စိန်ကိန်းအရ ကမ္ဘာ့နှင့် အာရှသဘာဝတွင်း

တရုတ်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေးနယ်ပယ် ချဲ့ထွင်လုပ်ဆောင်လာနိုင်မည့် ဖြစ်စဉ်အပေါ် အစိုးရအပါအဝင် အခြေအနေအထားအနေဖြင့် ကြီးစွာစိုးရိမ်လျက်ရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၌ ယင်း စိန်ကိန်းမဖြစ်ပေါ်မီနိုင်ငံရေးအတွက် နည်းမျိုးစုံ ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိနေသည်ကိုလည်း မျက်စိထက်ထက်တွေ့မြင်နေကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

ယခုကဲ့သို့ ပြည်တွင်းဆူပူမငြိမ်သက်မှုများနှင့် သောင်းကျန်းမှုစစ်ဆင်ရေးများကို ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ နေကြခြင်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် Media မျိုးစုံပေါ်ထွက်လာသော သတင်းများ အပေါ် သေချာစွာစုံစမ်းဆန်းစစ်ခြင်းအထူးလိုအပ်လျက် ရှိကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။

ကျော့မျိုးမြို့နယ် ထန်းတပင်ကျေးရွာ၌ ကုန်ထုတ်လမ်းဂင်ဝင်ခံ

ကျော့မျိုး ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျော့မျိုးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ထန်းတပင် ကျေးရွာ၌ ကုန်ထုတ်လမ်းဂင်ဝင်ခြင်းဆောင်ရွက်နေမှုကို တာဝန်ရှိသူများက ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်တိုင် တွင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၉၅ ဒသမ ၃၈ သန်းဖြင့် ထန်းတပင်ကျေးရွာ ကုန်ထုတ်လမ်းဂင်ဝင်ခြင်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကျော့မျိုးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးတင်တိုက်တွန်း တာဝန်ရှိသူများက စစ်ဆေးခြင်းဖြစ်ပြီး သက်ဆိုင်ရာ ကျော့မျိုး တာဝန်ရှိသူများအား သတ်မှတ်ခံချိန်ညှိချုပ်ပြည်ပို့စွာဖြင့် အချိန်မီပြီးစီးဆောင်ဆောင်ရွက်ရေး မှာကြားကာ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ပေါ်ပေါ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထန်းတပင်ကျေးရွာ ကုန်ထုတ်လမ်းဂင်ဝင်ခြင်းလုပ်ငန်းသည် အရှည်တစ်မိုင်နှင့် ၁ ဒသမ ၅ ဗာလ အကျယ် ၁၂ ဗာလပြီး တင်ဆောင်ခြင်းသည် ကျော့မျိုး နိုင်ငံဘာသာယာပတ်က စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါလုပ်ငန်းများ ၃၃ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။

ကျော်စောဦး (မောရမ်းမြေ)

ဒေသခံပြည်သူများအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ပေးနေသည့် ကျောက်ဆည်မြို့နယ် တောင်နဲ့သကျေးရွာမှ နှစ်စိမ်းဝါ ယိုမျိုးစုံလုပ်ငန်း

☐ တွေ့ဆုံမေးမြန်း - တင်တင်ထွေး(ပြန်/ဆက်)၊ စာတ်ပုံ - အောင်ပိုင်ပိုင်ကျော်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်ခရိုင်အတွင်း အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်တွင် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေးလုပ်ငန်း ၃၈ ခု၊ စဉ်ကိုင်မြို့နယ်တွင် လုပ်ငန်းအရ ၂၀၊ တံတားဦးမြို့နယ်တွင် လုပ်ငန်း ၃၉ ခု၊ မြစ်သားမြို့နယ်တွင် လုပ်ငန်းခြောက်ခု စုစုပေါင်းလုပ်ငန်း ၁၀၃ ခု လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါအသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအနက် ဒေသခံပြည်သူများအား အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖော်ဆောင်ပေးနေသည့် ကျောက်ဆည်မြို့နယ် တောင်နဲ့သကျေးရွာမှ နှစ်စိမ်းဝါ ယိုမျိုးစုံလုပ်ငန်း၏ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးနေမှုအခြေအနေများကို ပြည်သူများသိရှိစေရန် နှစ်စိမ်းဝါ ယိုမျိုးစုံလုပ်ငန်းမှ ဦးဇော်လင်းအောင်အား တွေ့ဆုံမေးမြန်းထားမှုကို တင်ပြလိုက်ပါသည်။

မေး။ ။ နှစ်စိမ်းဝါ ယိုမျိုးစုံလုပ်ငန်း စတင်တည်ထောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပုံကို သိပါရစေ။
ဖြေ။ ။ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်အတွင်းမှာ ဒေသထွက်ကုန်တွေဖြစ်တဲ့ သဲရာသီး၊ ရှောက်သီး၊ သရက်သီး၊ ဆီးသီးစတဲ့ ဒေသထွက် သီးနှံတွေပေါများတာကြောင့် နှစ်စိမ်းဝါ ယိုမျိုးစုံအမည်နဲ့ မိဘများလက်ထက် ၂၀၁၃ ခုနှစ်ကနေစပြီး လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခဲ့

မေး။ ။ လုပ်ငန်းတွေကို အလုပ်သမားဘယ်နှဦးနဲ့ လည်ပတ်လုပ်ကိုင်နေပါသလဲ။
ဖြေ။ ။ စတင်လုပ်ကိုင်စဉ်ကတော့ အလုပ်သမား ၃၀ ကျော်နဲ့ လည်ပတ်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ပါတယ်။ အခုအခါမှာတော့ ဒေသခံအလုပ်သမား ၁၀၀ ကျော်နဲ့ လုပ်ငန်းတွေ လည်ပတ်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ဒေသခံပြည်သူတွေလည်း နေ့စဉ်ဝင်ငွေရရှိပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေ ဖော်ဆောင်ပေးရာရောက်တာနဲ့ လုပ်ငန်းတွေ ပိုမိုတိုးချဲ့လုပ်ကိုင်နိုင်အောင်လည်း ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။

မေး။ ။ အလုပ်သမားတွေရဲ့ လုပ်ခလစာကို ဘယ်လိုဘယ်မှတ်ထားပါသလဲ။ အလုပ်သမားတွေက ကျောက်ဆည်မြို့နယ် ကလား၊ တခြားနယ်တွေက လာရောက်လုပ်ကိုင်တာရော ရှိပါသလား။



မေး။ ။ MSME လုပ်ငန်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ နှစ်စိမ်းဝါ ယိုမျိုးစုံလုပ်ငန်းအနေနဲ့ သက်ဆိုင်ရာဌာနတွေနဲ့ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေကိုလည်း သိပါရစေ။
ဖြေ။ ။ ဒေသတွင်း MSME လုပ်ငန်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ နှစ်စိမ်းဝါ ယိုမျိုးစုံလုပ်ငန်းအနေနဲ့ စတင်လုပ်ကိုင်ခဲ့စဉ်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အသေးစားအက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနနဲ့ ချိတ်ဆက်ပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာ စတင်ကာ မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်က မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်က မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်က မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။



နှစ်စိမ်းဝါ ယိုမျိုးစုံလုပ်ငန်း၌ ယိုမျိုးမျိုးထုတ်လုပ်နေစဉ်။

တာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်က ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှာ ဆက်လက်လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခဲ့တာ ယနေ့အချိန်အထိ ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ နှစ်စိမ်းဝါ ယိုမျိုးစုံလုပ်ငန်းအနေနဲ့ ကုန်ကြမ်းတွေကို ဘယ်လိုရရှိပါသလဲ။
ဖြေ။ ။ ကုန်ကြမ်းတွေကို ကျောက်ဆည်မြို့နယ်နဲ့ စဉ်ကိုင်မြို့နယ်က ကနေ သဲရာသီး၊ ရှောက်သီး၊ ဆီးသီး၊ သင်္ဘောသီးတွေ ဝယ်ယူရရှိပါတယ်။ မန်ကျည်းသီးကိုတော့ ပုသိမ်မြို့နယ်ကနေ ဝယ်ယူရရှိပြီး လုပ်ငန်းများ လည်ပတ်ဆောင်ရွက်ပါတယ်။

မေး။ ။ ဝစ္စည်းဘယ်နှမျိုးကို ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးနေပါသလဲ။
ဖြေ။ ။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်က စတင်လုပ်ကိုင်စဉ်ကတည်းက နှစ်စိမ်းဝါ တံဆိပ်ဆီးယို၊ မန်ကျည်းယို၊ ရှောက်ယိုဆိုပြီး ယိုသုံးမျိုးကို စတင်ထုတ်လုပ်ခဲ့ပြီး ကျွန်တော်လက်ထက် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှာတော့ ဆီးယို၊ မန်ကျည်းယို၊ ရှောက်ယိုအပြင် သင်္ဘောသီး၊ သရက်၊ ယိုပုစွန်မျိုးကို တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နေပါတယ်။

မေး။ ။ ကုန်ချောအထုပ်ရေ ဘယ်လောက် ထုတ်လုပ်ရောင်းချနေပါသလဲ။
ဖြေ။ ။ ဆီးယိုကိုတော့ အထုပ်ငယ်ပေါင်း ၅၅၀၊ သရက်ယိုကတော့ အထုပ်ငယ်ပေါင်း ၁၅၀၀၊ မန်ကျည်းယိုကိုတော့ အထုပ်ငယ်ပေါင်း ၃၀၀၀၊ ရှောက်ယိုကိုတော့ အထုပ်ငယ်ပေါင်း ၅၅၀ ကို နေ့စဉ်ကုန်ချောအဖြစ် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေပါတယ်။

ဖြေ။ ။ ကျွန်တော်တို့အလုပ်သမားတွေ တစ်ဦးကို တစ်နေ့ ငွေကုန် ၅၀၀၀ ကနေ ၁၂၀၀၀ အထိ ရရှိကြပါတယ်။ နှစ်စိမ်းဝါ ယိုမျိုးစုံလုပ်ငန်းအနေနဲ့ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်က ဒေသခံလူငယ်တွေကို ဦးစားပေး ရှေးဆွယ်ခေါ်ယူပါတယ်။ စဉ်ကိုင်မြို့နယ်နဲ့ နှားထိုးကြီးမြို့နယ်တွေကလည်း လာရောက်လုပ်ကိုင်ကြတာတွေ ရှိပါတယ်။ ရိုးသားကြီးစားပြီး အလုပ်လုပ်ချင်တဲ့ လူငယ်တွေကို အလုပ်ခန့်ပေးပါတယ်။ အဓိကကတော့ ပညာရေးဆုံးခန်းတိုင်အောင် မဆင်ကြားနိုင်တဲ့ ကလေးတွေကို ဦးစားပေး ခန့်ထားပါတယ်။ ကျွန်တော်ဆီမှာ အလုပ်လုပ်ခွင့်ရနေတာမို့ မိသားစုစားဝတ်နေရေးအထောက်အကူဖြစ်စေပါတယ်။

နိုင်ငံတော်ကဆောင်ရွက်ပေးတဲ့ MSME ချေးငွေနဲ့ ကျွန်တော်တို့လုပ်ငန်းကို တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အခုအခါမှာတော့ ကျောက်ဆည်ခရိုင်မှာလည်း အသေးစားအက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီးဖြစ်လို့ လိုအပ်တဲ့ နည်းပညာတွေ၊ ငွေကြေးကူညီပံ့ပိုးမှုတွေ ဆောင်ရွက်ပေးတာမို့ လုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

မေး။ ။ ယိုမျိုးစုံလုပ်ငန်းထုတ်လုပ်ပြီး ဘယ်ဒေသတွေကို ဖြန့်ချိရောင်းချပါသလဲ။
ဖြေ။ ။ လက်ရှိဖြန့်ချိတာကတော့ မန္တလေး(ချေးချို)ကို နေ့စဉ် သွားရောက်ဖြန့်ချိပေးလို့ပါတယ်။ မန္တလေးချေးချိုကနေ တစ်ဆင့် နေ့စဉ် ဆီးယို၊ ရှောက်ယို၊ သင်္ဘောသီး၊ မန်ကျည်း ယို ယိုမျိုးစုံငါးမျိုး အထုပ်ငယ်ပေါင်း ၅၅၀၀ ကျော်ကို မြန်မာနိုင်ငံ နေရာအနှံ့အပြား နေ့စဉ်ဆက်လက်ဖြန့်ချိပေးလို့ ရောင်းချလျက် ရှိပါသည်။ အိမ်တိုင်ရာရောက် လာရောက်ဝယ်ယူသူတွေ၊ ဖုန်းနဲ့ ဆက်သွယ်မှာယူကြသူတွေကိုလည်း မြန်မြန်ရောင်းချပေးလျက် ရှိပါတယ်။

မေး။ ။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း စတင်တည်ထောင်မယ့်လူငယ်တွေအတွက် ဘာများပြောချင်ပါသလဲ။
ဖြေ။ ။ ကျွန်တော်တို့ မိမိဒေသမှာ အဓိကထွက်ရှိတဲ့ သီးနှံတွေနဲ့ အသေးစားအက်မှုလုပ်ငန်းတွေ တည်ထောင်ပြီး လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မယ်ဆိုရင် MSME လုပ်ငန်းတွေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကိုယ့်ဒေသက ထွက်ရှိတဲ့ သီးနှံတွေဖြစ်တာကြောင့် သယ်ယူစရိတ်တွေလည်း သက်သာပါတယ်။ ဒေသထွက်ကုန်ဖြစ်တဲ့ အတွက် ဈေးကြီးကြီးလည်း ပေးဝယ်ရပေမယ့်ဘူး။ MSME လုပ်ငန်းအနေနဲ့ လုပ်ကိုင်နိုင်ပြီး မိသားစုစားဝတ်နေရေးအပြင် မိမိဘဝ တက်လမ်းကိုလည်း အမျှာကြီး အထောက်အကူ ဖြစ်စေပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒေသပတ်ဝန်းကျင်ရှိတဲ့ သီးနှံတွေကို ကုန်ကြမ်းကနေ ကုန်ချောအဖြစ် နည်းပညာကို အသုံးပြုပြီး ထုတ်လုပ်ရောင်းချနိုင်မယ်ဆိုရင် ကိုယ့်ဘဝရတဲ့အကျိုးကောင်းများ ပိုမိုရပါမည်။ မိသားစုစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့အပြင် စားဝတ်နေရေးအဆင်ပြေမှာဖြစ်သလို ဒေသခံလူငယ်တွေ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေရရှိနိုင်မှာဖြစ်လို့ ယနေ့လူငယ်တွေ ကြိုးစားလုပ်ကိုင်ကြဖို့ တိုက်တွန်းပေးပြောကြားလိုပါတယ်။ ။



သစ်သီးယိုများကို အထုပ်ငယ်များအဖြစ် ပါကင်ထုပ်နေစဉ်။

ထိုင်းငချပ် (ခေါ်) ငချပ်စပါး စိုက်ပျိုးသည့်တောင်သူများ အကျိုးအမြတ်ရ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေဘိုခရိုင် ဝက်လက်မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများတွင် ထိုင်းငချပ် (ခေါ်) ရာသီဥတုဖြစ်သည့် ငချပ်စပါးကို စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ ယခုနှစ်တွင် ဝက်လက်မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၏ တောင်းခံချက်များသည့်လည်း ငချပ်စပါးကို စတင်၍ စမ်းသပ်စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း၊ ငချပ်စပါးကို ၂၅၂၃ ခုနှစ် မိုးစပါး ရာသီချိန်ဖြစ်သည့် ဇူလိုင်လအတွင်း စတင်ပျိုးထောင်၍ ဩဂုတ်လအတွင်း၌ စိုက်ပျိုးရကြောင်း သိရသည်။



စပါးစိုက်သည့် တောင်သူကို မေးမြန်းရာတွင် တစ်ဧကလျှင် တောင် ၇၀ မှ တောင် ၈၀ ထွက်ရှိကြောင်း၊ အကျိုးအမြတ်အနေဖြင့် တစ်ဧက အထွက်နှုန်း တောင် ၇၀ ဖြင့် ထွက်ချက်ပါက ကျပ် ၂၆၆၀၀၀၀ ရရှိပြီး တစ်ဧကလျှင် ကျပ် ၁၅၂၀၀၀ အကျိုးအမြတ်ရရှိကြောင်း၊ ထိုင်း

ငချပ် (ခေါ်) ငချပ်စပါးကို ပြည်တွင်း သာမက ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ဝယ်ယူသည့် အထွက်နှုန်းများကို ကောင်းကောင်းမျှော်လင့်ပြီး ငချပ်စပါးစိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် တောင်သူများ အကျိုးအမြတ်ရရှိကာ အဆင်ပြေလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ DOCA (စစ်ကိုင်း)

ပြည်ကုန်စည်ဒိုင်ရီ ပဲမျိုးစုံ ဈေးနှုန်းဈေးကွက်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ကုန်စည်ဒိုင်ရီတွင် မတ်ပဲ၊ ပဲတီစိမ်း၊ ပဲစင်းပဲ၊ ကုလားပဲ၊ ပဲကြီး၊ စားတော်ပဲ၊ ဗိုလ်တီပဲတို့သည် ပဲမျိုးစုံ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိပြီး ဒေသတွင်းနှင့် ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့များသို့ တင်ပို့နေကြောင်း သိရသည်။

ဒီဇင်ဘာ ဒုတိယပတ်တွင် မတ်ပဲ တစ်တင်လျှင် ၈၂၀၀၊ ကုလားပဲ ၇၂၀၀၊ ပဲကြီး တစ်တင်လျှင် ၆၅၀၀၊ မတ်ပဲ ၅၀၀၊ ဗိုလ်တီပဲ ၅၀၀၊ စားတော်ပဲ ၅၀၀၊ မတ်ပဲ ၅၀၀၊ ကုလားပဲ ၅၀၀၊ ပဲကြီး ၅၀၀ ဖြင့် မန္တလေးသို့ တစ်တင်လျှင် အိတ်ရေ ၄၀၀/၅၀၀ ခန့်၊ ပဲစင်းပဲ တစ်တင်လျှင် ကျပ် ၆၂၀၀၀ ဖြင့် မန္တလေးသို့ တစ်တင်လျှင် အိတ်ရေ ၄၀၀/၅၀၀ ခန့်၊ ပဲစင်းပဲ တစ်တင်လျှင် ကျပ် ၆၂၀၀၀ ဖြင့် ရန်ကုန်သို့ တစ်တင်လျှင်

လျှင် အိတ်ရေ ၂၀၀ ခန့်၊ တင်ပို့နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကုလားပဲ (HL) တစ်တင်လျှင် ကျပ် ၆၂၀၀၀၊ မြေတွင်းပဲခွဲ တစ်တင်လျှင် ကျပ် ၆၂၀၀၀ ဖြင့် မြေတွင်းပဲခွဲ စက်သမားများနှင့် ရန်ကုန်သို့ တစ်တင်လျှင် အိတ်ရေ ၃၀၀/၄၀၀ ခန့်၊ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ ပဲကြီး (ကုန်းပဲ) တစ်တင်လျှင် ကျပ် ၁၃၀၀၀၀ ပဲကြီး (ရွှေကုန်း) တစ်တင်လျှင် ကျပ် ၁၂၀၀၀၀ ဖြင့် မြေတွင်းပဲကြောင့် သမားများနှင့် ရန်ကုန်သို့ အိတ်ရေ ၄၀၀/၅၀၀ ခန့်၊ စားတော်ပဲ (ကျွန်းပဲ) တစ်တင်လျှင် ကျပ် ၁၂၅၀၀၀ ဖြင့် မြေတွင်း၌ အိတ်ရေ ၃၀၀ ခန့်နှင့် ဗိုလ်တီပဲ တစ်တင်လျှင် ကျပ် ၇၂၀၀၀ ဖြင့် မြေတွင်းနှင့် ရန်ကုန်သို့ အိတ်ရေ ၃၀၀/၅၀၀ ခန့်၊ အရောင်းအဝယ် ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ပြည်ကုန်စည်ဒိုင်ရီ၌ ဒီဇင်ဘာ ဒုတိယပတ်တွင် ပဲမျိုးစုံ အရောင်းအဝယ်သွက်ခဲ့ပြီး မတ်ပဲဈေးနှုန်းမှာ အနည်းငယ်ကျဆင်းကာ ကျန်ပဲများမှာ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်၍ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ DOCA (ပဲခူး)

စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်၌ ပဲတောင့်ရှည်သီးနှံ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် မိသားစုအပိုင်ငွေရရှိ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်တွင် စပါး၊ ပဲမျိုးစုံနှင့် ဆီထွက်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးသည့် အပြင် မိသားစုအပိုင်ငွေရရှိရန်အတွက် စားဖိုဆောင်သီးနှံ ဖြစ်သည့် တိုင်ထောင်ပဲတောင့်ရှည်များကို တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးလာကြကြောင်း၊ ပဲတောင့်ရှည် စိုက်ပျိုးရာတွင် မျိုးအနေဖြင့် အစိမ်းနု၊ အစိမ်းရင့်၊ ကတ္တီပါ အနီရောင်မျိုးများသာ အသုံးများကြောင်း၊ များနီးတံဆိပ်မျိုး တစ်တင်လျှင် ကျပ် ၂၀၀၀၀ ခန့် ဖောက်ရကြောင်း၊ တစ်ဧက ကုန်ကျစရိတ်အနေဖြင့် မျိုး၊ သွင်းအား၊ ငွေ၊ လှူသား၊ စုစုပေါင်း ကျပ် ၃၀၀၀၀၀ ခန့် ကုန်ကျကြောင်း၊ အထွက်နှုန်းအနေဖြင့် မြေအမျိုးအစားပေါ် မူတည်ပြီး



တစ်ဧကလျှင် မိသားစု ၃၅၀-၄၀၀ အထိ ထွက်ရှိကြောင်း၊ များကွက် အနေဖြင့် ရာသီပေါ်စအချိန်တွင် ဖောက်သီးရပြီး တစ်မိသားစုလျှင် တစ်ဧကလျှင် ကျပ် ၁၅၀၀၀ ခန့် ရရှိကာ တောင်သူအကျိုး

အမြတ်အနေဖြင့် ကျပ် ၃၀၀၀၀၀ ခန့် ရရှိသောကြောင့် စိုက်ပျိုးစိုက်သက် သက်သာပြီး အပိုင်ငွေလည်း ရရှိလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ DOCA (မန္တလေး)

ရေနံချောင်းမြို့နယ်၌ ပဲစင်းငုံသီးနှံများ စိုက်ပျိုးထွက်ရှိချိန် ဈေးကောင်းရရှိ

မိုးသီးနှံဖြစ်သည့် ပဲစင်းငုံသီးနှံကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် အများအပြား စိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မကွေးခရိုင် ရေနံချောင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကမ္မ၊ သပွတ်စု၊ လက္ခပသီ၊ ညောင်စောက်ချောင်း၊ စစ်ကြီး၊ သာလျှားကန်စသည့် ကျေးရွာများတွင် ပဲစင်းငုံသီးနှံများ ထွက်ပေါ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပဲစင်းငုံသီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုအနေဖြင့် ရေဆင်း-၇၊ ရေဆင်း-၈ စသည့် သက်ငယ်မျိုးများ၊ ရေဆင်း-၅၊ ရေဆင်း-၉၊ ရွှေဒင်္ဂါးခဲနှင့်စသည့် သက်ငယ်မျိုးများ၊ ရေဆင်း-၆၊ ရေဆင်း-၈၊ သူဌေးကန် စသည့် သက်ကြီးမျိုးများ စိုက်ပျိုးကြပြီး အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ရာတွင် ပဲစင်းငုံနီ၊ ပဲစင်းငုံဖြူ၊ ခွဲခြားရောင်းဝယ်ကြကြောင်း၊ ပဲစင်းငုံသီးနှံကို မေလတွင် စတင်စိုက်ပျိုးပြီး ဒီဇင်ဘာလတွင် ရိုက်သိမ်းရကြောင်း၊ ကုန်ကျစရိတ်အနေဖြင့် တစ်ဧကလျှင် ကျပ် ၁၅၀၀၀ ကုန်ကျပြီး အထွက်နှုန်းအနေဖြင့် ဆယ်တင်ကျော်ခန့် ထွက်ရှိကြောင်း၊ ဈေးနှုန်းအနေဖြင့် ဒီဇင်ဘာလ (ဒုတိယပတ်)တွင် ပဲစင်းငုံနီ တစ်တင်လျှင် ကျပ် ၉၀၀၀၀-၁၀၀၀၀၀ (တစ်မိသားစုလျှင် ကျပ် ၄၅၀၀၀-၅၀၀၀၀) ဈေးနှုန်း ရရှိကြောင်း၊ ထွက်ရှိသော ပဲစင်းငုံသီးနှံများကို ကျောက်ပဲနှင်းတောင်မြို့၊ ရေနံချောင်းမြို့နှင့် မကွေးမြို့ပေါ်ရှိ ပွဲရုံများသို့ တင်ပို့ရောင်းချကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပဲစင်းငုံစားသုံးမှုနှုန်းပါးသောကြောင့် ပြည်ပတင်ပို့နိုင်ရန်အတွက်သာ အဓိကထားစိုက်ပျိုးကြရာ ပြည်ပဈေးကွက်အနေဖြင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ အများဆုံးတင်ပို့ကြပြီး ပါကစ္စတန်၊ စင်ကာပူ၊ ကိုရီးယား၊ တရုတ်နှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံများသို့ ပဲစင်းငုံကို အသုံးလိုက်သော်လည်းကောင်း၊ ပဲစင်းငုံအခွံချွတ်၍သော်လည်းကောင်း တင်ပို့ကြကြောင်း၊ ပဲမျိုးစုံသီးနှံများအနက် ပဲစင်းငုံသီးနှံသည် တောင်သူလယ်သမားများအတွက် စိုက်ပျိုးရလွယ်ကူခြင်း၊ ကုန်ကျစရိတ် သက်သာခြင်း၊ မြေဆီလွှာ၌ ပြီးမြောက် အကျိုးမြင့်ခြင်း နှင့် ငြိမ်းငြိမ်းငွေ ရရှိခြင်း၊ မိုးခေါင်သည့် သီးနှံတစ်မျိုးဖြစ်ခြင်းတို့ကြောင့် တောင်သူများအတွက် အခဲတစ်စိုက် စိုက်ပျိုးသင့်သော သီးနှံတစ်မျိုးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

DOCA (မကွေး)

ကျောက်ဆည်နယ်ထွက် ပဲမြစ်များ အရသာမှာစိမ့်စိုစွဲ စားသုံးသူအဝယ်များ

ကျောက်ဆည်ခရိုင်အတွင်းရှိ ကျေးလက်ဒေသများတွင် ရာသီချိန်သီးနှံအဖြစ် ပဲမြစ်များကို တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ ကျေးရွာများရှိ တောင်သူများသည် ပဲမြစ်ကို နှစ်စဉ်စိုက်ပျိုးလာကြကြောင်း၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင်မှ စိုက်ပျိုးထွက်ရှိလာသော ပဲမြစ်များသည် အခြားဒေသမှ ထွက်ရှိသော ပဲမြစ်များထက် အရသာအစားအသောက်ပြီး အရသာမှာစိမ့်စိုစွဲ ဝေးပိုင်နေသောကြောင့် ဆောင်းရာသီ ပဲမြစ်ပေါ်ချိန်တွင် ကျောက်ဆည်ခရိုင်အတွင်းရှိ ဒေသထွက်ပဲမြစ်များမှာ လူသိများထင်ရှားပြီး စားသုံးသူအဝယ်များကာ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထွက်ရှိလာသော ပဲမြစ်များကို ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ နေပြည်တော်နှင့် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်ရှိ မြို့ကြီးများသို့ ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း၊ ပဲမြစ်ကို စွန့်၊ ဇူလိုင်လများတွင် စိုက်ပျိုး၍ နိုင်းဘာလနှင့် ဒီဇင်ဘာလများတွင် တူးဖော်ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရာတွင် ပေါင်များပြုလုပ်၍ အစေ့စိုက်ပျိုးပြီး မျိုးအနေဖြင့် တစ်ဧကလျှင် နှစ်တင်ခွဲနှုန်း အသုံးပြုကြောင်း၊ ပဲမြစ်မျိုးကို မလိုင်မျိုးနှင့် ဝက်ပဲမျိုးများကို အများဆုံးစိုက်ပျိုးပြီး တစ်တင်လျှင် ကျပ် ၂၅၀၀၀၀ ရှိကြောင်း၊ တစ်ဧကကုန်ကျစရိတ်မှာ ကျပ် ၁၅၀၀၀၀ ဝန်းကျင်ခန့် ရှိကြောင်း၊ အထွက်နှုန်းအနေဖြင့် တစ်ဧကလျှင် များမီ ၈၀၀-၉၀၀ ပိဋကတ် အထွက်ရှိပြီး ပဲမြစ်တင်ပေါ်ချိန်တွင် တစ်မိသားစုလျှင် ကျပ် ၅၅၀၀ မှ ၆၀၀၀ ရှိပြီး မယအချိန် ပဲမြစ်များ လိုင်လှိုင်ပေါ်ချိန်တွင် တစ်မိသားစုလျှင် ကျပ် ၃၀၀၀-၃၅၀၀ ဈေးနှုန်းများဖြင့် အရောင်းအဝယ်ဖြစ်နေကြောင်း၊ တစ်ဧက အကျိုးအမြတ်အနေဖြင့် ကျပ် ၈၅၀၀၀-၉၀၀၀၀၀ ဝန်းကျင်ခန့် ရရှိကြောင်း၊ ပဲမြစ်စိုက်ပျိုးသူ တောင်သူတစ်ဦး၏ ပြောချက်အရ သိရသည်။ DOCA (မန္တလေး)

ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်ပပို့ကုန်တင်ပို့မှုမှာ တန်ဖိုးအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၅၄ သန်းကျော်ရှိ

(၉-၁၂-၂၀၂၃ မှ ၁၅-၁၂-၂၀၂၃) ရက်နေ့အထိ ရက်သတ္တပတ်တွင် ပို့ကုန်လိုင်စင်ထုတ်ပေးမှုနှင့် အမှန်တင်ပို့မှုစာသွင်း

တန်ဖိုး-အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း

စဉ်	အကြောင်းအရာ	ပင်လယ်ရေကြောင်း		နယ်စပ်		ရေပေါင်း	
		စတင်ရေ	တန်ဖိုး	စတင်ရေ	တန်ဖိုး	စတင်ရေ	တန်ဖိုး
၁	ပို့ကုန်လိုင်စင်	၂၃၂	၁၀၀.၈၆၈	၂၅၆	၃၃.၅၀၈	၂၆၈	၁၃၄.၃၇၆
၂	အမှန်တင်ပို့မှု		၁၅၅.၀၅၂		၅၅.၄၈၆		၂၁၀.၅၃၈
(၂)	လယ်ယာထွက်ပစ္စည်း		၅၅.၃၄၄		၁၃.၁၈၀		၆၈.၅၂၄
(၂)	တိရစ္ဆာန်ထွက်ပစ္စည်း		၁၀.၁၃၁		၁၀.၀၅၅		၂၀.၁၈၆
(၂)	မေတ္တာထွက်ပစ္စည်း		၅၅.၃၄၄		၁၀.၀၅၅		၆၅.၄၀၀
(၂)	သတ္တုထွက်ပစ္စည်း		၃၂.၅၀၉		၂၀.၀၅၅		၅၂.၅၆၄
(၂)	သစ်ဆေးထွက်ပစ္စည်း		၁၃.၀၅၅		၁၀.၀၅၅		၂၃.၁၁၀
(၂)	စက်ယူကုန်ထွက်ပစ္စည်း		၅၅.၃၄၄		၅၅.၃၄၄		၁၁၀.၆၈၈
(၂)	မရိတ်ထွက်ပစ္စည်း		၁၀.၀၅၅		၁၀.၀၅၅		၂၀.၁၁၀

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်ပပို့ကုန်တင်ပို့မှုမှာ ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ တန်ဖိုးအမေရိကန် ဒေါ်လာ ၂၅၄ သန်းကျော် ရှိသည်။ ယခုအထိတွင် လယ်ယာ ထွက် ကုန်၊ တိရစ္ဆာန်၊ နှစ်၊ ပဲ၊ သွား၊ တစ်သွား၊ တစ်ရောင်၊ သစ်သီး၊ ငါး၊ ရေခဲသေတ္တာ၊ ကော်ဖီ စသည့် နှစ်ရှည်သီးနှံထွက်ကုန်များ၊ သွပ်၊ ကြေးနီ၊ သတ္တုထွက်ပစ္စည်း၊ စက်မှုကုန်များ၊ CMP ချပ် ဖြီး အထည်တို့ ပို့ကုန်တင်ပို့နိုင်ခဲ့သဖြင့် ပြီးခဲ့သည့် ရက် သတ္တပတ်ထက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၃ သန်းကျော် ပိုမိုတင်ပို့နိုင်ခဲ့သည်။

ကမ္ဘာ့ဆန်စပါးစျေးကွက်၌ အယ်လ်ဗီညီ ရာသီဥတု၏ သက်ရောက်မှုများကြောင့် ဆန် ရောင်းလိုအား / ဝယ်လိုအား မြင့်မားမှုများဖြင့် ပေါ်လာပြီး ဆန်တင်ပို့ / ဆန်တင်သွင်းနိုင်ငံများ၏ နိုင်ငံအလိုက် အစီအစဉ်များကောင်းကောင်းလုပ်ဆောင်မှုများကြောင့် ဆန်တင်ပို့မှု တွေ့ရှိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လယ်ယာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မြေမြှုပ်နှံရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ၏ စာရင်းများအရ စပါး၊ ဓွေစပါး၊ ထွက်ရှိမှုမှာ ညီညွတ်စွာ ဆန်တင်ပို့နိုင်ခဲ့သဖြင့် ပြည်တွင်းစားသုံးမှုမှာ ဆန်တင်ပို့မှု ၅ ဘဝ ၅ သန်းရှိသဖြင့် ပိုလျှံမှုတန်ဖိုးရှိ သုံးသန့်ကျော်ရှိကြောင်း ခန့်မှန်းတွက်ချက်ရရှိသည်။ နှစ်အလိုက် ပြည်ပတင်ပို့မှုတွင် ဆန်၊ ဆန်ကွဲ တန်ဖိုးရှိ ၃ ဘဝ ၆ သန်းအထိ အများဆုံးတင်ပို့နိုင်ခဲ့ သည်။

မိမိတို့ နိုင်ငံတွင် စိုက်ပျိုးရေးကို အဓိက ဆောင်ရွက်ပြီး စားရေးကွာရှားမှုလုံခြုံရေး နိုင်ငံဖြစ်သည့် အလားတူစွာ စားသုံးမှုပိုမို လုံခြုံမှုရှိ ပြည့်ပတ်သည့် ပိုင်း နိုင်ငံခြားဝင်ငွေ ရှေ့စေ့ရရှိနိုင်ရေးသည်လည်း အဓိက

ကျသည့် အခန်းကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်၌ ကမ္ဘာ့ဆန် ဝယ်လိုအားတက်လာပြီး ကမ္ဘာ့ဆန် စျေးကွက်အသီးသီးရှိ ဆန်စျေးနှုန်းများမြင့်မားလာ မှုနှင့်အတူ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု (Commodity Flow) တွင် ပါဝင်သည့် ပြည်တွင်းတောင်သူများ လုပ်ငန်းရှင် များလည်း ပို့ကုန်တင်ပို့မှု၌ အမြင့်စျေးရရှိပြီး တွက်ကြေးကုန်ဖြစ်သည်။ တစ်ဖက်တွင်လည်း ပြည်တွင်းဆန် စျေးနှုန်းတက်ပြီးဖြစ်နေသည့် ဆန်ကွဲ ကျန် အလုံအလောက်ရှိစေရေးကို သက်ဆိုင်ရာ အသင်းအဖွဲ့များ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် စီမံထိန်းကျောင်း ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီးဖြစ်သည်။ စပါးမျိုးကောင်းမျိုးသန့်များဖြင့် စက်မှုလယ်ယာ စနစ်ကို ပိုင်းဝန်းဖော်ဆောင်ခြင်းဖြင့် စပါးအထွက် ကျင့်စဉ်များအား ပြောင်းလဲအောင်မြင်စေရန် ပြည်ပပို့ကုန်တင်ပို့ခြင်း တင်ပို့နိုင်ရေးအတွက် ဆန်စပါးအပြင် ဆီထွက်သီးနှံ နေကြာ၊ မြေပဲ၊ နှစ်၊ ပဲမျိုးနွယ်၊ လယ်ယာထွက်ကုန် များကို နည်းစနစ်စနစ်ကုန်စွာ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်စေရေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ရှိသည့် ထွက်ကုန်များအား ယခုထက် ပိုမိုတင်ပို့နိုင်ရေးကို တောင်သူအဖွဲ့များ၊ ကုန်စည်ပိုင်ဆိုင် အသင်းအဖွဲ့များ၊ ကမ္ဘာ့စီလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနအားလုံး ပိုင်းဝန်းကြိုပေးဆောင် ရွက်ကြစေလိုကြောင်း အသိပေးထားသည်။

ခွင့်ပြုခြင်းရာမှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှစ၍ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လျော့ချ၍ ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိသည်။ အသေးစား၊ အလတ်စားနှင့် အငယ်စားလုပ်ငန်းရှင် များ အတွက် နိုင်ငံတော်မှ အားပေးကူညီသောသွင်းဖြင့် ဆန်၊ ဆန်ကွဲ တန်ဖိုးရှိ ၂၆၀ နှင့်အောက် ပို့ကုန် များလည်း ပို့ကုန်တင်ပို့မှု၌ အမြင့်စျေးရရှိပြီး သို့သော်လည်းကောင်း စစ်ဆေးခြင်းကို မြေလျှော့ဆောင် ရွက်ပေးထားပြီးဖြစ်သည်။

အဓိကပို့ကုန်အများဆုံး(၁၀)မျိုး စာရင်း
၁-၄-၂၀၂၃ မှ ၁၅-၁၂-၂၀၂၃ နေ့အထိ

ပို့ကုန်အများဆုံးတင်ပို့သည့် နိုင်ငံ (၁၀) စာရင်း
၁-၄-၂၀၂၃ မှ ၁၅-၁၂-၂၀၂၃ နေ့အထိ

တန်ဖိုး-အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း				တန်ဖိုး-အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း			
စဉ်	အကြောင်းအရာ	စတင်ရေ	တန်ဖိုး	စဉ်	အကြောင်းအရာ	စတင်ရေ	တန်ဖိုး
၁	မြန်မာနိုင်ငံ	၂၃၂	၁၀၀.၈၆၈	၁	ထိုင်း	၂၆၈	၁၃၄.၃၇၆
၂	အိန္ဒိယ	၁၀၀.၈၆၈	၃၃.၅၀၈	၂	အိန္ဒိယ	၁၃၄.၃၇၆	၆၈.၅၂၄
၃	အိန္ဒိယ	၁၀၀.၈၆၈	၃၃.၅၀၈	၃	အိန္ဒိယ	၁၃၄.၃၇၆	၆၈.၅၂၄
၄	အိန္ဒိယ	၁၀၀.၈၆၈	၃၃.၅၀၈	၄	အိန္ဒိယ	၁၃၄.၃၇၆	၆၈.၅၂၄
၅	အိန္ဒိယ	၁၀၀.၈၆၈	၃၃.၅၀၈	၅	အိန္ဒိယ	၁၃၄.၃၇၆	၆၈.၅၂၄
၆	အိန္ဒိယ	၁၀၀.၈၆၈	၃၃.၅၀၈	၆	အိန္ဒိယ	၁၃၄.၃၇၆	၆၈.၅၂၄
၇	အိန္ဒိယ	၁၀၀.၈၆၈	၃၃.၅၀၈	၇	အိန္ဒိယ	၁၃၄.၃၇၆	၆၈.၅၂၄
၈	အိန္ဒိယ	၁၀၀.၈၆၈	၃၃.၅၀၈	၈	အိန္ဒိယ	၁၃၄.၃၇၆	၆၈.၅၂၄
၉	အိန္ဒိယ	၁၀၀.၈၆၈	၃၃.၅၀၈	၉	အိန္ဒိယ	၁၃၄.၃၇၆	၆၈.၅၂၄
၁၀	အိန္ဒိယ	၁၀၀.၈၆၈	၃၃.၅၀၈	၁၀	အိန္ဒိယ	၁၃၄.၃၇၆	၆၈.၅၂၄

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူ နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် အကောက် ခွန်ခံးဦးဌာန၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များက စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မြန်မာ့အင်မူဆိပ်ကမ်း၌ ကုန် သေတ္တာ တစ်လုံးအတွင်းမှ သွင်းကုန် ကြောညာလွှာတွင် ကြောညာထားခြင်း မရှိသည့် ပိတ်လိပ်အမျိုးအစားအဆင့် ၁၂၄၂ လိပ် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ကျော် ၄၅၂၅၀၀၀၀)ကိုလည်းကောင်း၊

မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေး ရေးစခန်း၌ မြဝတီမြို့မှ ရန်ကုန် ဖြည့်သွင်းပေးဆောင်သည့်မော်တော် ယာဉ် တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင် စာရက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ပုစွန်တစ် ကောင် စားအုန်းဆီ ၁၆ လီတာထက် ပိုမိုသည့် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ကျော် ၅၀၀၀၀၀)နှင့် အဆိုပါ ပစ္စည်း များ တင်ဆောင်လာသည့် Nissan Caravan Mini Bus တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျော် ၁၅၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ ရတနာတိုင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျော် ၅၀၀၀၀၀၀ နှင့် အဆိုပါ ပစ္စည်း များနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

XMAS Warping Paper တ ၃၀၀၀ Lactasoy ပိန့် သွား ၇၂၀၀၊ အပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်း ၁၄ မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျော် ၃၅၂၄၀၀၀)နှင့် အဆိုပါ ပစ္စည်း များ တင်ဆောင်လာသည့် Nissan Diesel Truck တစ်စီး (ခန့်မှန်း တန်ဖိုးကျော် ၂၅၀၀၀၀၀)၊ အကောက်ခွန်လုပ် ထုံး လုပ်နည်းများအရလည်းကောင်း၊ စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးကျော် ၅၅၀၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးအရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက် ရေး အဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျ ပူးပေါင်းအဖွဲ့က

စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ သို့ဖြစ်ပါ၍ ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက် မှုကျမြို့နယ်အတွင်း၌ လိုင်စင်မဲ့ Dump Truck မော်တော်ယာဉ် တစ်စီးနှင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ မှ သိရသည်။ သတင်းစဉ်



မြဝတီမြို့ (၇၆)နှစ်မြောက်လွတ်လပ်ရေးနေ့အကြို အားကစားပြိုင်ပွဲများကျင်းပ

မြဝတီ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက်တွင် ကျင်းပသည့် (၇၆)နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အကြို အားကစားပြိုင်ပွဲများကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက ကရင်

၍ အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ဖြန့်ဖြူးမှုလုပ်ငန်းကြိုကျောင်း တည်ထောင်သူ ဦးသန်းမြကလည်းကောင်း၊ သမီးငယ်များအနေဖြင့် ပညာသင် မြင်စားတိုးတက်သည့် သာမက အားကစားစားတေးသီချင်းဖြင့် သီဆို

အလင်းရောင်ဖြင့် ပြည်သူ့အကျိုးဆောင်ပေးနိုင်မည့် အထက်ကျိုင်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း

ပြည်နယ်အတွက်၊ နိုင်ငံအတွက် လိုအပ်သော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ပေးနိုင်ရန် နှစ်စဉ်ရောင်းချရန် အသုံးပြု၍ အထက်ကျိုင်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အထက်ကျိုင်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းသည် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ကျိုင်းတောင်းမြို့အနီး တည်ရှိပြီး ယင်းစီမံကိန်းကို ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန အမှတ်(၅) တည်ဆောက်ရေးမှ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

လင်းသစ်

အင်ဂျင်နီယာအဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ Changjiang Survey, Planning, Design and Research Co., Ltd. (CSPDR)နဲ့ ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေပြီး နည်းလမ်းသတ်မှတ်ချက်တွေနဲ့ တည်ဆောက်မှု လုပ်ငန်းတွေ အားလုံးကိုတော့ ကျွန်တော်တို့ဌာနရဲ့ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း အင်ဂျင်နီယာတွေနဲ့သာ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်”ဟု ညွှန်ကြားရေးမှူးက ပြောကြားပါသည်။
အထက်ကျိုင်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းတွင် ဆောင်ရွက်သည့် တစ်ဖက်ဖက်အစားအသွယ် အလျားပေ ၁၈၀၀၊ အမြင့် ပေ ၂၃၀ ရှိ Zone Type (ဇုန်အမျိုးအစား) ကျောက်ဖြည့်မြေသားတစ်ဖြစ်ပြီး တစ်တွင် အသုံးပြုရမည့် တစ်ဖက်ကျောက်/ရေစစ်သံများကိုလည်း အရည်အသွေးပိုင်ဆိုင်ရာများ ထပ်မံစစ်စစ်မ်းသပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



အထက်ကျိုင်းတောင်းစီမံကိန်းတစ်ခုလုံး၏ Plan View ။

“အထက်ကျိုင်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းတွင် ဆောင်ရွက်သည့် တစ်ဖက်ဖက်အစားအသွယ် အလျားပေ ၁၈၀၀၊ အမြင့် ပေ ၂၃၀ ရှိ Zone Type (ဇုန်အမျိုးအစား) ကျောက်ဖြည့်မြေသားတစ်ဖြစ်ပြီး တစ်တွင် အသုံးပြုရမည့် တစ်ဖက်ကျောက်/ရေစစ်သံများကိုလည်း အရည်အသွေးပိုင်ဆိုင်ရာများ ထပ်မံစစ်စစ်မ်းသပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့စစ်မ်းသပ်ပြီး လိုအပ်သည့်အရည်အသွေး ရရှိမှုသာလျှင် တည်ဆောက်မှု လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်”

ထိုသို့စစ်မ်းသပ်ပြီး လိုအပ်သည့်အရည်အသွေး ရရှိမှုသာလျှင် တည်ဆောက်မှု လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် ပင်မတစ်ဖက်ဖက်အစားအသွယ် အမြင့် ပေ ၂၃၀ ရှိ Zone Type (ဇုန်အမျိုးအစား) ကျောက်ဖြည့်မြေသားတစ်ဖြစ်ပြီး တစ်တွင် အသုံးပြုရမည့် တစ်ဖက်ကျောက်/ရေစစ်သံများကိုလည်း အရည်အသွေးပိုင်ဆိုင်ရာများ ထပ်မံစစ်စစ်မ်းသပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုအတွက် လိုအပ်သည့်အရည်အသွေးပိုင်ဆိုင်ရာများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင် ပင်မတစ်ဖက်ဖက်အစားအသွယ် အမြင့် ပေ ၂၃၀ ရှိ Zone Type (ဇုန်အမျိုးအစား) ကျောက်ဖြည့်မြေသားတစ်ဖြစ်ပြီး တစ်တွင် အသုံးပြုရမည့် တစ်ဖက်ကျောက်/ရေစစ်သံများကိုလည်း အရည်အသွေးပိုင်ဆိုင်ရာများ ထပ်မံစစ်စစ်မ်းသပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၅၁ မဂ္ဂါဝပ်ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်မည့် လက်ရှိ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော အထက်ကျိုင်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းသည် ၁၇ မဂ္ဂါဝပ် ထုတ်လုပ်နိုင်မည့် ဓာတ်အားပေးစက်သုံးလုံးဖြင့် စုစုပေါင်း တပ်ဆင်စက်အင်အား ၅၁ မဂ္ဂါဝပ် ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထုတ်လုပ်ရရှိသည့် ဓာတ်အားကို ၂၃၀ ကေဗီ မဟာဓာတ်အားလိုင်းဖြင့် နှစ်စဉ်ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံသို့ ချိတ်ဆက်ပို့လွှတ်၍ နိုင်ငံတော်ဓာတ်အားစနစ်မှ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်တည်ဆောက်နေခြင်းဖြစ်သည်။

“စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်မှုအနေနဲ့ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလအထိ စီမံကိန်းတစ်ခုလုံးရဲ့ ၈၀ ဒသမ ၅၂ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးနေပြီဆိုတော့ လာမယ့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ တစ်နှစ်အတွက်မှာ စီမံကိန်းကို ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစီမံကိန်းရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်က နိုင်ငံအတွက် လိုအပ်နေတဲ့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ပြည့်ဆည်းဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ဖို့ ဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ ဌာနအနေနဲ့ ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်” ဟု လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတိုးလွင်က ပြောကြားသည်။

၂၀၀၆ ခုနှစ်အတွင်း နှစ်စဉ်ရောင်းချရန် အသုံးပြု၍ အထက်ကျိုင်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းတွင် ပါဝင်မည့် ရေအားအဆောက်အအုံများ၏ တည်နေရာများ၊ ဘူမိဗေဒအခြေအနေ စစ်မ်းသပ်မှုများ လိုအပ်သော တည်ဆောက်ရေး ပစ္စည်းများ၏ အရည်အသွေးပိုင်ဆိုင်ရာများ စစ်မ်းသပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ အကြို တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းများ ထို့အတွက် စီမံကိန်း၏ ချဉ်းကပ်လမ်းများဖောက်လုပ်ခြင်း၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ ဆောက်လုပ်ခြင်း စသည့် အကြို တည်ဆောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နေဆဲကာလ၌ အတိုင်ပင်ခံ အင်ဂျင်နီယာ

အဖွဲ့ဖြစ်သည့် ဂျပန်နိုင်ငံမှ NEWJEC အဖွဲ့နှင့်လည်းကောင်း၊ နော်ဝေနိုင်ငံမှ Nor-Consult/Multi-Consult အဖွဲ့ဖြင့်လည်းကောင်း အသေးစိတ်တိုင်းတာမှုများ ဒီဇိုင်းပုံစံ ထုတ်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း ရေအားလျှပ်စစ် အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ “စီမံကိန်းရဲ့ အစောပိုင်းကာလတွေမှာ ဂျပန်နိုင်ငံ၊ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံနဲ့ နော်ဝေနိုင်ငံတွေက ပညာရှင်တွေနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ အခုကတော့ တရုတ်နိုင်ငံက အတိုင်ပင်ခံ

ဖော်ရေးဦးစီးဌာနသည် နိုင်ငံတော်အတွက် လိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို ပြည့်ဆည်းရန် တပ်ဆင်စက်အင်အား ၅၅ မဂ္ဂါဝပ် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးနိုင်သည့် ကျိုင်းတောင်းရေအား လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံကိုလည်း ၂၀၀၉ ခုနှစ် မတ် ၂၆ ရက်က အောင်မြင်စွာ တည်ဆောက်ပေးခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ကနဦး စူးစမ်းလေ့လာမှုများ ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာနသည် ကျိုင်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ တည်ဆောက်နေဆဲ ကာလဖြစ်သည့်



ရေသွယ်ခွဲမင်လိုက် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု။



ရေခဲနားတစ်ခုဖြင့် ဂိတ်တံခါးတပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်စဉ်။

မြန်မာထွက်ကုန် ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်များ ပြည်ပနိုင်ငံများ၏ ဝယ်လိုအားကြောင့် အရောင်းအဝယ်သွက်လက်ကောင်းမွန်လျက်ရှိ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၂၄
မန္တလေးဒေသတွင်း မန္တလေးဈေးကွက်သို့ စတင် ဝင်ရောက်လာသည့် မြန်မာထွက်ကုန် ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်များကို ပြည်ပနိုင်ငံများ၏ ဝယ်လိုအားကြောင့် မြန်မာထွက်ကုန် အရောင်းအဝယ်များ သွက်လက်ကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း မန္တလေးပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ဝယ်ယူကြပါသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်းသို့ ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်များ ချောက်၊ ကျောက်ပန်းတောင်း၊ မကျေး၊ မြင်းမူနှင့် မုံရွာ စသည့်ဒေသများမှ ဝင်ရောက်လာကြောင်း ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်များသည် ရာသီဥတုကောင်းမွန်မှုကြောင့် အထွက်နှုန်းကောင်းကာ အရောင်းအဝယ်နှင့် အလုပ်အမှုဆောင်များ ကောင်းမွန်သဖြင့် မြန်မာထွက်ကုန် အရောင်းအဝယ် သွက်လက်ကောင်းပါသည်။ ယခုလက်ရှိဈေးနှုန်းအခြေအနေဖြင့် ပစ်ခင်းဒုက္ခသည် သုံးတင်းဝင်တစ်ဆီလျှင် ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀ အထိ ရောင်းချနိုင်ပြီး အရောင်းအဝယ်များ ကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း မန္တလေးမြို့မှ စိုးဝင်းမြင့် ပုံနှိပ်ပေးသော အချက်အလက်များ ပြောသည်။

"ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်တွေ အခုရက်ပိုင်းမှာ မန္တလေး

ဈေးကွက်ထဲကို စတင် ဝင်ရောက်လာပါတယ်။ ပစ်ခင်းဒုက္ခသည် မြန်မာထွက်ကုန်တွေက စားသုံးမှု နည်းပါတယ်။ အဓိကအိန္ဒိယလူမျိုးတွေက မြန်မာပစ်ခင်းဒုက္ခသည်တွေက စားသုံးမှု အရသာမှာလည်း တစ်ဖွဲ့ထူးတော့ကြောင့် ကြိုက်နှစ်သက်ပြီး ဝယ်ယူကြပါတယ်။ ထွက်ကုန်ပုံစံ ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်ကုန်ပြည်က ဖြည့်ပို့ကုန်အနေနဲ့ နှစ်စဉ်တင်ပို့ကြပါတယ်။ ဈေးကွက်ကလည်း အခိုင်အမာရရှိပြီပဲ။ မြန်မာပြည်အနေနဲ့က အနီးစပ်ဆုံး အိန္ဒိယနိုင်ငံရဲ့ ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်တာကြောင့် မြန်မာပြည်ဟာ အိန္ဒိယဈေးကွက်မှာ အရေးပါတဲ့နိုင်ငံ ဖြစ်ပါတယ်။ ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်များအတွက် များနေတာကြောင့် ဈေးကွက်အတွင်းမှာ အရောင်းအဝယ်တွေ ကောင်းနေပါတယ်။ ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်ပို့ကုန်အနေနဲ့ အိန္ဒိယတင်ပို့တာပါပဲ။ နိမိတ်၊ ဘက်လား၊ ခေ့ရှီနီ၊ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတို့ကလည်း နှစ်စဉ်ပုံမှန်ဝယ်ယူနေကြပါတယ်။ ဒီပစ်ခင်းဒုက္ခသည်များက အရောင်းအဝယ်ကောင်းနေကြပါပဲ။ ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်များက အရောင်းအဝယ်ကောင်းနေကြပါတယ်။" ဟု သုံးစွဲသူ ပြောသည်။

မြန်မာနိုင်ငံမှထွက်ရှိသည့် ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်များသည်



မန္တလေးကုန်စည်ပိုင်ပိုင် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်နေသူများ။

အနီး ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်များနှင့် ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်များကို ဝယ်ယူပြီး အစားသုံးပေးရုံကြောင့် မြန်မာပြည်အလယ်ပိုင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကျေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ပစ်ခင်းဒုက္ခသည်များအနေဖြင့် ပိုမိုတိုးချဲ့ ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေယာဦးစီးဌာနက ပြောသည်။

စင်းထက်အောင် (မန်ကိုယ်ပွား)



မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်၌ ကျေးရွာချင်းဆက် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီး

မော်လမြိုင်ကျွန်း ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်၌ ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန (ရုံးမူ) က ၂၀၂၂-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာချင်းဆက်ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု အခြေအနေများကို ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်က မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်ဦးစီးဌာနရုံးချုပ်မှ စစ်ဆေးရေးအရာရှိချုပ် ဦးရေခိုင်ထွန်း၊ မြို့နယ်တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာ ဒေါ်ခင်မိုးညွှန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ စီမံကိန်းကော်မတီဝင်များနှင့်အတူ စခန်းကြီးကျေးရွာတွင် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

အဆိုပါ မော်လမြိုင်-ရန်ကင်းကားလမ်းတာမှ စခန်းကြီး-ပုတီးရိုးကျေးရွာချင်းဆက် ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း (၀/၃ မိုင်) အကျယ် ၁၂ မေ၊ အမြင့်ခုနစ်လက်မရှိပြီး ၂၀၂၂-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင်ဒေသကြီးနှင့်လုပ်ငန်းရပ်ငွေရင်း ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၃၃ သာမ မှ သန့်ဖြင့် မြို့နယ်ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက ကြိုကြံ့တွဲ၍ တင်ဒါအောင်ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပြီး လုပ်ငန်းများအားလုံး ရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်ပြီးပါက အကျိုးပြု ကျေးရွာအုပ်စုခြောက်အုပ်စုကျေးရွာ ၂၆ ရွာနှင့်အိမ်ခြေ ၂၃၈၅ အိမ်နှင့်လူဦးရေစာရင်းကော်မတီအား အကျိုးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မော်လမြိုင် (မြန်/ဆက်)

စာမျက်နှာ ၂၅ မှ
စီမံကိန်းတွင် လိုအပ်သော ရေပမာဏကို ထိန်းချုပ်၍ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံသို့ ပို့လွှတ်နိုင်ရန် ဥမင်လိုဏ်နှင့် တစ်ဆက်တည်း အပေါ်ဘက်သို့ တူးဖော်ဖောက်လုပ်ရသည့် အချင်း ၈၂ ဗေ၊ အနက် ၁၅၅ ဗေရှိ ဒေါင်လိုက်ရေတိန်းတံ၏ ပြန်လည်တည်ဆောက်မှု တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။ မြို့ပြဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများအားလုံး ဆောင်ရွက်ပြီးစီးထားပြီး ဂိတ်တံခါးတပ်ဆင်ခြင်း လုပ်ငန်းကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
နိုင်ငံအတွင်း ပထမဆုံး ဆောင်ရွက်သည့်ပုံစံ ပင်မတံတွင် သိုလှောင်ထားသော ရေများနှင့် ဓာတ်အားပေးစက်များကို လုပ်ပတ် မောင်းနှင်စေမည့်အပြင် မိုးတွင်းကာလတွင် စီမံခန့်ခွဲရေးများ သည့်အတွက် ပိုလျှံမည့် ရေများအား တစ်ကို ထိန်းချုပ်မှုမရှိစေရန် မူလ ချောင်းရေလမ်းကြောင်းသို့ စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းပေးရန် အကျယ်ပမ ၄၀၀ ရှိသည့် ရေလျှပ်စစ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပထမဆုံး ဆောင်ရွက်သည့် ပုံစံဖြင့်သည့် Labyrinth Type Weir အမျိုးအစား (လွှဲသွားပုံစံ) ကို တည်ဆောက်ထားသည်။ ယခုအခါ အပြားသတ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်သည်။
စီမံကိန်းတစ်ခုလုံး ပြီးစီးမှု အတိုင်း အတာဝန်နှင့် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံနှင့် ဆက်စပ်သော ဝိဇ္ဇာအခြေ သံမဏိပိုက်



ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ သံကူကွန်ကရစ်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်စဉ်။

တပ်ဆင်ခြင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲကွဲ တည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းများသာ အပြားသတ်ဆောင်ရွက်ရန် ကျန်ရှိတော့သည်။ အထက်ကျဉ်းတောင်း ရေအား လျှပ်စစ်စီမံကိန်းအတွက် လိုအပ်သည့် စက်မှုလုပ်စစ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဖွဲ့စည်းပေးမှုများ ပေးလုပ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းကို တရုတ်နိုင်ငံ Consortium of DEIC & GF နှင့် စာချုပ်ချုပ်ဆို၍ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ရေအား

လျှပ်စစ်စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှု အနည်းဆုံးဖြစ်စေမည့် စီမံကိန်းများကို ဦးစားပေး ရွေးချယ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အထက်ကျဉ်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းသည် ကန့်သတ်ချက်များနှင့်အညီ ပေးပေးမှု ၁၀၀၀၀၀ သာ ရှိသည့်အတွက် လူမှုပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု နည်းပါးသည့် စီမံကိန်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြင့် ဒေသခံ ပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်ရန်အတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေမည်ဖြစ်သည်။
"အထက်ကျဉ်းတောင်းရေတံခွန် ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ တည်ဆောက်ပေးခြင်းဖြင့် အထက်ကျဉ်းတောင်းရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းကလည်း ပြီးဆုံးပြီး ဝယ်ယူမှုတွေကို အထောက်အကူပြုပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ လျှပ်စစ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြင့် ဒေသခံ ပြည်သူများကို အကျိုးစီးပွားကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း ပါက ဓာတ်အားပေးစက်ရုံမှ နှစ်စဉ် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ၂၆၅ သန်း ကီလိုဝပ် နာရီကို မဟာဓာတ်အားစနစ်ဖြင့် ချိတ်ဆက်ကာ လူဦးရေခန့်သိန်းခန့်ကို လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တိုးတက်သုံးစွဲစေနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ရှမ်းပြည်နယ် ဝယ်ယူမှုများကို လျှင်လင်ခရိုင်၊ နမ့်စန်ခရိုင်နှင့် လင်းဒေးခရိုင်အတွင်းရှိ ဒေသခံ ပြည်သူများ သုံးစွဲရန် လိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို အထောက်အကူပြု ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည်အပြင် ပိုလျှံသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို မဟာဓာတ်အား ကွန်ရက်မှတစ်ဆင့် ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးကာ အလင်းရောင်ဖြင့် ပြည်သူအကျိုးကို ဆောင်ပေးနိုင်မည် စီမံကိန်းတစ်ခု ဖြစ်ပါကြောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း ပါက သိသည်။"

အထည်ဖော်ရာတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ရန်ရေသည် အဓိကအခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်နေသည့်အတွက် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ အကျိုးစီးပွားကို ဖြစ်ထွန်းစေနိုင်သော အထက်ကျဉ်းတောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းကို သတ်မှတ်ထားသည့် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ပြီးစီးဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။
ပြည်သူအကျိုးကို ဆောင်မည့် စီမံကိန်း ယင်းရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း ပြီးစီးပါက ဓာတ်အားပေးစက်ရုံမှ နှစ်စဉ် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ၂၆၅ သန်း ကီလိုဝပ် နာရီကို မဟာဓာတ်အားစနစ်ဖြင့် ချိတ်ဆက်ကာ လူဦးရေခန့်သိန်းခန့်ကို လျှပ်စစ်ဓာတ်အား တိုးတက်သုံးစွဲစေနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ရှမ်းပြည်နယ် ဝယ်ယူမှုများကို လျှင်လင်ခရိုင်၊ နမ့်စန်ခရိုင်နှင့် လင်းဒေးခရိုင်အတွင်းရှိ ဒေသခံ ပြည်သူများ သုံးစွဲရန် လိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို အထောက်အကူပြု ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည်အပြင် ပိုလျှံသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို မဟာဓာတ်အား ကွန်ရက်မှတစ်ဆင့် ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးကာ အလင်းရောင်ဖြင့် ပြည်သူအကျိုးကို ဆောင်ပေးနိုင်မည် စီမံကိန်းတစ်ခု ဖြစ်ပါကြောင်း ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း ပါက သိသည်။"

ပင်လယ်စားပြဿနာ၏ ပြန်ပေးဆွဲခြင်းခံထားရသည့် မြန်မာသင်္ဘောသားများပါ ဘူလ်ဂေရီးယားပိုင် MV Ruen သင်္ဘောနှင့် ပတ်သက်၍ ပါဝင်သွားသူများ၏မိသားစုများက ဆက်သွယ်လာခြင်းမရှိသေးဟု MSF ပြော

ရန်ကုန်၊ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - ပင်လယ်စားပြဿနာ၏ ပြန်ပေးဆွဲခြင်း ခံရထားရသည့် မြန်မာသင်္ဘောသားများပါ ဘူလ်ဂေရီးယားပိုင် MV Ruen သင်္ဘော(ယာဉ်) နှင့်ပတ်သက်၍ ပါဝင်သွားသူများ၏မိသားစုများက ဆက်သွယ်လာခြင်း မရှိသေးကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ပင်လယ်ရဲဘူးသင်္ဘောသား အလုပ်သမားများ အဖွဲ့ချုပ် (MSF) မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ဆိုသည်။ NAVIBULGAR သင်္ဘောကုမ္ပဏီပိုင် အဆိုပါသင်္ဘောသည် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ ထွက်လာခဲ့ကာ စင်ကာပူတွင် တစ်ထောက်နားခဲ့ပြီး တရုတ်နိုင်ငံတွင် နောက်ဆုံး



ဆိုက်ကပ်ရန် ဖြစ်သော်လည်း လမ်းတွင် အဆက်အသွယ် ပြတ်တောက် သွားပြီးနောက်

နောက်ဆုံးတွင် ပင်လယ်အပြင် များ၏ ပြန်ပေးဆွဲခံထားရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရခြင်းဖြစ်ကာ

သင်္ဘောအမှုထမ်း ၁၈ ဦး ပါဝင်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံသားနှင့် ဘူလ်ဂေရီးယား နိုင်ငံသားများဖြစ်ကြောင်း ကနဦး သိရသည်။ “အချို့နိုင်ငံ ကာလကရင်စွာ ရဲ့သင်္ဘောစုတွေ ကိုယ်တိုင်က လာအကြောင်းကြားတာ မရှိသေးဘူး။ သို့သော်လည်းကောင်း ပတ်လည် ချော့တိုက်ခံရတာ ဟုတ်တယ်။ မြန်မာတွေပါဝယ် ဆိုတာလည်း ဟုတ်တယ်။ သို့သော်လည်းကောင်း လာတာတွေမရှိသေးဘူး။ မိသားစုတွေ မလောင်းတော့ ဘာဖြစ်နေ တယ်ဆိုတာ ပြောလို့ရသေးဘူး” ဟု MSF မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ဆိုသည်။

အဆိုပါသင်္ဘောနှင့် ပတ်သက်၍ ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် အိန္ဒိယ ရေတပ်မှ စစ်သင်္ဘော INS Kochi က ကြားဖြတ်ဟန့်တာပြီး ရဟတ် ပင်လယ်စားပြဿနာက ဓားစာခံ အဖြစ် မိမ်းထားကြောင်း သိရကာ မပြတ်တမ်း စောင့်ကြည့်မှုများ နှင့် ညှိနှိုင်းမှုများလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့နောက် ဒီဇင်ဘာ ၁၄ ရက် တွင် ဆိုဗီယက် ရေတပ်မှ ဝင်ရောက် အထူးသို့ သင်္ဘောရောက်သွားခဲ့ကာ အဆိုပါသင်္ဘောတွေင်

ခံရတော်မူသော အမှုထမ်းတစ်ဦးကိုလည်း ပင်လယ်စားပြဿနာနှင့် သဘောတူညီချက်ရယူကာ ဆေးကုသရေး ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးပေးနိုင်ခဲ့သော်လည်း အခြားသင်္ဘောသားများမှာ ဓားစာခံအဖြစ်ရရှိခဲ့သဖြင့် အိန္ဒိယ ရေတပ်ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ “အဓိကဆင်တာတွေက မိသားစုတွေ ကိုယ်တိုင်လည်း ဘယ်လိုဘယ်လို ပါသွားတယ်ဆိုတာကို မသိသေးဘဲဖြစ်ဖို့ များတယ်။ ပုဒ်မတာမျိုးလည်း ရှိနေမှာပေါ့။ အဓိကတော့ ဒီလိုဖြစ်လာနိုင်ဖို့ ပိုင်ရင်နဲ့ ငွေဘယ်လောက်ပေး ဆိုတာမျိုးကို ပင်လယ်စားပြဿနာ ညှိကြတယ်” ဟု အရေးရှိ အဆင့်ပိုမိုရသောသင်္ဘောသားတစ်ဦးက ဆက်ဖက်ချသည်။ သစ်တော်

တွဲတေးမြို့နယ်၌ ဓားဖြင့်ခုတ်ခံရ၍ အမျိုးသမီးနှစ်ဦး ဒဏ်ရာရ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တွဲတေးမြို့နယ်၌ ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်က တွဲတေးမြို့နယ်ခံရ၍ အမျိုးသမီးနှစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ညဉ့် ၈ နာရီခွဲတွင် တွဲတေးမြို့နယ် ခရီးစဉ်ကျေးရွာနေ ဦးမောင်ကြီး (၄၈)နှစ်အထိ နေအိမ်သို့ တစ်စုတည်းနေ ဇူလိုင်ကုန်(ခ)ကုလား (၁၃)နှစ်သည့် ငှက်ကြီးတောင်စား တစ်ဦးကဲ့သို့ ကိုင်ဆောင်ရာက ပြတ်တောက် သွားပြီးနောက်

တက်ရောက်ကာ ဦးမောင်ကြီး၏ နေအိမ်သို့ ခေါ်သန်းသန်းရွှေ (၄၆) နှစ်နှင့် ငင်း၏သမီးဖြစ်သူ မန္တလန် နှစ်နှင့် ငင်း၏သမီးဖြစ်သူ မန္တလန် မန္တလန်သတို့တွင် ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့သောကြောင့် ဇူလိုင်ကုန်(ခ) ကုလားက တွဲတေးမြို့ မရဲစခန်း၌ ပစ္စည်းအညံ့ အမှုမှန်အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

ပါဝါတန် အပူလှန်ရာမှ အိမ်လေးလုံး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

မုဒုံ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - မုဒုံမြို့နယ် မုဒုံမြို့နယ် မြို့မ (၁) ရပ်ကွက် သင်္ဘောဆိပ်ရုံ ဘုရင့် နောင် လမ်းဘက် (၁) လမ်း၌ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲခန့်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ အိမ်လေးလုံး ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့

ကြောင်း သိရသည်။ မြစ်ပွားရာ အဆိုပါလမ်းတွင် နေထိုင်သော ဦးတင်မောင်ဆွေ၏ နေအိမ်အပေါ်တွင် ပါဝါတန် အားသွင်းထားရာမှ အပူလှန်ရာမှ ဦးအိမ်ရာကို မီးစလောင်ကျွမ်း၍ နေအိမ်ကို မီးစတင်လောင်ခဲ့ရာ



အိမ်လေးလုံး ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြောက်မြို့နယ်၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့က ဒေသခံ ၁၀ ဦး ကျော်ကိုဖမ်းဆီးပြီး တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်တစ်ဆောင်းဖြင့် ပြန်ပေးခိုင်းသည်ဟု သတင်းတူ၊ သတင်းအမှား ရေးသားပြန်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြောက်မြို့နယ် ကျောက်တန်းရွာ အတွင်းသို့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် ညပိုင်းတွင် ဝင်ရောက်ကာ ဒေသခံ ၁၀ ဦး ကျော်ကိုဖမ်းဆီးပြီး တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်တစ်ဆောင်းဖြင့် ပြန်ပေးခိုင်းသည်ဟု Delta News Agency က သတင်းတူ၊ သတင်းအမှားများကို လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာများတွင် ရေးသားပြန်ပေးခဲ့သည်ကို တွေ့ရသည်။

အဆိုပါသတင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာ နယ်မြေမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်အရ ကျော့ရွာအတွင်း အကြမ်းဖက်မှုများ ဝင်ရောက်မှု မရှိစေရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက် ညပိုင်းတွင် ကျောက်တန်းရွာသို့ ဝင်ရောက် ရှာဖွေရာ ဖောက်ဖျက်ဆီးမှုနှင့်ပတ်သက်သည့် ပစ္စည်းအချို့ သိမ်းဆည်းရရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ဒေသခံများကို ဖမ်းဆီးခြင်းမရှိကြောင်း သိရသည်။ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး လုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး အကြမ်းဖက်အားပေးမီဒီယာများက ဖြစ်စေ၍ ဖြစ်ရပ်များကို အခြေခံ၍ မိမိတို့လိုရာဖန်တီး ရေးသားပြီး ဒေသခံပြည်သူများမှ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များအပေါ် အထင်အမြင်လွှဲများစေရန် ရည်ရွယ်ချက်



ရှိရှိ ရေးသားဖြန့်ဝေနေခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်ပါးခြင်းများ လိုက်ပါပုပ်ဆောင်ခြင်း အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ - အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူမှုဂရိတ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်စေပါစေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ချက် လှုံ့ဆော်ခြင်း ပါဝင်ဖြန့်ဝေခြင်း ဖြစ်ပေါ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရက လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု ပါဝင်ဖြန့်ဝေမှုများအပေါ် မသိနားလည်ဖြစ်စေ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလှုပ်ဆောင်ခြင်း အသုံးပြုခြင်းဖြစ်စေ ပြုလုပ်မှုဖြစ်ခြင်းစေ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအခန္ဓာအယုတ်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများပြုလုပ်ခြင်း

လှုံ့ဆော်ပါးခြင်းများကို ထပ်ဆင့်ဆောင်ရွက်ပြီး အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်အုပ်စုတို့၏ လက်ဝေခံ ဥပဒေပုဒ်မ ၂၅(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရွန်နစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၄၃(က) နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများ အရ အရေးယူခံရမည်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မေ့မပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်ဖျက် ပျက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစိန်စစ်ခြင်း ခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်စီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ထိုသို့လုပ် လာတင်ထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၃ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍

နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း ပါဝင်ဖြန့်ဝေမှုများပြု လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် “Lapyae P” Facebook အကောင့်ပိုင်ရင်းဖြစ်သူ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့နယ် ရွှေကွက်ရပ်ကွက်နေ လမ်းပိုင်(ခ) လမ်းအား မုဒုံခရိုင် ၄ နာရီခွဲခန့် အထိ (၁) နယ်မြေရှိ စခန်းမှ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးတိုက်ခိုက်မှုအရေးယူခြင်း များ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသောအဖွဲ့အစည်းများ၊ လူမှုဂရိတ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ချက် လှုံ့ဆော်ခြင်း ပါဝင်ဖြန့် ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ ပါဝင်ဖြန့်ဝေမှုများကို သတင်းထုတ်ဖော်ထုတ်အရေးယူ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

❖ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ အန္တိမရည်မှန်းချက်မှာ လွတ်လပ်၍တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေးပင်ဖြစ် ...

❖ ထို့ကြောင့် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ တစ်ရပ် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၃) တွင် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်နိုင်ငံဖွဲ့စည်းရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝမငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိုက္ကူဖွံ့ဖြိုးရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေပျံ့ရေးကို မော်စနစ်ညစ်စနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဇ္ဇာဗိုလ်ပြုတ် MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပိုမိုကုန်ကျစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်တွင်းကုန်သွယ်ရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသာ ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရန် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကရွေးချယ်အားပေးအခြေခံ ပါဝင်နိုင်စေ ပေးလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

(၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေး)နေ့အထိမ်းအမှတ် စစ်ရေယာဉ်များတပ်တော်ဝင်ခြင်းအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တက်ရောက်ချီးမြှင့်

ပင်လယ်ပြင်သည် နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်အကျိုးစီးပွားကို ပံ့ပိုးနေသည့်အတွက် ပင်လယ်ပြင်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးသည် တပ်မတော်(ရေး)၏ အဓိကတာဝန်ဖြစ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် တပ်မတော် (ရေး)၏ (၇၆)နှစ်မြောက် တပ်မတော်(ရေး)နှစ်ပတ်လည်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်၏ ရေကြောင်းဆိုင်ရာ အကျိုးစီးပွားများနှင့် မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် သီးသန့် စီးပွားရေးစနစ်အား အပြည့်အဝကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်အတွက် စစ်ရေယာဉ်များ တပ်တော်ဝင်ခြင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့သို့ စစ်ရေယာဉ်များ လွှဲပြောင်းတပ်တော်ဝင်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်လွယ်တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမှတ်(၃)ရေတပ်ဆိပ်ခံတံတား၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကိုယ်စား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တက်ရောက်ကူညီပြောဆိုစကားပြောကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ ဝ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တပ်တော်ဝင်စစ်ရေယာဉ်များအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

